
دوشنبه  19 آذر 1397 2 ربیع الثانی 1440  10 دسامبر 2018  شماره 4704  سال بیست و یکم   1000 تومان

روزنامه صبح ایران

اکرمی نماینده دور اول مجلس شورای اسلامی:

وحدت و انسجام جامعه 
ترک برداشته است

نماینده دور اول مجلس شورای اسلامی گفت: امروز 
وحدت و انسجام جامعه ترک برداشته و دچار شکاف های 
بزرگ شده است. اگر مسئولان کشور این گسل ها را با نظر 
جامعه شناسان ملی و دلسوز بررسی و حل نکنند بیشتر 
دهن باز می کند و برای ما دردسر عجیبی ایجاد می کند.

سید کاظم اکرمی اظهارداشت :در آن روزگار که جنگ بود 
دولت با کوپنی که در اختیار همه قرار می داد مردم یک 
احساس همانندی داشتند و با دولت همراهی می کردند چرا 
که دولت را همراه و همدرد احساس می کردند. دیدید در 

جنگ چه همراهی هایی صورت گرفت...

نگاهی به لوایح غبار گرفته، مطالبات روزِ جامعه و برخی روندهای سیاسی در مجلس، ضرورت بازتعریفی از اولویت 
ها را در خانه ملت به تصویر می کشد.مجلس شورای اسلامی ابتدای هفته گذشته بیست و پنجمین سال گشت »روز 
مجلس« را پشت سرگذاشت؛ مناسبتی که از سال 1372 با روز شهادت »سیدحسن مدرس« مقارن گشته است.به 
همین مناسبت بود که اواسط هفته »علی لاریجانی« رئیس مجلس در جمع اهالی رسانه حاضر شد و درباره مسائل 
گوناگون بهارستان و ایران با آنان سخن گفت.وی ضمن پاسخگویی به پرسش های مختلف در زمینه هایی چون 
تغییرات در قانون اساسی، تشکیل مجلس دوم، ایجاد نظام پارلمانی و ... گفت زمان مناسبی برای طرح این موضوعات 

نیست و اکنون حل مسائل و مشکلات مردم در اولویت مجلس قرار دارد...

سخنگوی قوه قضاییه  خبرداد

تایید حکم اعدام باقری درمنی در دیوان عالی 

آشنا در دانشگاه تهران: 

تا رفع حصر یک پوسته مانده است

احتمال بازگشت طرح »خرید سربازی«

ضرورت بازتعریف  اولویت ها درخانه ملت؛

انگشت  بهارستانی ها 
کدام گره را می گشاید؟
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احمدی نژاد راه فریب 
جامعه را پیش گرفته است

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( گفت: مراکز فرهنگی باید از سیاسی بازی و جناح بازی 
دوری کرده و به هیچ وجه در این مباحث دخالتی نداشته باشند.آیت الله سید محمد سعیدی ظهر 
دیروز در دیدار با اعضای موسسه آموزشی فرهنگی رزمندگان اسلام که در سالن محراب حرم مطهر 
برگزار شد، اظهار داشت: صبغه رزمندگی باید همواره در هیئت های اندیشه ورزی حفظ شود.وی 
افزود: از منظر دین مقدس اسلامی رزمنده و مجاهد فی سبیل الله همواره دارای صبغه و ارزشمندی 
خاصی بوده است، تقویت هیئت های اندیشه ورز در قالب مؤسسات فرهنگی آموزشی رزمندگان 
اسلام باید همواره مورد توجه و اهمیت قرار گیرد. تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( گفت: 
یکی از ویژگی های مثبت مؤسسات فرهنگی و آموزشی رزمندگان ظرفیت بالای طلاب بوده که لازم 

است تا ساماندهی های لازم برای استفاده بیشتر از ظرفیت طلاب رزمنده صورت بگیرد...

مدیران شرکت راهسازان کوه سفید  خواستار تأمین نیاز سوختی جهت توسعه تولید و اشتغالزایی 
شدند. مجموعه شرکت راهسازان کوه سفید از کارخانه های معتبر و کارآمد تولید آسفالت درشهرقم 
به شمار می رود که از مدتی قبل به دلیل عدم تخصیص سهمیه سوخت؛ تولید این محصول را متوقف 
کرده است. این در حالیست که کارخانه راهسازان کوه سفید در تأمین نیاز پروژه های عمرانی نقش 
مهمی ایفا می کرد. صفرعلی ذبیحی رییس هیأت مدیر شرکت راهسازان کوه سفید در گفت وگو با 
خبرنگارما مساحت کل این مجموعه را 13 هزار متر اعلام کردو گفت : در سال 73  این مجموعه را از 
سازمان توسعه عمران شهرداری خریداری و پس از تهیه و تدارک تجهیزات و ماشین آلات مربوط، 
خط تولید آسفالت را کلید زدیم.وی با بیان اینکه تاکنون افزون بر سه میلیارد تومان در این مجموعه 

سرمایه گذاری شده؛ افزود: تمامی هزینه ها از منابع سرمایه گذاری شخصی ...

یک فعال سیاسی اصلاح طلب اظهارکرد: به جز چند بانک بزرگ 
که بر اثر تحریم های قبلی آمریکا نمی خواستند با ایران همکاری 
با  در همکاری  ما  نداشتند.  دنیا مشکلی  بانک های  کنند؛ سایر 
آنان ناتوان بودیم و این ناتوانی را می خواهیم پنهان کنیم.محسن 
صفایی فراهانی در مراسم روز دانشجو که به همت انجمن اسلامی 
دانشجویان دانشگاه تهران و علوم پزشکی تهران برگزار شد، با 

اشاره به شهادت دانشجویان این دانشگاه ...

غلامحسین کرباسچی گفت: رئیس جمهور نباید با زدن برخی 
این گونه  بنابراین  کند.  ایجاد  ابهام  مسائل  بسیاری  در  حرف ها، 
است،  روحانی  آقای  مدنظر  که  مصلحتی  آن  با  صحبت کردن 
همخوانی ندارد.وی درباره کارنامه دولت حسن روحانی در 6 سال 
گذشته گفت: به نظر من کارنامه آقای روحانی آنقدر منفی نبوده که 
بخواهیم آن را رد کنیم. به دلیل آنکه در برهه های مختلف به ویژه در 

دولت اول موفقیت هایی در مسائل اقتصادی...

آیت الله سید محمد سعیدی: 

مراکز فرهنگی از 
سیاسی بازی دوری کنند

مدیران شرکت راهسازان کوه سفید خواستارشدند

لزوم تأمین نیاز سوختی 
جهت توسعه تولید و اشتغالزایی

صفایی فراهانی در دانشگاه تهران:

اختیارات رئیس جمهور 
بیش از ۲۵ درصد نیست

غلامحسین کرباسچی: 

کارنامه دولت نه مردود 
و نه خالی از اشتباه است

بانک مهـــــر اقتصاد درنظردارد املاک مشروحه ذیل را از طریق مزایده به فروش برساند.
متقاضیان مي توانند حداکثر تا پایان وقت اداری )14:30( تاریخ 1397/09/24 جهت بازدید از محل و کسب 

اطلاعات بیشتر و دریافت فرم شرکت در مزایده و تکمیل و ارائه پیشنهاد قیمت به نشاني ذیل مراجعه نمایند.
*شرایط نقد: واریز 70% مبلغ پس از15 روز از تاریخ اعلام به 

برنده مزایده و 30%مانده در دفتر خانه وهنگام انتقال قطعی

*شرایط تسهیلات: 70% از مبلغ بصورت تسهیلات اجاره به 

شرط تملیک با نرخ مصوب بانکی و حداکثر بازپرداخت 60 ماهه 

*وضعیت انتقال سند: وفق بند18 شیوه نامه فروش املاک 

)انتقال قطعی (

توضیحات :

1- جهت خرید اسناد شرکت در مزایده به نشاني : 55 متری 

عمار یاسر بین ک 36 و 40 ساختمان سرپرستی بانک مهر اقتصاد 

مراجعه فرمایند.

2- کلیه املاک با وضع موجود به فروش می رسد و جهت ارائه 

پیشنهاد بازدید از ملک ضروری است .

برای مزایده  3- صرف شرکت در مزایده هیچگونه تعهدی 

گر)متقاضی خرید( ایجاد نکرده و مزایده گذار)بانک( در رد یا 

قبول هریک یا تمام پیشنهادات مختار خواهد بود.

4- هزینه آگهی برعهده برندگان مزایده می باشد.

5- جهت کسب اطلاعات بیشتر مي توانید به نشاني فوق الذکر  

مراجعه یا با شماره تلفن 09306755515 و 8989 و 37711500 

تماس حاصل فرمائید.

مزایده املاك بانک مهر اقتصاد شماره 97/د
» آگهي مزایده عمومي «
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کریمی اصفهانی فعال سیاسی اصولگرا:

* مدعی العموم اجازه اظهارنظر را از احمدی نژاد بگیرد



ی
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آتش در فرانسه
فرانسه از سه هفته پیش دستخوش ناآرامی هایی است 
که ظاهرا در اعتراض به افزایش مالیات بر سوخت آغاز شد 
و در اندک زمانی از کنترل خارج گردید؛ ولی بحرانی با این 
ابعاد که تا درخواست برای بازنویسی قانون اساسی فرانسه 
پیش رفت آیا فقط ریشه های اقتصادی دارد؟! اعتراض 

های ضد دولتی در فرانسه از 26 آبان )17نوامبر( با فراخوان در شبکه های اجتماعی 
آغاز شد و در اندک زمانی ابعاد گسترده ای یافت و به رغم عقب نشینی دولت امانوئل 
مکرون از تصمیم برای افزایش مالیات بر سوخت، این بحران نه تنها فروکش نکرد، بلکه 
هر روز دامنه آن وسیع تر شد و اینک خواسته های معترضان جنبه های جدیدتری یافته 
است.  تاریخ سیاسی و اقتصادی فرانسه بویژه در دهه های گذشته مملو از اعتراضات و 
اعتصابات مختلف است که عمدتا با فراخوان جناح های سیاسی و سندیکاها و تشکل 
های صنفی و اقتصادی صورت می گرفت، ولی اعتراضات اخیر که به 'جلیقه زردها' 
موسوم شده توسط احزاب و جناح های سیاسی سازماندهی نمی شود و هیچ سندیکای 
کارگری و صنفی نیز در آن دخالت مستقیم ندارد. عمده تحلیلگران تا کنون اختلاف 
طبقاتی فزاینده در فرانسه را عامل بحران کنونی این کشور می دانند که البته این پدیده 
در شکل گیری اعتراضات اخیر تاثیر مستقیم و قطعی داشته است، ولی به نظر نمی 
رسد تنها علت آن باشد! چنانچه فقط اختلاف طبقاتی عامل بحران 'جلیقه زردها' بود، 
باید سندیکاها و تشکل های کارگری جدی تر و زودتر از این وارد کارزار می شدند؛ و نیز 
اگر تنگناهای اقتصادی به تنهایی در شکل گیری این بحران نقش داشت، پس از عقب 
نشینی دولت فرانسه، اعتراض ها باید فروکش می کرد. معترضان به رغم عقب نشینی 
بی سابقه دولت نه تنها به بحران پایان ندادند، بلکه اینک خواسته هایی مطرح می کنند 
که هیچ تناسبی با محورهای اقتصادی ندارد!  'جلیقه زردها' که فاقد رهبری منسجم 
وسازماندهی شده هستند از مرزهای اقتصادی عبور کرده و در شبکه های اجتماعی 
خواستار استعفای مکرون رییس جمهوری فرانسه، انحلال سنا و مجلس ملی، بازنویسی 
قانون اساسی و خروج فرانسه از اتحادیه اروپا و ناتو شده اند! چنین خواسته هایی بوضوح 
از چارچوب های اقتصادی و افزایش مالیات بر سوخت خارج است و ابعادی سیاسی 
و حتی ژئواستراتژیک دارد. فارغ از هرگونه قضاوت در خصوص درستی و یا نادرستی 
مطالبات معترضان فرانسوی، باید گفت این درخواست ها متنافر با خط مشی الیزه در یک 
سال گذشته مبنی بر تقویت استقلال سیاسی، نظامی و اقتصادی فرانسه است. رییس 
جمهوری فرانسه همواره نسبت به خروج پیاپی آمریکا از معاهدات بین المللی ، خروج از 
پیمان محیط زیست، تضعیف ناتو و اعمال تعرفه های جدید بر کالاهای اتحادیه اروپا با 
صراحت و بشدت انتقاد کرده و این مشی سیاسی ترامپ را مغایر با سیاست 'چندجانبه 
گرایی' و در جهت تقویت پوپولیسم و ناسیونالیسم افراطی توصیف کرده است. مکرون از 
چندی پیش برای مقابله با سیاست ضد چندجانبه گرایی ترامپ از تقویت محور پاریس  
برلین برای استحکام بخشیدن به اتحادیه اروپا سخن به میان آورد. رییس جمهوری 
فرانسه تا به آنجا پیش رفت که 6 نوامبر در توصیف موقعیت کنونی اتحادیه اروپا گفت: 
اینکه اروپا در برابر تهدیدات چین، روسیه و حتی آمریکا برای دفاع از خود ارتش مستقلی 
ندارد جای تاسف است.دونالد ترامپ رییس جمهوری آمریکا از این سخنان مکرون و بویژه 
از طرح تشکیل ارتش اروپایی بسیار خشمگین شد تا حدی که در توئیتی و خارج از ادب 
و ادبیات دیپلماتیک نوشت، فرانسوی ها تا پیش از ورود آمریکا به جنگ )جنگ جهانی 
دوم( داشتند آماده یادگیری زبان آلمانی در پاریس می شدند. ترامپ در این توئیت به 
اشغال فرانسه در جریان جنگ جهانی دوم توسط آلمان نازی اشاره داشت. این جملات 
رییس جمهوری آمریکا بلافاصله با واکنش بسیاری از کاربران شبکه های اجتماعی فرانسه 
و اروپا مواجه شد و آن را توهین آمیز توصیف کردند. به هر روی اظهارات مکرون برای 
تشکیل ارتش اروپایی حکایت از آن داشت که فرانسه به عنوان موتور سیاسی اتحادیه اروپا 
نه تنها آمریکا را یک متحد تمام عیار برای خود نمی داند ، بلکه این کشور را در ردیف 
رقبای استراتژیکی همچون روسیه و چین قرار می دهد. این مواضع مکرون از دید کاخ 
سفید احتمالا اینگونه تعبیر شد که تقویت محور پاریس - برلین که اولی موتور سیاسی و 
دومی موتور اقتصادی اتحادیه اروپا محسوب می شود به معنای نوعی رویارویی با واشنگتن 
است. تشکیل یک ارتش اروپایی آنگونه که مورد خواست محور پاریس - برلین است در 
صورت تحقق، قطعا آمریکا را از مناسبات و محاسبات دفاعی و امنیتی و حتی سیاسی 
اروپا دور می کند و بنابراین هرگز نمی تواند مورد تایید کاخ سفید باشد.نکته آخر اینکه باید 
گفت آنچه که از سه هفته پیش در خیابانهای فرانسه و بویژه پاریس در جریان است قطعا 
به خواست و اراده گروه هایی از مردم این کشور صورت می گیرد و درآن هیچ تردیدی 

نیست ، ولی بدون شک برخی محورهای خارجی نیز از این رویدادها ناخرسند نیستند.

کشور به افراد صادق  نیاز دارد
می گویند مورچه ای روی برگ درختی بود. آب آمد و 
برگ را بُرد و مورچه فریاد می زد: فرار کنید! دنیا را آب بُرد!

گاهی فکر می کنم این توهم و ترس از اینکه همه چیز 
خراب است و رو به زوال، ریشه در این جهان بینی مورچه ای 

دارد! اینکه وقتی آب می افتد به دنیای کوچک مان حس می کنیم که دنیا را سیل 
برداشته است در حالی که مردم شاد و خندان در ساحل نشسته اند و نان و ماست شان 
را می خورند. هیچکس با قاطعیت نمی تواند بگوید می داند در آینده چه رخ می دهد. 
جامعه شناسان و روزنامه نگاران فقط نشانه ها را می بینند و فریادشان می زنند. اما نمی توانند 
با قطعیت بگویند که همه چیز را می دانند. برخی از جامعه شناسان بر این باورند که این 
کشور در طول هزاران سال از تلاطم های بسیاری گذشته است و بر اساس چند نشانه و 
حدس و گمان نمی توان حکم کلی صادر کرد و جامعه خاصیت تطابق عجیبی دارد و 
نباید گزاره های شخصی را به عنوان نسخه ملی بیچد. نسخه ای که نه تنها درمان نمی کند 
بلکه ممکن است حال بیمار را بدتر کند! با این همه پزشکان هم از روی نشانه ها، بیماری 
را تشخیص می دهند. نبض و ضربان قلب و تب را می سنجند و به بیمار می گویند که 
چه خطری تهدیدش می کند. روزنامه نگار و جامعه شناس، پزشک نیست، چنین ادعایی 
هم ندارد که درمانگری می داند اما نشانه ها را می شناسند، می بیند و آن را به اهل خرد 
و سیاست می گوید و دردناک است که برخی از سیاسیون نه تنها سپاسگزار این کار 
نیستند بلکه سنگ در جام این جماعت می اندازند و می گویند شما بدبین هستید و 
سیاه نمایی می کنید! بیش از هر زمان دیگری نگرانم. نشانه هایی که می بینم دلم را گرم 
نمی کند. چندساعتی در یک نشست اداری بودم و از حجم تملق مدیران، تصورات و 
توهمات شان نسبت به جامعه واقعی ترسیده ام. مگر می شود تا این اندازه خیالپردازی های 
شخصی را به عنوان واقعیات جامعه با صدای بلند توی یک جمع گفت؟ چند روز قبل 
آذری جهرمی وزیر ارتباطات از گزارش خلاف واقع برخی به یک مقام ارشد و تصمیم گیر 
نظام خبر داد و گفت عده ای برای پیشبرد مقاصد خود چنین بولتن هایی می سازند و 
مقامات هم بر اساس آن تصمیم می گیرند. در این نشست فکر می کردم که اتاق فکر یا 
مشاور این حضرات دقیقاً چه کسانی هستند که چنین خوراک فکری آلوده و کاذبی به 
آنها می دهند که چنین افسانه هایی می گویند و لابد عده ای باور می کنند! این کشور به 
افراد صادق بیش از مجیزگو و کاسه لیس نیاز دارد. به کسانی که با صداقت و صراحت 
عیب هایش را می گویند،دردهایش را پنهان نمی کنند و به درمانش می کوشند. در عصر 
حاضر امکان پنهان کردن واقعیت ها زیر فرش میسر نیست. مردم می دانند و می بینند. 
شبکه های اجتماعی به همه امکان دسترسی به اخبار را می دهد و مردم دست به مقایسه 
می زنند و می گویند اگر دلتان برای معترضان فرانسوی می سوزد، برای کارگران هفت تپه 
هم بسوزد. رسول خدا)ص( در نکوهش چاپلوسی دستور دادند: »به صورت ستایشگران 
چاپلوس خاك بپاشید«. بزرگان مراقب چاپلوسان و کاسه لیسان منفعت طلب باشند. در 
دلسوز این کشور نیستند، وقتش برسد خاکش را در توبره می کنند و می فروشند! آنها که 
تحت هر شرایطی می گویند: »شهر در امن و امان است« اگر غافل نباشند، لزوماً دوست 
این کشور نیستند. منتقدان اگر زبان شان تلخ  است اما ممکن است ثمره شنیدن و عمل 

کردن به آن شیرین باشد. 

آشنا در دانشگاه تهران: 

تا رفع حصر یک پوسته مانده است
مشاور رییس جمهوری با تاکید بر این که شرایط میرحسین موسوی از نظر حصر 
بسیار تغییر کرده است، اظهار کرد: . آنچه باید توسط دولت و رییس شورای عالی امنیت 
ملی اتفاق بیفتد، افتاده است و آنچه که مانده تنها یک پوسته است که امیدواریم این 

اتفاق بیفتد.
حسام الدین آشنا عصر یکشنبه در مراسمی که به مناسبت گرامیداشت روز دانشجو 
از سوی انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه تهران و علوم پزشکی تهران در دانشکده 
فنی دانشگاه تهران برگزار شد، در پاسخ به پرسش یکی از دانشجوها مبنی بر این که 
آیا فریادهای »یا حسین، میرحسین« را می شنوید، اظهار کرد: من سال 1361 در دفتر 
آقای موسوی کار می کردم و ایشان را تا حدی می شناسم؛ خانه مهندس موسوی با دفتر 
کار من تنها یک خانه فاصله دارد؛ یعنی دفتر مرکز بررسی های استراتژیک نبش کوچه 
خورشید است، دفتر آقای جلیلی در کنار آن و بعد از آن منزل مهندس موسوی است.

به گزارش ایسنا وی تصریح کرد: شک نکنید که شرایط آقای موسوی از نظر حصر بسیار 
تغییر کرده است؛ حصر برداشته نشده، اما از نظر من شاید تا برداشته شدن حصر یک 
پوسته مانده است. آنچه باید توسط دولت و رییس شورای عالی امنیت ملی اتفاق بیفتد، 
افتاده است و آنچه که مانده تنها یک پوسته است که امیدواریم به دعای شما و به همت 

آنها که حاضر شدند در این زمینه هزینه دهند، این اتفاق بیفتد.

هادی خانیکی: 

امید اجتماعی
 بزرگترین چالش دانشجویان است

 عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی و عضو شورای مرکزی حزب اتحاد 
ملت ایران گفت: بزرگترین چالشی که امروز در برابر جریان دانشجویی وجود دارد، امید 

اجتماعی است. 
هادی خانیکی شامگاه شنبه 17 آذرماه در مراسم بزرگداشت روز دانشجو با عنوان 
»دانشگاه، جنبش دانشجویی و چالش های پیش رو« با تاکید بر اینکه کلیشه هایی که در 
ذهن ما هست می تواند شکسته شود، اظهارداشت د: در دانشگاه ها باید آزادی تحقیق، 
آزادی بحث، آزادی مطالعه و آزادی در دیگر زمینه های مرتبط وجود داشته باشد چرا که 
اگر اینها نباشد دانشگاه دیگر دانشگاه نیست.وی با بیان اینکه بزرگترین چالشی که امروز 
در برابر جریان دانشجویی وجود دارد امید اجتماعی است، تصریح کرد: اینکه چه افقی 
در برابر دانشجو وجود دارد و چه آینده ای ترسیم می کند، آینده هراسناک برای خودش 
و برای محیطی که در آن زندگی می کند یا آینده ای که می تواند در آن نقش و سهم 
موثری داشته باشد.عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت ایران، گفت: پاسخ من به این 
چالش این است که هم می بایست و هم می توان امیدوار بود، زیرا من ناامیدی را راه حل 
در جامعه سیاسی یا علمی نمی دانم بلکه ناامیدی را مساله می دانم که عاملی است که 
نمی گذارد راه حل ها شناخته شود و فرصت ها پدیدار شود.خانیکی با بیان اینکه در آنجایی 
که کنش گر دانشگاهی وارد کنش در جامعه می شود در همان جا هست که می تواند به 
فرصت های جدیدی که شکل می گیرد توجه کند، اظهار کرد: در متن جامعه ایران عناصر 
حیات حتی در سخت ترین شرایط مثل امروز کم نیست.وی تاکید کرد: به میزانی که 
دانشگاه و دانشجو به جامعه مدنی و با عناصر حیات بخشی که در جامعه وجود دارد و با 
تاریخ خودش و با توان خودش و قدرت بازخوانی این تاریخ و گذشته پیوند پیدا می کند 
می تواند امید را در خویش و جامعه زنده کند؛ خلق این امید با نصیحت و دور شدن از 
واقعیت ها میسر نیست و بلکه با مشارکت کردن میسر است.عضو هیات علمی دانشگاه 
علامه طباطبایی با بیان اینکه نسخه شفابخش مشارکت، تقویت قدرت گفتگو در تمام 
سطوح جامعه است، عنوان کرد: وقتی اعتمادی شکل می گیرد و گفتگویی آغاز می شود 
و تفاهم بر سر مساله ای به وجود می آید ترمیم سرمایه اجتماعی و اعتماد و ترمیم امید به 
آینده نیز انجام می شود.خانیکی اضافه کرد: در ایران حرف این مسئله مبتنی بر واقعیت 
است و باید ببینیم این را چطور می توانیم در سطح علمی، سیاسی، فرهنگی، اجتماعی 
و صنفی تقویت کنیم، اگر بتوانیم امکان گفتگو و مشارکت و دیدن و کشف فرصت ها 

را فراهم کنیم می توانیم عنصر حیات بخش جامعه که دانشجو است را زنده نگاه داریم.

فرمانده دانشگاه امام حسین:

اگر بسیج نبود قطعا تحریم ها اثرگذار بودند
فرمانده دانشگاه افسری امام حسین )ع( گفت: اگر بسیج نبود قطعا تحریم ها اثرگذار 

بودند، تقویت افکار بسیجی کشور را با قدرت از مراحل تحریم ها عبور می دهد.
نمایشگاه  در حاشیه  یکشنبه-   - دیروز  فضلی«  »علی  پاسدار  سردار سرتیپ 
دستاوردهای علمی بسیج اقشار، اظهارداشت: پیشرفت های علمی- پژوهشی و اقدامات 
پُرخیر و برکتی را از اقشار مختلف بسیج شاهد هستیم. وی افزود: این  نمایشگاه پیشرفت 
های بسیار چشمگیری را در عرصه علمی و پژوهشی نسبت به سال های گذشته نشان 
می دهد، دریادلان بسیجی به دلیل احساس وظیفه همواره همت و تلاش وافرتری را 
برای حفظ اهداف و آرمان های انقلاب اسلامی سرلوحه کار خود قرار داده اند. فرمانده 
دانشگاه افسری امام حسین )ع( با بیان این که اگر بسیج نبود حتما تحریم ها موثر بود، 
گفت: با حضور بسیج و تفکر و اندیشه بسیجی، تحریم ها اثر حداقلی دارند. سردار فضلی 
تصریح کرد: ما باید بعد از عنایت خداوند، دست بر زانوان خود گذاشته و بایستیم، تقویت 
نگاه ارزشمند بسیجی، ما را از مراحل مختلف تحریم ها با قوت عبور می دهد.سردار 
غلامحسین غیب پرور جانشین فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در مانور بسیج 
نیز در حاشیه رونمایی از طرح های نوآورانه دانش، پژوهش و فناوری سازمان بسیج 
علمی در جمع خبرنگاران گفت: جوانان مبتکر، خلاق و صاحب اندیشه سرمایه و ذخیره 
های انقلاب هستند. وی اظهارداشت: این مراسم نشان می دهد که نیروهای مسلح در 
عرصه علم، پژوهش و  فناوری، صاحب حرف هستند؛ در واقع این دستاوردهایی که امروز 
رونمایی شد نمونه ای از کارهایی است که در بسیج انجام می شود. وی افزود: رفع موانع و 
حمایت از نخبگان بسیجی به عنوان مهمترین برنامه تلقی شود؛ این  حمایت می تواند در 

قالب کشف استعداد، شبکه سازی، ثبت اختراع و تجاری سازی باشد. 

معاون حقوقی رئیس جمهور:

 فساد اصلی ناشی از ساختار دولت است
معاون حقوقی رئیس جمهوری  گفت : دادن هرگونه امتیاز اضافی حتی اگر قانونی هم 

باشد می تواند منجر به برهم خوردن رقابت شود.
لعیا جنیدی در همایش مبارزه با فساد که به میزبانی اتاق بازرگانی تهران برگزار شد، 
با بیان اینکه نقطه تماس تجارت و اقتصاد با اصل اخلاق و حقوق در هم آمیخته اظهار 
کرد: مبارزه با فساد هم راستا کردن اقتصاد و اخلاق است که در بازارهای آن،  فضای 
مناسب برای کسب و کار خوب و  رقابت فراهم است و همه می توانند در یک رقابت سالم 
عادلانه کار کنند.معاون حقوقی رئیس جمهور افزود: دادن هرگونه امتیاز اضافی حتی اگر 
قانونی هم باشد یا حتی در مواردی بسیار اندک و استثنا، می تواند منجر به برهم خوردن 
رقابت شود. در چنین فضایی نمی توان احساس امنیت داشت ضمن اینکه  بنگاه دار، 
آینده را برای خود قابل پیش بینی نمی بیند. یک بنگاه دار تمام ریسک ها برای ایجاد یک 
بنگاه را می پذیرد، اما اگر رقابت وجود نداشته باشد، حتی اگر با بهترین زیرساخت ها پا به 
عرصه اقتصادی بگذارد امتیاز اضافی که رقیب او دریافت خواهد کرد  هزینه های زیادی را 
متحمل خواهد شد. ضمن این که اعتماد وی سلب می شود.جنیدی تصریح کرد: محیط 
کسب و کار حرف اول را در یک رقابت اقتصادی سالم می زند. این در شرایطی است که 
فساد در بخش خصوصی هم به درجات مختلف وجود دارد، اگر چه اتاق بازرگانی چهار 
سال است که به دنبال ریشه کن کردن فساد رفته و شرکت ها نیز مقررات تطبیقی را 
پیاده سازی کرده اند که این تلاش برای رسیدن به مقصد و ریشه کنی فساد است.معاون 
حقوقی رئیس جمهوری تصریح کرد: البته فساد اصلی ناشی از ساختار دولت است؛ چرا 
که دولت محیط کسب و کار و مجوزها را به وجود می آورد. پس خطاها در درجه اول در 
حوزه فساد، منتصب به دولت است. پس دولت باید مجموعه اقداماتی را صورت دهد.وی 
افزود: البته در این میان دولت گام هایی برداشته که با نظر و مشارکت بخش خصوصی 
می تواند آن ها رابه کمال برساند. اکنون  هدف را بر این گذاشته ایم که فساد کلان را در 
حوزه مقامات دولتی، مزایده ها، مناقصه ها و امتیازدادن ها حذف کنیم. این در شرایطی 
است که در سطوح پایین تر شامل رشوه به کارمندان و سطوح تصمیم گیران کوچک نیز 
تلاش داریم تا بتوانیم فساد و رشوه را محدود کنیم که در قالب قانون سلامت اداری و 

مبارزه با فساد مورد پیگیری قرار گرفته است.

 معاون اول رییس جمهوری تاکید کرد

تنظیم بازار شب عید و رضایتمندی مردم 
معاون اول رییس جمهوری بر تنظیم بازار شب عید و رضایتمندی مردم تاکید کرد و 

گفت: اقلام و کالا های مورد نیاز شب عید به موقع در دسترس مردم قرار گیرد.
اسحاق جهانگیری  عصر دیروز  در جلسه ستاد تنظیم بازار با محوریت تنظیم قیمت 
اقلام و کالا های مورد نیاز مردم برای شب عید با اشاره به توفیقات دولت در تنظیم بازار 
شب عید طی سال های گذشته افزود: خوشبختانه در سال های اخیر با برنامه ریزی دقیق 
دولت، میوه، آجیل و شیرینی با قیمت مناسب در ایام پایانی سال در دسترس مردم قرار 
گرفت.جهانگیری با تاکید بر اینکه مردم نباید برای تامین اقلام و کالاهای مورد نیاز شب 
عید دغدغه ای داشته باشند، تصریح کرد: باید به گونه ای برنامه ریزی شود تا کالاهای 
مورد نیاز شب عید به موقع در بازار توزیع و در دسترس مردم قرار گیرد.جهانگیری از 
وزارتخانه های صنعت، معدن و تجارت و جهاد کشاورزی خواست تمهیدات لازم را برای 
ایام پایانی سال انجام دهند تا وضعیت بازار شب عید اطمینان بخش بوده و رضایتمندی 
مردم را به دنبال داشته باشد.در این جلسه که وزرای جهاد کشاورزی، صنعت، معدن و 
تجارت، دادگستری، رییس سازمان برنامه و بودجه، رییس اتاق اصناف ایران و رییس 
سازمان تعزیرات حکومتی نیز حضور داشتند، معاون بازرگانی وزارت صمت گزارشی از 

وضعیت انبارها برای تامین نیازهای شب عید ارائه کرد.

معاون امنیتی و انتظامی وزارت کشور:

هویت عامل انتحاری حادثه چابهار مشخص شد
 معاون امنیتی و انتظامی وزارت کشور با اعلام اینکه هویت عامل انتحاری حادثه 
چابهار مشخص شده است،  گفت: یکی از گروهک ها مسئولیت این حادثه تروریستی را 
پذیرفته است.حسین ذوالفقاری با اشاره به حادثه تروریستی چند روز گذشته در چابهار 
گفت: این حوادث تروریستی در مسائل مربوط به امنیت و اقتصاد کشور تاثیر می گذارد 
و ما باید هم امنیت و هم معیشت مردم را مد نظر قرار دهیم و نمی شود به یکی اهمیت 
بدهیم و دیگری را رها کنیم،  هر دوی اینها با هم معنا دارد.ذوالفقاری با اعلام مشخص 
شدن هویت عامل انتحاری حادثه چابهار خاطرنشان کرد: یکی از گروهک ها مسئولیت را 
پذیرفته و هویت شخصی که این عملیات را انجام داده، مشخص شده است و همچنین 
خودرویی که در آن بمب جاگذاری شده بود نیز متعلق به فردی است که حدود یکسال 
پیش فوت شده بود و خودرو در اختیار شخص دیگری بوده است. مسئولان امنیتی و 

قضایی در منطقه پیگیر موضوع هستند.

سرمقـاله

یادداشت

خبــر

نائـب رئیـس مجلـس گفت: رسـالت 
دانشـجو مبـارزه بـا اسـتبداد داخلـی و 
اسـتعمار خارجی و لازمـه آن نقد واقعی 
اسـت کـه تخصـص مـی خواهـد و باید 
از یـک سـو مراقب باشـد نقـاط مثبت و 

منفـی را هـم بازگـو کند.
علـی مطهـری روز یکشـنبه در آیین 
گرامیداشت روز دانشجو در دانشگاه علوم 
پزشـکی اصفهان افزود : دانشـجو رسالت 
ویـژه دارد چـون میـل و اراده مبـارزه بـا 
ظلـم دارد و از هـوش نسـبی برخـوردار 
اسـت. وی ادامـه داد: این ویژگی آسـیب 
هایـی را متوجـه دانشـجو مـی کنـد که 
از جملـه آن خشـم و شـهوت، جهـل 
مرکب، اسـتفاده ابزاری اسـت و لـذا لازم 
اسـت دانشـجو در برخـی مسـایل بـه 
متخصـص مراجعـه کنـد. نائـب رئیـس 
مجلس شـورای اسـلامی با بیـان این که 
نقـد ویژگی هایـی دارد کـه از جمله آنها 
تخصص، عقلانیـت، انصاف و خیرخواهی 
بـرای جامعـه اسـت، خاطرنشـان کـرد: 
دانشـجو می تواند مصلح اجتماعی باشد 
ولی کسـی که مـی خواهد مصلح باشـد 
قبـل از آن بایـد صالح باشـد و یـک روح 
پـاک مـی توانـد ادعـای اصـلاح طلبـی 
و اصـلاح گـری کنـد کـه بـا خودسـازی 
محقـق می شـود. مطهری تصریـح کرد 
: خودسـازی در جایـی محقق می شـود 
کـه فـرد اهـل ملاحظـه کاری نباشـد، 
نقـاط ضعفـی کـه در جامعه اسـت در او 
نباشـد، بنده جـاه و مقام، پول و شـهوت 
نباشـد. وی در خصـوص موصـوع چهـار 
دهـه آرمانخواهـی، یادآور شـد: آرمانخواه 
بایـد واقـع نگر هـم باشـد و گرنـه بدون 
واقـع بینی بـه نتیجه نمی رسـد و مانند 
خوارج می شـود کـه آرمان پیـاده کردن 
اسـلام را داشـتند ولـی واقع گـرا نبودند. 
مطهـری با بیـان اینکه آرمان فلسـطین 
یکـی از آرمانهای امروز ماسـت، افزود: اگر 
مـی خواهیم این آرمان محقق شـود، اول 
بایـد به فکـر اتحاد کشـورهای اسـلامی 
باشـیم نه اینکـه به گونـه ای رفتار کنیم 

کـه کشـورها از تـرس مـا بـه دام رژیـم 
صهیونیسـتی بیافتند. وی بـا بیان اینکه 
انقـلاب اسـلامی ایران به تمـام معنا یک 
انقـلاب بـود، اضافـه کـرد : نمونـه واقعی 
ایـن انقـلاب، انقـلاب ابتـدای اسـلام بود 
کـه همـه اقشـار در آن حضـور داشـتند 
و مسـلحانه نبـود. نایـب رییـس مجلس 
شورای اسـلامی محرومیت مادی، آزادی 
و مکتـب را سـه عامـل اصلـی انقـلاب 
برشـمرد و ادامه داد: انقلاب اسلامی ایران 
ایدئولوژیـک و بـه معنای واقعی اسـلامی 
بـود. بـه گفتـه وی اگـر رژیـم پهلـوی 
ظواهـر را رعایـت می کرد سـرنگونی آن 
بـه آسـانی امـکان پذیـر نبـود ولـی امام 
خمینـی )ره( بـه خوبـی از فرصـت هـا 
اسـتفاده کردنـد. مطهـری تصریـح کرد: 
در انقلاب اسـلامی پیوند دین و سیاست 
بـود و همه آرمانها رنگ اسـلامی به خود 
گرفـت، البتـه نه به صورتی کـه دین ابزار 
سیاست شـود بلکه سیاسـت باید ابزاری 
بـرای دیـن شـود. وی بیان کـرد : جامعه 
اسـلامی بدون تفاوت نیسـت بلکه بدون 
تبعیض اسـت یعنـی جامعه بایـد مانند 
میدان مسـابقه باشـد و کسـی که تلاش 
بیشـتری دارد جلوتـر مـی افتد و اسـلام 
آن را بـه رسـمیت شـناخته اسـت. نایب 
رییـس مجلـس آزادی را از دیگـر اهداف 
و آرمانهـای انقـلاب اسـلامی برشـمرد 

و افـزود: منظـور از آزادی، آزادی هـای 
انسـانی اسـت نه آزادی حیوانی و به طور 
قطـع جوامـع غربـی کـه آزادی را بـدون 
حصـر و حـد تعریف می کننـد به ناکجا 
آبـاد خواهنـد رسـید.وی اظهارداشـت : 
برخـلاف غرب، اسـلام عقایـدی را قبول 
دارد که ناشـی از تفکر باشد و گرنه عقاید 
ناشـی از خرافـه ها را محترم نمـی داند و 
لـذا بت پرسـتی و مکاتب خرافـی از دید 

اسـلام محترم نیسـت.
مطهـری بـا اشـاره بـه فرازهایـی از 
نامـه حضـرت علـی )ع( به مالک اشـتر، 
اضافـه کـرد: از منظر اسـلام هیـچ امتی 
بـه قداسـت نمـی رسـد تـا آنجایـی که 
ضعیـف بـدون لکنـت زبـان بتواند حق 
خـود را از ضعیـف بازسـتاند بنابرایـن 
حاکـم هـم در برابر خـدا و هـم در برابر 

مردم پاسـخگو اسـت.
* برمـا شـدن قتل هـای زنجیره 
ای برای نظام برکات بسـیاری داشت

نایب رییس مجلس شـورای اسلامی 
گفـت: بـرای اینکـه بدانیـم از آرمانهـای 
انقـلاب کجا موفق بـوده ایم و کجا موفق 
نبـوده ایـم، باید آنهـا را بازبینـی کنیم و 
نمـی توانیـم همـه را بـه یـک صـورت 
قضـاوت کنیم بایـد آرمان ها را فهرسـت 
ایـم، در  کـرد، در برخـی موفـق بـوده 
برخـی موفقیت نسـبی بـوده و در برخی 

موفق نبـوده ایم.وی خاطرنشـان کرد: در 
بحث عدالـت در برخی مسـایل از جمله 
آن از جملـه افزایـش امکانات در شـهرها 
و روسـتاها موفق بـوده ایم ولـی کماکان 
مسـائلی چون فاصله طبقاتـی در جامعه 
مـا وجـود دارد و بایـد علـت جویـی کرد 
ولـی گاهـی مدیریـت هـا ضعیـف بـوده 
اسـت.مطهری احتـرام بـه افـکار و آزدی 
بیان را از دیگر آرمانهای انقلاب برشـمرد 
و ادامـه داد: اگـر امـام خمینـی )ره( در 
زمـان جنـگ گفتنـد قلم های مسـموم 
بایـد شکسـته شـود، مربـوط بـه زمـان 
جنـگ بود کما اینکه بعـد از آن فرمودند 
مـا در دوران جنـگ برخـی کارهای غیر 
قانونـی کردیـم و از ایـن بـه بعـد در مدار 
قانـون حرکـت می کنیـم.وی گفـت: در 
دوره سـازندگی وضـع مناسـب نشـد، در 
دوره اصلاحـات آزادی بیان مطرح شـد و 
وضع بهتر شـد و مسـاله قتلهای زنجیره 
ای بـر مـلا شـد کـه بـرای نظام بـرکات 
بسـیاری داشـت و خوشـبختانه امـروز 
ایـن تفکرات بین سـازمانهای اطلاعاتی و 
امنیتی وجـود ندارد.نایب رییس مجلس 
شـورای اسـلامی ادامه داد : در ایـن دوره 
کـه دولت بـا وعده آزادی بیـان آمد هنوز 
این مسـائل وجـود دارد و افـراد به خاطر 
برخـی اظهـار نظرهـا برخـورد می شـود 
و در مجمـوع ایـن مسـائل وجـود دارد و 
هفته قبل دانشـگاه قم بودم و اجازه ورود 
خبرنگار نمـی دادند.وی گفـت: در حوزه 
اسـتقلال سیاسـی، همه دنیا قبول دارند 
که ایران امروز مسـتقل اسـت و شـرق و 
غـرب نمی توانند برای ما تصمیم بگیرند 
و بـه ما دسـتوری دهند در حالـی که در 
رژیـم قبـل دسـتور مـی دادند کـه فلان 

کار را انجـام بدهید.
مطهری به اسـتقلال کشـور در حوزه 
اقتصـادی اشـاره کـرد و اظهارداشـت: در 
رژیـم گذشـته بـه مـا دیکته مـی کردند 
کـه چـه میزان کشـت داشـته باشـید و 
چـه میزان وارد کنید ولـی امروز خودمان 

تصمیم مـی گیریم.

نماینده مردم تهران و طراح قانون منع به کارگیری بازنشستگان در مجلس گفت: 
به عنوان یک جوان به این دلیل برای نمایندگی مجلس انتخاب شدم که پرچمدار قشر 

جوان جامعه باشم و هم اکنون یکی از مطالبات جوانان عدالت نسلی است.
»فرید موسوی« روز یکشنبه در نشست خبری درباره قانون منع به کارگیری 
بازنشستگان که در دفتر »حزب اتحاد ملت« برگزار شد با بیان این که کمتر قانونی در 
جامعه چنین پژواکی داشته است، اظهارداشت: از سطوح عالی اجرایی کشور تا خانواده 
ها در مورد این قانون بحث می کنند چون جزو معدود قوانینی بود که کارگزاران نظام را 
هدف قرار داده است. وی افزود: ما سبک »مدیریت رودربایستی« در کشور داریم و در پی 
این هستیم که کسی از دست ما ناراحت نشود. این موضوع به شکل فرهنگ درآمده است 
اما مجلس تصمیم گرفت این رودربایستی را کنار بگذارد.نماینده مردم تهران در مجلس 
تصریح کرد: »این دادی که از نظام اجرایی بلند شده است به معنای آن است که درست 
کار کرده ایم.«موسوی در ادامه گزارشی کوتاه از روند تصویب قانون منع به کارگیری 
بازنشستگان ارائه کرد و گفت: دو نظام بازنشستگی در کشور وجود دارد، نظام بازنشستگی 
ژن بد و ژن خوب. وی در تشریح چگونگی تصویب قانون منع به کارگیری بازنشستگان، 
گفت: با کمک گروهی از نمایندگان جوان مجلس تمام استثنائات این قانون را حذف 
کردیم و به طرح تبدیل شد که رای آورد و ابلاغ شد. عضو فراکسیون امید مجلس ادامه 

داد: در بحث همترازها هر مقامی سعی می کرد خود را استثنا کند مثلا در هیات دولت 
تصمیم گرفته می شد روسای مناطق آزاد، شهرداران کلان شهرها و شرکت ملی نفت 
و... همتراز تلقی شدند »تا این که شور همترازی ها درآمد.« موسوی تاکید کرد: دیدیم 
شرایطی به وجود آمده است که مدیران سنتی بر اساس آموزه های دهه 60، کشور را 
اداره می کنند بعد در سطوح پایین مدیریتی، جوانانی را می دیدیم که ایده می دادند و 
این ایده ها توسط همین مدیران رد می شد چون به دلیل شکست های که در دوران 
خدمتش خورده بود می ترسید از آن طرح ها استفاده کند.وی یادآور شد: نظام اداری 
که باید خودش پیش برنده باشد مانع برون رفت از وضعیت فعلی شده است چون هیچ 
انگیزه ای برای کار نداشتند. عضو کمیسیون اقتصادی مجلس همچنین در پاسخ به 
پرسشی درباره این که این طرح باعث خروج مدیران اصلاح طلب و روی کار آمدن جوانان 
پایدارچی می شود، خاطرنشان کرد: کدام اصلاح طلب کنار رفت و به جایش اصولگرا و 
پایدارچی آمد؟ شما 6-5 سال فرصت داشتید برای خودتان جایگزین تربیت کنید. شما 
باید به نسل بعدی پاسخ دهید که چه کاری برای جایگزینی انجام دادید.موسوی ادامه 
داد: آیا حیدری، سیاوشی، صادقی و سلحشوری کم اصلاح طلب هستند؟ »ما خواستیم« 
و از دگم امروزی کمی فاصله گرفتیم در شرایط اضطرار نیروهای اطراف مان را دیدیم، 

چه کسی گفته است اصلاح طلب یعنی چهارنفر اسم خاص؟

اخبــار

طلب  اصلاح  سیاسی  فعال  یک 
اظهارکرد: به جز چند بانک بزرگ که بر 
اثر تحریم های قبلی آمریکا نمی خواستند 
با ایران همکاری کنند؛ سایر بانک های 
دنیا مشکلی نداشتند. ما در همکاری 
را  ناتوانی  این  و  بودیم  ناتوان  آنان  با 

می خواهیم پنهان کنیم.
محسن صفایی فراهانی در مراسم 
روز دانشجو که به همت انجمن اسلامی 
علوم  و  تهران  دانشگاه  دانشجویان 
پزشکی تهران برگزار شد، با اشاره به 
شهادت دانشجویان این دانشگاه در سال 
1332 اظهار کرد: فاصله کودتا تا روز  
2۸ مرداد تا واقعه 16 آذر سال 1332 
خیلی نیست. انتخاب 2۸ مرداد برای این 
بود که دانشگاه ها تعطیل بود و مرتجعان 
دیده  تدارک  برای خود  که  اوباشی  با 

بودند، توانستند به هدفشان برسند.
وی ادامه داد: من از این همه شور 
و شعف شما دانشجویان بسیار شگفت 
زده شدم آن هم در شرایطی که بر طبل 
ناامیدی کوبیده می شود. شور و شعفتان 
را به حلقه های توانا تبدیل کنید، بدون 
جنبش های  این  پیوسته  حلقه  های 
محدود می توانند همواره آسیب پذیر 

باشند.صفایی فراهانی گفت: تشکیلات و 
توانایی تشکیلاتی است که همواره می 
تواند با طرفی که از این تشکیلات آشفته 
حال است، مقابله کند.صفایی فراهانی 
با بیان خاطره ای از زمان تاسیس مپنا 
در دوران مدیریتش در وزارت صنعت 
گفت: آن زمان روزی نبود که شب نامه 
ندهند و نگویند من آمریکایی هستم و 
می خواهم با لباسی دیگر کار آمریکایی ها 
را ادامه دهم، اما حالا مبپنا شرایطش و 
توانایی اش مشخص است.وی با اشاره به 
ضرورت مبارزه با فساد گفت: چرا بعد از 
برجام نتوانستیم با دنیا کار کنیم؟ چند 
بانک بزرگ به علت تحریم های قبلی 
کنند؛  کار  ما  با  نمی خواستند  آمریکا 
اما بقیه بانک ها که مشکلی نداشتند؛ 
سیستم ما نمی توانست با آن ها کار کند، 
نا توان بودیم و می  خواهیم این ناتوانی 
را پنهان کنیم. وی ادامه داد: وقتی در 
ابعاد سیاسی اجازه تحزب نمی دهید، در 
فعالیت دانشجویی مانع ایجاد می کنید 
چه طور توقع دارید که با این روش در 
بخش های مختلف رشد ایجاد شود؟ این 
نماینده اسبق مجلس گفت: من دیدم 
که با پلاکاردهای یک جور ، عده ای را 

از اتوبوس پیاده کردند و جلوی بانک 
مرکزی شعار دادند. الان همه ساخت و 
سازها خوابیده است، چه طور 30 هزار 
میلیارد را بردند؟ وی افزود: یک نفر از 
بیاید  عالیه  تحصیلات  بدون  سبزوار 
موسسه ثامن را بزند و آن مقدار پول را 
ببرد و بعد از جیب خزانه پول مردم را 
باز گردانند. صفایی فراهانی گفت: قانون 
اساسی جمهوری اسلامی برای تحقق 
یک جمهوریت به معنای واقعی مشکل 
اختیارات رئیس جمهور  اساسی دارد. 
بیش از 25 درصد نیست. فرق دولت 
روحانی با دولت خاتمی این است که 
بحران های دولت خاتمی سیاسی بود، 
 FATF مثل کوی دانشگاه؛ اما الان نه ، با
میلیارد  هزار  سالی 15  دارند.  مشکل 
می آورند؟  کسانی  چه  را  قاچاق  دلار 
کولبرها می آوردند؟ یا نه ! آن کسانی 
که به راحتی با تریلی و کشتی از منابع 
غیر مجاز قاچاق وارد می کنند.وی افزود: 
به لایحه  ما  قوه می گویند  سران سه 
پولشویی رای دادیم و رهبری هم گفتند 
تصمیماتان را خودتان بگیرید؛ چرا الان 
این لایحه گیر کرده است؟ وقتی در 
جامعه قانون و قانونمداری جزو فراموش 

شده ها است، چه می  خواهید بکنید؟
این نماینده اسبق مجلس تصریح 
کرد که در سال ۸۹ از همه سال ها درآمد 
نفتی_ارزی ما بالاتر بود.وی ادامه داد: در 
دهه ۴0 که شاه هم قدرت نداشت، رشد 
اقتصادی ایران بالای 11 درصد است، 
ماکسیمم تورم مان ۴ درصد بود. چرا رشد 
اقتصادی ما بالا بود؟ چون یک کابینه 
منسجم اقتصادی و کارشناسی حضور 
داشت. صفایی فراهانی خاطرنشان کرد: 
ما در مجلس ششم تلاش کردیم اصل 
۴2 قانون اساسی تصویب شود؛ آنقدر 
طولش دادند تا دولت خاتمی تمام شود. 
شرکت های خصوصی از سال ۸۴ واگذار 

شدند، به چه کسی  واگذار شدند؟
وی ادامه داد: بی اعتباری در جامعه 
ایجاد شد. امکان استفاده از شرایط کشور 
ایجاد  باعث  و  شد  رسانده  حداقل  به 

ناامیدی در میان مردم شد.
این فعال سیاسی در پایان خطاب 
به دانشجویان گفت: راه موفقیت حضور 
تشکیلاتی شما و اموال شما است. به 
هیچ وجه نگران و ناراخت نشوید؛ کار 
سختی است، اما با تلاش شما شرایط 

کشور عوض می شود.

صفایی فراهانی در دانشگاه تهران:

اختیارات رئیس جمهور بیش از ۲۵ درصد نیست

علی مطهری:

رسالت دانشجو مبارزه با استبداد داخلی و استعمار خارجی است

طراح قانون منع به کارگیری بازنشستگان:

یکی از مطالبات جوانان »عدالت نسلی« است

دبیرکل جامعه اسلامی اصناف و بازار گفت: بزرگ ترین 
آقای  اجتهاد شخصی  براساس  که  جنایت  و  خیانت 
احمد ی نژاد بر کشور وارد شد و آن پرداخت یارانه بصورت 
نقدی به قشر آسیب پذیر بود. این در حالی است که 
باید 30 درصد را برای کاستی های حوزه صنعت صرف 
می کردند که یک ریال نیز پرداخت نشد و البته در دولت 

فعلی هم تاحدی همین مساله ادامه پیدا کرد.
احمد کریمی اصفهانی در واکنش به سخنان محمود 
احمدی نژاد مبنی بر افزایش یارانه نقدی و پرداخت مبلغ 
۹00 هزار تومان به هر فرد با ذکر این موضوع که پیش 
از آنکه به شرایط فعلی اقتصادی کشور بپردازیم باید به 
همان زمانی که آقای احمدی نژاد مساله یارانه ها را مطرح 
کرد برگردیم تا به اصل واقعیت برسیم، گفت: مساله یارانه 
به دنبال افزایش قیمت حامل های انرژی و در مجلس 
مطرح شد که از درآمد حاصل از این افزایش باید حدود 
30 درصد به تولید و 70 درصد به اقشار کم درآمد جامعه 

کمک شود.
وی ادامه داد: در این شرایط و در روند تعیین مکانیسم 
این امر که چگونه باید به دولت محول شود به نظر 
می رسد بزرگ ترین خیانت و جنایت براساس اجتهاد 
شخصی آقای احمدی نژاد بر کشور وارد شد و آن پرداخت 
یارانه بصورت نقدی به قشر آسیب پذیر بود. این در حالی 
است که باید 30 درصد را برای کاستی های حوزه صنعت 
صرف می کردند که یک ریال نیز پرداخت نشد و البته 

در دولت فعلی هم تاحدی همین مساله ادامه پیدا کرد.
دبیرکل جامعه اسلامی اصناف و بازار در گفت وگو با 
ایلنا، گفت: در آن زمان اگر می توانستند به جای این کار 
برای اقشار کم درآمد با شکلی به جز پرداخت یارانه نقدی 
مبحثی به عنوان یارانه اشتغال را پیش می بردند و هر 
خانواده ای را با ابزار خاص خود در این رابطه به سمت 
کاهش بیکاری می بردند و برای مثال برای یک خانواده 
چهار نفری یک شغل یارانه می دادند حتما سود این 
خانواده رقمی بالاتر از یارانه نقدی بود که احمدی نژاد به 

آنها داد.
این فعال سیاسی و اقتصادی اصولگرا افزود: احمدی نژاد 
در این رابطه بزرگترین جنایت را انجام داد، کار را فشل 
کرد و باعث شد مردم به ویژه در روستاها به امید گرفتن 
یارانه بدون اینکه بدانند دولت چه خیانتی را علیه آنها 
انجام داده است، به این مبلغ وابسته شوند. این در حالی 
است که تنها مساله مهم در این خصوص برای آقای 
احمدی نژاد عوام فریبی بود؛  پرداخت مبلغی برای عوام 

فریبی تا بتواند آرای مردم را به سمت خود جذب کند
عضو جبهه پیروان خط امام و رهبری ادامه داد: امروز 
نیز که احمدی نژاد این سخنان را تکرار می کند با علم بر 
این موضوع است که همه اقتصاددان ها می دانند که مراکز 
تولید به سمت ورشکستگی رفته اند و بیکاری بزرگ ترین 
معضل جامعه است که هزاران آفت به جان خانواده های 

ما انداخته است.

* مدعی العموم اجازه اظهارنظر را از احمدی نژاد 
بگیرد

 کریمی اصفهانی با انتقاد از عملکرد صدا و سیما گفت: 
متاسفانه صدا و سیما تا امروز به خوبی به این مسائل 
نپرداخته و تحلیل درستی ارائه نمی کند که کارشناس ها 
بنشینند و به مردم بگویند این یارانه ها چه مشکلاتی 
برای جامعه ایجاد کرده است. لذا امروز هم علیرغم اینکه 
احمدی نژاد در نهایت ورشکستگی سیاسی قرار گرفته 
است، باز هم فکر می کند با گفتن این حرف ها می تواند 
با توجه به مشکلات مردم و کاهش ارزش ریال، راه فریب 

مجددی پیش گرفته و جامعه را ملتهب کند.
این فعال سیاسی اصولگرا با ذکر این موضوع که اکنون 
وظیفه مدعی العموم است که به موضوع رییس دولت های 
نهم و دهم ورود کند، گفت: دادگاه های ما باید به منظور 
در امان نگه داشتن جامعه از اعمال مجدد این فریب ها، 
فرافکنی ها و خیانت هایی که احمدی نژاد در روند کار خود 
به کشور وارد کرده است، ورود کنند و اجازه اظهارنظر را از 
احمدی نژاد بگیرند. من مشکل اصلی را در این می بینم که 

جلوی آدم های فاسد و خیانت کار را نمی گیرند.
دوازدهم  دولت  به  توصیه ای  در  اصفهانی  کریمی 
گفت: متاسفانه دولت فعلی نیز به رغم انتقاداتی که به 
احمدی نژاد دارد امروز مساله بسته های اقتصادی را مطرح 
می کند در حالیکه اگر این مبلغ را به بنگاه های اقتصادی 
اختصاص دهد به نتیجه به مراتب بهتری خواهیم رسید.

کریمی اصفهانی فعال سیاسی اصولگرا:

احمدی نژاد راه فریب جامعه را پیش گرفته است

محمد رضا عرفانیان

جعفر محمدی
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دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران افزایش نرخ حق بیمه ها در سال آینده را 
اجتناب ناپذیر دانست و اظهار داشت: ممکن است شرکت های بیمه برای 
کاهش ضریب خسارت، به افزایش نرخ فرانشیز در بیمه درمان تکمیلی مجبور 

شوند.
»سیدمحمد علیپور« از وضعیت حاکم بر بازار بیمه کشور سخن گفت و از اینکه 
برخلاف عرفه جهانی از بیمه نامه عوارض و مالیات بر ارزش افزوده اخذ می شود، 

گلایه کرد.
وی بر این باور است که رشد صنعت بیمه در ایران در گرو خودداری شرکت های 
بیمه از رقابت های ناسالم و امتناع از ارایه نرخ های غیرفنی به بیمه گذاران است.
وی با اعلام اینکه حوزه درمان در سال جاری به دلیل افزایش نرخ ارز، با افزایش 
قیمت ها روبرو بوده است، افزود: با کاهش فهرست خدمات مشمول بیمه های 
پایه، تعهدات بیمه های تکمیلی افزایش یافته است که در نتیجه تحمل حق بیمه 
آن برای فرد بیمه شده سخت تر و ضریب خسارت آن نیز برای شرکت های بیمه 

بیشتر خواهد شد.
مشروح این گفت و گو که به شرح زیر است:

** اخذ مالیات و عوارض از صنعت بیمه در دنیا سابقه ندارد
 یکی از گلایه های بیمه گران وضع عوارض و مالیات بر ارزش افزوده بر 

بیمه نامه هاست؛ اقدام سندیکا برای حل این مشکل چه بوده است؟
در هیچ کجای دنیا اخذ عوارض از بیمه ها سابقه ندارد؛ به طور معمول در دنیا 
از کالاها و خدمات زیان آور عوارض می گیرند که مصرف آن را کاهش دهند در 
حالی که در همین رشته بیمه شخص ثالث بیش از 15 درصد عوارض اخذ می 

شود.
بیمه در همه جای دنیا از معافیت های مالیاتی و عوارض برخوردار است زیرا به 
خودی خود اقتصاد را برای فعالان اقتصادی امن می کند و خسارت ها و ریسک 

ناشی از فعالیت ها را به حداقل می رساند.
با توجه به اینکه اغلب شرکت های بیمه در بورس حضور دارند، به راحتی می 

توان عملکرد آنها را شفاف بررسی کرد و سود و زیان آنها را سنجید.
مشکل اینجاست که همه روی اعمال این معافیت ها در صنعت بیمه تاکید می 
کنند اما در فصل بودجه ریزی و یا وضع سایر مقررات همه عوامل بسیج می شوند 

که نگذارند این اتفاق بیفتد.
** طرح تحول سلامت به نفع پزشکان و بیمارستان ها تمام شد

 چندی پیش وزیر بهداشت گفت، شرکت های بیمه از محل اجرای طرح 
تحول سلامت سودهای بالایی برده اند و در مقابل، بیمه ها ادعای زیان 

هزار میلیارد تومانی را مطرح کردند؛ علت بروز این زیان چه بود؟
باید اذعان کرد که طرح تحول سلامت تعرفه ها را به نفع بخش بهداشت چند 
برابر کرد و با این کار منافع پزشکان و بیمارستان ها تضمین شد در حالی که مردم 
و شرکت های بیمه روبروی هم قرار گرفتند؛ حتی در مواردی تا 17 برابر هزینه 
های مربوط به خدمات درمانی افزایش یافت و به دنبال آن با وجود تحمیل حق 

بیمه گزاف بر بیمه شده، ضریب خسارت در این رشته نیز افزایش زیادی یافت.
وقتی وزارت بهداشت اقلام و خدمات پزشکی را از بیمه پایه حذف می کند، 

یعنی فشار آن به بیمه های تکمیلی درمان وارد می شود.
البته باید گفت این طرح برای آن دسته از مردمی که برای دریافت خدمات به 
مراکز درمانی بخش دولتی مراجعه می کنند، تسهیلات کمی ایجاد اما در عوض 
بار سنگینی را به بیمه های تکمیلی وارد کرد؛ اکنون 70 بیمارستان خصوصی 
در کشور داریم که بیش از نصف این رقم در تهران است؛ این بیمارستان ها بدون 

بیمه های تکمیلی درمان رونقی نخواهند داشت.
مشکل این است که وزارت بهداشت باید بیمه پایه در کشور را به سطح قابل 
قبولی برای آحاد جامعه برساند به شکلی که میزان بالایی از نیازها را پوشش دهد 
نه اینکه روز به روز خدمات را از بیمه های پایه حذف کند و از مردم بخواهد با بیمه 
تکمیلی آن را تامین کنند؛ البته مشکل بخش بهداشت تامین منابع است که می 

توان از محل یارانه ها به آن کمک کرد.
در یک بررسی که تیرماه امسال در رشته درمان داشتیم، مشخص شد که در آن 
زمان هزینه های این بخش فقط از بابت افزایش قیمت تجهیزات پزشکی بیش از 

70 درصد افزایش یافته و این روند رشد نرخ اکنون بیشتر شده است.
** بیمه مرکزی تکلیف آتیه سازان حافظ را روشن کند

- چندی پیش رئیس کل بیمه مرکزی، شرکت بیمه آتیه سازان حافظ را 
جزو شرکت های غیرمجاز از نظر این نهاد ناظر اعلام کرد و به دنبال آن 
مدیران این شرکت به استناد مصوبه های شورای عالی سلامت، خود را در 

حوزه ارایه بیمه تکمیلی درمان محق دانستند.
در این زمینه باید بیمه مرکزی یکبار برای همیشه موضوع را حل و فصل کند؛ 
اول باید ماهیت آتیه سازان حافظ مشخص شود؛ اگر یک شرکت بیمه ای است 
باید زیر نظر بیمه مرکزی کار کند و مسایل مربوط به واگذاری اتکایی آن هم روشن 

شود. مشکل کنونی عدم شفافیت است که باید حل شود.
** نرخ کنونی حق بیمه شخص ثالث کمتر از نرخ واقعی آن است

 سال گذشته با وجود تلاش شرکت های بیمه، حق بیمه نامه های شخص 
ثالث افزایش چندانی نیافت؛ با توجه به جهش قیمت خودرو در سال 

جاری و نرخ تورم امسال، نظر بیمه ها برای نرخ های سال آینده چیست؟
بر مبنای فرمول پیش بینی شده در قانون شخص ثالث محاسبات بیمه مرکزی، 
نرخ های بیمه شخص ثالث 26 درصد از نرخ واقعی آن عقب بود اما شورای عالی 
بیمه به دلیل شرایط حاکم بر جامعه این میزان افزایش را نپذیرفت و متاسفانه نرخ 

ها تغییری نکرد.
امسال با توجه به جهش قیمت خودرو در بازار، جا داشت که بیمه مرکزی در 
اواسط سال نرخ بیمه شخص ثالث را اصلاح کند اما این هم اجرایی نشد ؛ از این 
رو انتظار می رود امسال در زمان تعیین نرخ دیه و نرخ های بیمه شخص ثالث به 
همه این موارد توجه شود زیرا سال گذشته و پیش از افزایش قیمت ها، حتی سه 

درصد افزایش که باعث سود صفر در این رشته بود هم برای بیمه ها دیده نشد.
علاوه بر این حداقل 30 درصد خسارت های ناشی از تصادف های جانی است 
که با توجه به افزایش سرسام آور هزینه های پزشکی، اینها حجم خسارت های 

پرداختی در رشته شخص ثالث را افزایش می دهد.
** درباره هزینه کرد عوارض و مالیات بیمه شخص ثالث گزارش نمی دهند
 به گفته شما نزدیک به 35 درصد از حق بیمه شخص ثالث نصیب شرکت 
های بیمه نمی شود؛ آیا گزارشی درباره هزینه کرد این عوارض به بیمه ها 

داده شده است؟
 تاکنون چنین گزارش هایی به صنعت بیمه داده نشده است؛ به نظر می 
رسد بیشترین نقش در کاهش تلفات جاده ای را نیروی انتظامی داشته باشد 
زیرا این مشکل بیش از هر چیز از بی انضباطی در مقررات رانندگی و حمل و 
نقل ناشی می شود. نمی توان گفت که جاده های ناایمن یا حتی خودروهای 
بی کیفیت عامل اصلی بروز این حوادث هستند زیرا در کشورهایی که در زمینه 
امکانات حمل و نقل جاده ای از ایران پایین تر هستند، آمار تلفات جاده ای کمتر 

از کشورمان است.
به این معنی که با اعمال صحیح مقررات، هر راننده ای متناسب با شرایط 
خود رفت و آمد خواهد کرد و تلفات کنترل خواهد شد نه اینکه در جاده روستا 
یا کوچه مانند اتوبان و یا با کامیون مانند سواری رانندگی کرد؛ برای شروع هماند 
بستن کمربند که نتیجه داد، می تواند ساماندهی رفت و آمد موتورسیکلت ها 

و یا ساماندهی عمومی بخصوص رانندگان خارج از شهر را در اولویت قرار داد.
به طور کلی با قانون جدید بیمه شخص ثالث این رشته بیمه نظم بهتری یافته 
اما در هر صورت به دلیل تکلیفی بودن این بیمه نامه و تعهدات شرکت ها از سویی 
و نیز اخذ عوارض و مالیات بر آن، خسارت در این بخش بیمه ها را تضعیف کرده 

است.
-درباره بیمه خودروهای صفر کیلومتر اختلاف بیمه گران و خودروسازان 

به کجا رسید و آیا بدهی های خودروسازان به بیمه ها تسویه شد؟
بنا بر این است که شرکت های بیمه در این زمینه با هم هماهنگی داشته باشند 
و شرکت بیمه ایران راهبری این کنسرسیوم را برعهده داشته باشد. درباره بدهی 
خودروسازان باید گفت که میزان آن به شرکت های مختلف متفاوت است اما گویا 

آنها پرداخت بدهی های خود را آغاز کرده اند.
-یکی از مشکلات در حوزه شخص ثالث و تصادف ها، موتور سیکلت ها 

هستند که بیش از 90 درصد آنها بیمه نامه ندارند؛ در چند نوبت شرکت 
های بیمه با بخشودگی جرایم سعی کردند که آنها را به داشتن بیمه نامه 

ترغیب کنند اما چرا موفقیت آمیز نبود؟
35 درصد حوادث مربوط به موتورسیکلت هاست؛ در همین شهر تهران راکبان 
موتورسیکلت ها هم عامل بروز بسیاری از حوادث هستند و هم تلفات جانی 

فراوانی ایجاد می کنند که هزینه آنها از هزینه های مالی بسیار بیشتر است.
معتقدم که اعمال ضوابط در بخش موتورسیکلت باید بسیار جدی گرفته شود؛ 
موتورسیکلت ها در حالی در ایران در بیش از یک سوم حوادث رانندگی نقش 
دارند که در آسیای شرقی استفاده از این وسیله بسیار بیشتر اما حوادث ناشی از 

آن به مراتب از ایران کمتر است.
** تصمیم های سندیکای بیمه نیاز به ضمانت اجرایی دارد

علت تصمیم شرکت های بیمه برای بازنگری در اساسنامه سندیکای 
بیمه گران به عنوان نهاد صنفی این صنعت چیست؟ آیا به دنبال اخذ 

ضمانت اجرایی برای مصوبه های شورای عمومی سندیکا هستید؟
تصویب اساسنامه سندیکا به سال 1383 یعنی دوره ای باز می گردد که هنوز 
خصوصی سازی به شکل کنونی در صنعت بیمه اتفاق نیفتاده بود. در آن زمان 
صنعت بیمه بر حضور چهار شرکت دولتی و استقرار نظام تعرفه گذاری استوار بود 
و از این رو بسیاری از مقررات متناسب با آن دوران نگاشته شده است در حالی که 
اکنون با ورود شرکت های خصوصی از سویی و نیز حذف نظام تعرفه ای با چالش 

های جدیدی روبرو هستیم.
درباره ضمانت اجرایی مصوبه های سندیکای بیمه نیز باید گفت که موارد 
اینچنینی به طور حتم در زمان اصلاح اساسنامه در محدوده مقررات در نظر قرار 

خواهد گرفت.
- در برنامه ششم توسعه، بیمه مرکزی موظف شده امور غیرنظارتی و 
غیرحاکمیتی خود را شناسایی و آنها را واگذار کند؛ آیا سندیکای بیمه گران 
تاکنون درباره اینکه کدامیک از وظایف بیمه مرکزی قابل واگذاری است، 

بررسی هایی انجام داده است؟
طبق قانون برنامه ششم، این وظیفه بخش دولت است که وظایف غیرحاکمیتی 
را واگذار کند؛ البته ما در فرآیند اصلاح اساسنامه پیش بینی های لازم را خواهیم 
کرد که بخشی از وظایف غیرحاکمیتی بیمه مرکزی را در صورت تفکیک و 

تصویب، قابلیت انجام آن از سوی سندیکا را داشته باشد.
** در امور فنی شرکت ها دخالت نمی کنیم

-ناظران صنعت بیمه می گویند که سندیکای بیمه گران به عنوان نهاد 
صنفی این بخش بر عملکرد شرکت های بیمه نظارت ندارد و همین امر 
سبب شده تا شرکت ها ضریب خسارت بالایی را در برخی رشته های بیمه 

ای داشته باشند.
به طور کلی سندیکای بیمه گران در امور فنی شرکت های بیمه و صورت 
های مالی آنها دخالت نمی کند بلکه بیشتر نقش هماهنگی و رفع مشکلات 
فنی و حرفه ای را برای خود قائل است و در جلسه های شورای عمومی روی 
مباحث عمده همچون ذخیره گیری مناسب و تنظیم گزارش های مالی و 
سایل مسایل فنی است زیرا وظیفه کنترل شرکتها و تعیین درصد توانگری آنها 

طبق قانون برعهده بیمه مرکزی است.
-با این حال سندیکای می تواند در زمینه نرخ شکنی ها و رقابت های 

غیرفنی شرکت ها بویژه در حوزه درمان و شخص ثالث ورود کند.
شورای فنی سندیکای بیمه گران پارسال با همین رویکرد یعنی مقابله با نرخ 
های غیر اصولی و رقابت های غیرفنی در حوزه بیمه تکمیلی درمان ورود کرد 
و بررسی های مفصلی انجام شد تا در نهایت شرکت ها روی انجام اصلاحاتی به 

تفاهم رسیدند.
در حوزه شخص ثالث نیز باید گفت که بخشی از دلیل افزایش ضریب خسارت 
در این رشته ناشی از قوانین و مقرراتی است که در این حوزه وضع می شود؛ برای 
نمونه در تعیین نرخ دیه که معیار اصلی برای تعیین رقم بیمه نامه است، شرکت 
های بیمه دخالتی ندارند و همین طور بعضی عوامل بیرونی دیگر نظیر وضع 

عوارش، عدم اجرای صحیح مقرات ترافیکی و غیره.
- به عنوان پرسش آخر، شرکت های بیمه می توانند منابع خود را در 
بورس، ساختمان یا بانک سرمایه گذاری کنند اما به نظر می رسد تمایل 

آنها به حوزه ساختمان و بانک بیشتر است.
طبق آیین نامه سرمایه گذاری در صنعت بیمه، برای هر یک از این روش 
های سرمایه گذاری حدوی تعیین شده است که البته این آیین نامه در دست 
با این حال شرکت ها نمی توانند همه سرمایه خود را در  تجدیدنظر است؛ 
ساختمان سرمایه گذاری کنند زیرا با توجه به اینکه برای پرداخت خسارت ها 
نقدینگی می خواهند باید بخشی از منابع آنها در دسترس باشد. از این رو در 
رشته هایی همچون عمر که تعهدات بلندمدت شرکت های بیمه است، باید 
سرمایه گذاری ها طوری باشد که بازدهی منابع پاسخگوی تعهدات آنها در زمان 
های لازم باشد اما در موارد دیگری چون درمان یا ثالث نقدشوندگی از اهمیت 
بالاتری برخوردار است و از این رو به سپرده گذاری در بانک و نظایر آن روی می 

آورند.

در گفت وگو با دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران تاکید شد

افزایش نرخ حق بیمه ها در سال آینده اجتناب ناپذیر است
دبیر انجمن صنایع لبنی: 

قیمتلبنیات9درصدکاهشیافت

دبیر انجمن صنایع لبنی ایران اعلام کرد: با ابلاغ مصوبه ستاد تنظیم بازار مبنی بر قیمت 
2 هزار تومانی شیرخام ازدیروز بهای شیر و فرآورده های لبنی 9 درصد کاهش می یابد.

»رضا باکری« افزود: براساس مصوبه ستاد تنظیم بازار،¬ قیمت خرید شیرخام¬ درب 
دامداری ها هر کیلوگرم 2000 تومان تعیین شد، که با ابلاغ آن به تمامی واحدهای 
دامداری و کارخانجات لبنی توسط سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان و 

همچنین انجمن صنایع لبنی ایران، همه ملزم به اجرا و رعایت آن هستند.
وی اظهار داشت: با توجه به قیمت هایی که انجمن صنایع لبنی پیشنهاد داده بود به 
طور تقریبی کالاهای اساسی گروه یک با کاهش 6، 7، 9 و 11 درصدی مواجه می شوند.
وی تصریح کرد: طبق این مصوبه از امروز قیمت هر بطری شیر کم چرب 4100 تومان، 
شیر نیم چرب 4200 تومان، شیر پرچرب 4450 تومان، شیرکامل 4500 تومان، هر بسته 
شیر نایلونی 2600 تومان، ماست دبه ای کم چرب 10 هزار و 900 تومان، ماست دبه ای 
پرچرب 11 هزار و 700 تومان، ماست 900 گرمی کرم چرب 4350 تومان، ماست 900 

گرمی پرچرب 4750 تومان و پنیر یواف 400 گرمی 6900 تومان است.
دبیر انجمن صنایع لبنی ایران گفت: تمامی واحدهای دامداری و کارخانجات لبنی 
سراسر کشور از امروز ملزم به رعایت مصوبه ستاد تنظیم بازار هستند تا شیر و فرآورده های 
لبنی با قیمت های مناسب به دست مصرف کنندگان برسد. وی اضافه کرد: با ابلاغ این 
مصوبه از امروز - یکشنبه - قیمت های جدید روی محصولات تولیدی جدید درج و به بازار¬ 
عرضه می شود اما برای محصولاتی که پیش از این مصوبه درج قیمت و به بازار عرضه شده، 
فرصتی داده شده تا با قیمت های پیشین فروخته شود. باکری اظهار داشت: دولت برای 
حمایت از دامداران همچنان قرار است نهاده های دامی مورد نیاز را با قیمت ارز 4200 
تومانی در اختیارشان قرار دهد بنابراین از واحدهای دامی انتظار می رود هر کیلوگرم شیر 
خام را طبق قیمت مصوب 2000 تومان در اختیار کارخانجات لبنی قرار دهند. وی با اشاره 
به اینکه تغییر قیمت های جدید شامل تمامی فراورده های لبنی بجز کره حیوانی می 
شود، افزود: قیمت کره به دلیل حضور در گروه کالایی یک و تخصیص ارز 4200 تومانی 
ثابت بوده و در این مدت تغییر قیمتی نداشته است. به گزارش ایرنا، در پی درخواست 
های مکرر دامداران برای افزایش قیمت شیر خام پس از گذشت بیش از چهار سال و با 
توجه به افزایش نرخ تورم و هزینه های تمام شده تولید، در مرداد ماه امسال کارگروه تنظیم 
بازار قیمت پایه هر کیلوگرم از این محصول را 1570 تومان مصوب کرد که این رقم کمتر از 
پیشنهاد وزارت جهاد کشاورزی و اتحادیه دامداران مرکزی ایران بود. اما این مصوبه توسط 
دامداران و کارخانجات لبنی رعایت نشد و هر کیلوگرم شیرخام توسط دامداران با بیش از 
2200 تومان فروخته شد که افزایش افسار گسیخته بهای فراورده های لبنی را به دنبال 
داشت و در نهایت ستاد تنظیم بازار بار دیگر با بررسی مجدد قیمت شیرخام و فراورده های 

لبنی، بهای هر کیلوگرم شیر خام را 2 هزار تومان تعیین کرد.

 یک کارشناس حوزه کار :

کارخانههارافقطبهخاطرپولواگذارنکنید!
به اعتقاد یک کارشناس حوزه کار، خصوصی سازی در کشور باید در شرایط ثبات و 
پایداری اقتصادی و به شرط شفافیت عملکرد اجرا شود، زیرا در غیر این صورت دستاوردی 

برای کشور نخواهد داشت.
علیرضا حیدری در ارزیابی واگذاری کارخانه هایی نظیر "کشت و صنعت هفت تپه"به 
بخش خصوصی، گفت: اگر تاریخچه خصوصی سازی در ایران قبل و بعد از انقلاب را 
بررسی کنیم، شکل خصوصی سازی بعد از انقلاب عوض شد و خصوصی سازی با هدف 
اصلی کاهش تصدی گری دولت و پرداختن به حوزه نظارت و سیاستگذاری مطرح شد و 
به اجرا درآمد. وی ادامه داد: در بحث خصوصی سازی و واگذاری ها به بخش خصوصی با 
دو گروه از افراد مواجه هستیم؛ دسته اول افرادی هستند که صنعت و نیروی کار را خوب 
می شناسند، کاربلد و اهل مدیریت هستند ولی سرمایه ندارند و دسته ای دیگر از مدیریت 
بالایی برخوردار نیستند و تنها به واسطه پول و سرمایه  کلانی که در اختیار دارند، اداره بنگاه 
را در اختیار می گیرند. این کارشناس حوزه کار افزود: ما مدیران صنعتی بسیاری در کشور 
داریم که دلسوز و باتجربه اند و روزمه قوی مدیریتی دارند ولی چون فاقد سرمایه هستند در 
لیست واگذاری مدیریت بنگاه قرار نمی گیرند یا به ندرت به آنها واگذار می شود. حیدری 
با بیان این که در بحث واگذاری یک بنگاه باید اهلیت افرادی که آن را خریداری می کنند 
شناسایی شود، اظهار کرد: واگذاری بنگاه به اشکال متعددی صورت می گیرد که مذاکره، 
مزایده و بورس را شامل می شود اما یکی از اشکال واگذاری این است که مدیریت بنگاه 
را واگذار کنیم؛ به این نحو که کارخانه را دولتی نگه داریم و مدیریتش را واگذار کنیم. این 
کارشناس حوزه کار، خصوصی سازی را در شرایط پایداری و ثبات اقتصادی نتیجه بخش 
دانست و گفت: خصوصی سازی در ایران به شرط شفافیت عملکرد جواب می دهد. وی 
ادامه داد: وقتی مدیریت بنگاه را واگذار کردیم، بعدها می توانیم درصدی از مالکیت را هم 
به کارگران و افراد شاغل در آن بنگاه واگذار کنیم و زمانی که بنگاه به توسعه رسید، اشکال 
جدیدی را پیاده کنیم. به گفته حیدری، بسیاری از واگذاری ها در حال حاضر از طریق 
مذاکره صورت می گیرد بدون آن که ویژگی های فردی مورد ارزیابی قرار گیرد، فرد به صرف 
داشتن پول، مالک و سهامدار کارخانه می شود در صورتی که تنها سرمایه کافی نیست و 
باید رزومه مدیریتی قوی هم پشت آن باشد. به اعتقاد وی، در برخی واگذاری ها عده ای 
که به ارکان قدرت نزدیک ترند بنگاه ها را مدیریت می کنند و مشاهده می شود که با رقابت 
که هم در حوزه مدیریت و هم در حوزه قیمت گذاری است تنها با هدف انتفاع شرکتها را به 
دست می گیرند و در نهایت کارگران قربانی مشکلات کارخانه می  شوند و وقتی به دلیل 
عدم پرداخت حقوق دست به اعتراض می زند با او برخورد می شود، در صورتی که عملکرد 

بد بخش خصوصی و مدیریت بنگاه چنین مشکلاتی را رقم زده است.

وزیر صنعت ، معدن و تجارت:
محدودیتیبرایحمایتازکالاهایداخلینداریم

وزیر صنعت ، معدن و تجارت با بیان این که هیچ محدودیتی برای حمایت از کالاهای 
داخلی نداریم، گفت: هر کجا که قوانین و مقررات تسهیل گر متناسب با شرایط روز کشور 
نباشد، دولت برای رفع مشکلات آن ها اعلام آمادگی کرده است. رضا رحمانی در مراسم 
افتتاح یک کارخانه ذوب نورد در تبریز، گفت: امروز ظرفیت خوبی از جلسات سران قوا 
در اختیار ما هست که می توانند قوانین تولید را در جهت تسهیلگری و حمایت از تولید 
داخلی اصلاح کنند . وی با بیان این که قانون، مصوبه و بخشنامه برای حمایت از تولید زیاد 
است، اظهار کرد:  مهمترین استناد ما برای حفظ و حمایت از تولید داخلی، فرمایشات 
مقام معظم رهبری است. وی با تاکید بر ضرورت استفاده  از ظرفیت های موجود و حفظ و 
فعال سازی واحدهای تولیدی، اضافه کرد:  هر کجا تولید باشد، مسئولان باید برای حفظ 
تنظیم بازار، قیمت و کیفیت مناسب و برای دسترسی آسان مردم تلاش کنند . گفتنی 
است، فاز اول کارخانه ذوب نورد توانا رام روز شنبه با حضور وزیر صنعت ، معدن و تجارت به 
بهره برداری رسید . این واحد تولیدی با ظرفیت سالانه تولید 240 هزار تن شمش فولادی 
ساختمانی در فاز اول با سرمایه گذاری ارزی 1.5 میلیون دلار و سرمایه گذاری ریالی 240 
میلیارد ریال افتتاح شد . این کارخانه در همین فاز اشتغال زایی مستقیم 70 نفر و غیر 
مستقیم 100 نفر را در پی دارد .  پیش بینی می شود بعد از افتتاح فاز چهارم، این واحد 

تولیدی سالانه 400 هزارتن محصولات نوردی و 280 هزار تن شمش فولادی تولید کند .

معاون وزیر راه وشهرسازی: 

وامخریدمسکن۲برابرمیشود
معاون وزیر راه و شهرسازی از افزایش وام مسکن انبوه سازان به 110 میلیون تومان خبر 

داد و گفت: از هفته آینده فرآیند پرداخت وام آغاز می شود. 
هوشنگ عشایری  با بیان این مطلب توضیح داد: به دنبال بازدید از استان ها و جلساتی 
که با کانون انبوه سازان، توسعه گران و سازندگان حرفه ای و تسهیلگران کشور برگزار شد 
متوجه کسری 4000 میلیارد تومانی در بودجه برنامه بازآفرینی شهری شدیم که با تاکید و 
توجه رهبر معظم انقلاب بر موضوع و مساعدت سران سه قوه در نهایت اجازه دریافت یک 
میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی داده و ماه گذشته مقدمات دریافت این مبلغ فراهم شد.
وی با اشاره به اینکه از ماه گذشته دریافت این منابع به صورت روزانه پیگیری می شود، 
افزود: جلساتی با مسئولان بانک مرکزی و سازمان برنامه و بودجه برگزار و شماره حساب 
شرکت نیز داده شد تا این مبلغ واریز شود. وی تصریح کرد: طی جلسه ای با کمیسیون 
انبوه سازان و  برای  توافق شد  راه و شهرسازی،  وزیر  و  بانک مسکن  اقتصاد مجلس، 
سازندگان حرفه ای 70میلیون تومان وام بدون سپرده گذاری با سود 18 درصد علاوه بر 
وام 40 میلیون تومانی با نرخ سود 9 درصد در نظر گرفته شود. در مجموع وام ساخت 
مسکن برای انبوه سازان به بیش از 110 میلیون تومان می رسد. وی با بیان اینکه از هفته 
آینده فرآیند اعطای وام آغاز می شود، اظهار کرد: به تدریج صدور پروانه ها آغاز و بلافاصله 
افراد به بانک معرفی می شوند و قراردادها منعقد و از ماه آینده رسما پرداخت این وام ها 

آغاز می شود.  
معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه وامی با مبلغ 60میلیون تومان نیز بعد از 
ساخت در اختیار خریداران قرار می گیرد، بیان کرد: با همکاری بانک این امکان ایجاد 
شده است تا اطلاعات افرادی که در صندوق یکم سپرده گذاری کردند در اختیار توسعه 

گران قرار بگیرد.

بازار ارز با اینکه هفته هاست روند کاهشی آن هم با شیب 
ملایم را آغاز کرده اما نرخ ارزهای عمده همچنان راضی کننده 
نیست و هنوز انتظار می رود قیمت ها بیش از این کاهش یابد.
پس از تغییر سیاست های ارزی دولت در نیمه مردادماه 
امسال، بازار ارز در 2 مرحله سیر نزولی قرار گرفت؛ بار نخست 
بیش از آنکه دلایل اقتصادی داشته باشد، ناشی از فضاسازی 
رسانه ای بود که سبب شد دارندگان ارز خانگی از ترس زیان 

راهی بازار شوند و عرضه زیاد شود.
در مرحله دوم که از نیمه آبان ماه رخ داد، چند تصمیم بر 
بازار اثر گذاشت که نخستین آن الزام رعایت سقف 50 میلیون 
تومانی در تراکنش های پایانه های فروشگاهی بود که سبب 
از  استفاده  با  دلالان  که  مواردی  در  بویژه  پول  گردش  شد 
کارتخوان های خارج شده از کشور ارز می فروشند، مختل 

شود.
این کارتخوان ها نه تنها در کشورهای همسایه همچون عراق 
و افغانستان استفاده می شدند، بلکه دلالان آنها را حتی به 
آمریکا، کانادا و کشورهای اروپایی برده بودند؛ نتیجه اینکه 
فرآیند خروج سرمایه از کشور به راحتی و با استفاده از رومینگ 

روی سیمکارت های ایرانی به سهولت انجام می شد.
اما این همه ماجرا نبود؛ بانک مرکزی به پشتوانه تصمیم 
سران قوا، برای چک های تضمینی نیز محدودیت قائل شد 
تا فقط کسی که چک در وجه وی صادر شده، بتواند آن را نقد 

کند و قابل انتقال به دیگران نباشد.
با وجود همه این تلاش ها، هنوز نرخ ها در بازار راضی کننده 
نیست هرچند که دلار آمریکا در محدوده 11 هزار تومانی و 

یورو در کانال 13 هزار تومانی جا خوش کرده اند.
»رضا ترکاشوند« دبیرکل کانون صرافان در گفت و گو با ایرنا، 
بر این باور است که اکنون بازار ارز به آرامش خوبی رسیده اما 
تداوم این آرامش در گرو تصمیم گیری نهادهای موثر است تا 

مردم و فعالان اقتصادی احساس امنیت بیشتری کنند.
شاید این نرخ ها برای صادرکنندگان راضی کننده باشد 
اما فعالان اقتصادی بویژه تولیدکنندگان آن را نرخ واقعی ارز 
نمی دانند و همانطور که مسئولان اقتصادی دولت بارها گفته 
اند، آنچه در سامانه نیما خرید و فروش می شود، به نرخ های 
حقیقی ارز نزدیکتر است. نگاهی به سامانه نظارت ارز نشان 
می دهد که متوسط فروش هفتگی یورو در سنا حدود 13 
هزار تومان و دلار آمریکا نزدیک 11 هزار و 337 تومان بوده اما 
در سامانه نیما که حواله های ارزی جابجا می شود، متوسط 
هفتگی فروش حدود یورو 9 هزار و 500 تومان و نیما هشت 
هزار و 800 تومان است. با این حال نگاهی به نرخ های روزانه 
حواله ها در نیما نشان می دهد که بهای یورو و دلار در این 
و دلار  تومان  یورو حدود 9600  و  بوده  اندک  سامانه بسیار 

9800تومان فروخته می شود.

* اختلاف قیمت میان بازار و نیما پر می شود؟
با وجود روند کاهشی نرخ ها در بازار آزاد که از چند هفته 
توجه  قابل  نیما  سامانه  با  اختلاف  هنوز  شده،  آغاز  پیش 
است؛ تفاضل نرخ ها در سامانه سنا و نیما از اختلاف سه 
هزار تومانی هر یورو و 1400 تومانی هر دلار حکایت دارد اما 
پرسش اینکه چگونه می توان این فاصله را کمتر کرد. هفته 
گذشته »محمد نهاوندیان« معاون اقتصادی رییس جمهوری 
یکی از دلایل کاهش نرخ ها در بازار آزاد ارز را افزایش عرضه 
توسط صادرکنندگان به نیما دانست و ابراز امیدواری کرد که با 
تقسیم بندی صادرکنندگان، این روند بهتر شود. دبیرکل کانون 
صرافان نیز می گوید: بخشنامه بانک مرکزی مبنی بر مجاز 
شدن صرافی ها برای خرید ارز از صادرکنندگان خرد که سالانه 
کمتر از یک میلیون یورو صادرات دارند، اقدامی راهگشا در 
تامین ارز خدماتی هموطنان است و البته به صادرکنندگان 
خرد نیز این امکان را می دهد که با فراغت بیشتری ارز خود را 
بفروشند. با این اوصاف یکی از بازیگران اصلی برای مدیریت 
بهتر بازار ارز، عرضه مناسب ارز صادرکنندگان است موضوعی 
که محل اختلاف نظر صادرکنندگان و بانک مرکزی بوده و با 
اینکه بانک مرکزی در بخشنامه های خود سعی کرده با طبقه 
بندی صادرکنندگان، واردات ارز را تسهیل کند، هنوز عرضه ارز 

در نیما متناسب با صادرات غیرنفتی کشور نیست.
* پول صادرات غیرنفتی کجاست؟

بانک مرکزی می گوید که از زمان آغاز فعالیت سامانه نیما 
)اردیبهشت ماه( تاکنون )16 آذر( یعنی در هفت ماه و نیم 

و  کالاها  واردات  بابت  ارز  یورو  میلیارد  معادل 6.8  گذشته 
از این سامانه تامین شده است و  نیاز کشور  خدمات مورد 
محصولات برقی، الکترونیکی و مخابراتی با 1.353 میلیون 
با  خودروسازان  قطعات  و  تجهیزات  آلات،  ماشین  و  یورو 
1.205 میلیون یورو در رتبه های اول و دوم تامین ارز سامانه 
نیما قرار دارند. اما آمارهای گمرک روند دیگری را نشان می 
دهد؛ طبق این آمار در هشت ماهه امسال 31 میلیارد و 491 
میلیون دلار کالای غیرنفتی از کشور صادر شده و در مقابل 29 

میلیارد و 549 میلیون دلار وارد کشور شده است.
از آنجا که آمار گمرک مجموع کالاهای وارداتی با هر نرخی 
است و کالاهای اساسی شامل ذرت دامی، برنج و لوبیای 
سویا سهم بالایی در واردات دارند، می توان گفت که تامین 
ارز بخش اعظم وارداتی که به کشور انجام شده، توسط بانک 
مرکزی بوده است و هنوز صادرکنندگان به تکالیف خود آنگونه 

که حاکمیت از آنها انتظار دارد، عمل نکرده اند.
به گفته مهدی کسرایی پور مدیرکل مقررات و سیاست های 
صادرات  از  حاصل  از  درصد  حدود 27  مرکزی  بانک  ارزی 
توسط صادرکنندگان در نیما عرضه شده و البته بنا به اظهارات 
دبیرکل کانون صرافان پتروشیمی ها که 33 درصد از ارزش 
صادرات کشور را در اختیار دارند، بیشترین همکاری را با نیما 

داشته اند.
با توجه به مهلت سه ماهه صادرکنندگان برای بازگرداندن ارز 
حاصل از صادرات از سویی و اینکه بخشی از صادرات به عراق 
و افغانستان به صورت ریالی انجام می شود، باید امیدوار بود 

که با بخشنامه تقسیم بندی صادرکنندگان به سه گروه، در ماه 
های آتی بتوان بازار ارز بهتری با نرخ های متعادل تر داشت.

نامش در  بانک مرکزی که خواست  یک مقام مسئول در 
خبر ذکر نشود در این رابطه که آیا حاکمیت و دولت به آرامش 
و نرخ های کنونی در بازار ارز راضی است، گفت: نرخ های 
با  بود که  امیدوار  توان  اما می  کنونی راضی کننده نیست 

سیاستگذاری های انجام شده، در آینده وضعیت بهتر شود.
* غفلت از بازار شفاف ارز 

هرچند این روزها فعالان ارزی و اقتصادی از کاهش نوسان 
های ارزی خرسندند اما همگی بر »رساندن نرخ ها به نقطه 
تعادلی در بازار« تاکید دارند؛ یعنی نرخ ها در فضایی شفاف، 
رقابتی و با مشارکت همه فعالان موثر در بازار ارز اعم از صرافی 

ها، صادرکنندگان، بانک ها و بانک مرکزی شکل بگیرد.
در این رابطه برخی کشورهای همسایه تجربه های موفقی 
دارند که نمونه آن عملکرد بانک مرکزی عراق در بازار حراج ارز 
است که معاملات به صورت شفاف انجام می شود؛ همتی 
نیز در هفته های پیشین وعده راه اندازی بازار معاملات آزاد 
نقدی و حواله ارزی را به فعالان اقتصادی داده تا بازار متشکل 
ارزی شکل بگیرد. در چنین شرایطی است که می توان کشف 
قیمت ها را به صورت شفاف انجام داد و نقطه تعادل ارزی 
تعیین کرد؛ دبیرکل کانون صرافان ایران در این رابطه به ایرنا 
می گوید: ایجاد شفافیت در بازار ارز ضرورتی اجتناب ناپذیر 
است؛ این شفافیت در اقتصاد ایران بیش از 70 سال است که 

احساس می شود.
ارزی،  سازی  شفاف  دیگر  دستاورد  افزود:  ترکاشوند  رضا 
بالانس کردن  با  روشن شدن روش کشف قیمت است که 
عرضه و تقاضا، قیمت ها مشخص می شود، نه اینکه نرخ ها 

در کف بازار و توسطه دلالان تعیین شود.
دبیرکل کانون صرافان ایرانیان اظهار داشت: اراده خوبی 
برای راه اندازی بازار متشکل ارزی وجود دارد و بانک مرکزی، 
کانون صرافان، بانک های خصوصی و دولتی برای راه اندازی 
این بازار تلاش دارند تا هرچه زودتر این کار شکل بگیرد، البته 

مقدمات کار در بانک مرکزی باید انجام شود.
ترکاشوند اظهار داشت: به طور طبیعی با راه اندازی این بازار، 
ارز مداخله ای، ارز دولتی و نیمه دولتی و نظایر آن جمع می 

شود و همه چیز در بستر یک نظام یکپارچه شکل می گیرد.
به گفته وی، قرار نیست با راه اندازی این بازار، سامانه نیما و 
سازوکار آن جمع شود بلکه وقتی بازارهای دیگر تجمیع و یکی 

شد، بازار نیما نیز در این بستر ساماندهی می شود.
همکاری  بازار،  این  اندازی  راه  لوازم  از  یکی  حال  این  با 
صادرکنندگان در بازگرداندن ارز حاصل از صادرات است تا 
تقاضاها و نرخ ها با توجه به سبد منابع ارزی کشور مدیریت 

شود.

سبد منابع ارزی کشو باید مدیریت شود 

نرخهادربازارارزراضیکنندهنیست



دوشنبه -نوزدهم آذر ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 4704 ورزشی44

علی دایی: ژاپن مدعی اول قهرمانی است

جهانبخش و قدوس ستاره های ایران در جام 
ملت ها می شوند

اسطوره فوتبال ایران عقیده دارد ایران و 
ژاپن از شانس بالایی برای رسیدن به دیدار 

نهایی جام ملت ها برخوردارند.
به گزارش ایسنا و به نقل از AFC، جام 
چهار  از  کمتر  است  قرار  آسیا  ملت های 
هفته دیگر در کشور امارات برگزار شود و 
رفته رفته به شروع این رقابت های مهم زمان 

داریم.
علی دایی مهاجم سابق ایران که با زدن ۱۴ گل زده برترین گلزن تاریخ جام ملت های 
آسیا محسوب می شود، قهرمانی در این رقابت ها را به دست نیاورد و تیم ملی ایران بعد از 

سال ۱۹۷۶ هرگز قهرمانی در این رقابت ها را تجربه نکرد.
حالا بعد از عملکرد خوب ایران در جام جهانی روسیه و حضور نزدیک به ۸ ساله 
کارلوس کی روش در تیم ملی ایران، علی دایی معتقد است زمان برای قهرمانی ایران 
فرارسیده است. علی دایی درباره شانس قهرمانی ایران در جام ملت های آسیا گفت: 
من فکر می کنم ژاپن مدعی اول قهرمانی در جام ملت های آسیاست ولی عقیده دارم 
ایران نیز در شرایط خیلی خوبی قرار دارد و من امیدوارم تیم ایران به دیدار نهایی برسد. 
ژاپن در جام جهانی نشان داد که فوتبال زیبایی بازی می کند و پیشرفت خوبی هم کرده 
است. به همین خاطر من عقیده دارم اگر ایران و ژاپن در مراحلد قبل از فینال به هم 
برخورد نکنند، در دیدار نهایی برابر هم قرار خواهند گرفت.تیم ما هم در چند سال گذشته 
پیشرفت خیلی خوبی داشته است و بازیکنان تیم ملی ایران مدت هاست که در کنار هم 
بازی می کنند و به درک خوبی از هم رسیدند. ایران در جام جهانی عملکرد خوبی داشت 
و نمایش دفاعی ایران در این دوره باعث ناکامی خیلی از مهاجمان خوب دنیا شد. با 
این حال سرمربی ایران از قدرت هجومی ایران نیز غافل نمانده است. دایی در ادامه 
صحبت های خود گفت: من فکر می کنم در این دوره علیرضا جهانبخش و سامان قدوس 
توانایی درخشش در تیم ملی در فاز هجومی را دارند. طارمی اگر در نوک خط حمله بازی 
کند می تواند آقای گل شود ولی همه چیز به تاکتیک سرمربی برمی گردد. البته مهاجمان 
خوب دیگری هم در قاره آسیا هستند که می توانند طارمی را به چالش بکشند. آزمون هم 
بازیکن بزرگی است که می تواند در سال های پیش رو برای تیم های بزرگ اروپایی بازی 
کند. ایران با سه قهرمانی در جام ملت های آسیا یکی از موفق ترین تیم های این دوره 
از رقابت هاست ولی از آخرین قهرمانی ایران نزدیک ۴۰ سال می گذرد. اسطوره فوتبال 
ایران در بخش پایانی صحبت های خود گفت: دلایل زیادی وجود دارد که ما نتوانستیم 
قهرمانی در جام ملت ها را به دست بیاوریم. ما در سال ۱۹۹۶ می توانستیم قهرمان شویم 
ولی در ضربات پنالتی مغلوب عربستان شدیم و من هم یک پنالتی از دست دادم. در جام 
ملت های ۹۶ حق ما قهرمانی بود ولی سوم شدیم. ما تیم خیلی خوبی بودیم و فوتبال 

خوبی بازی می کردیم.

جپارف و ابراهیم توره استقلالی می شوند؟
دو بازیکن خارجی که کارنامه موفقی در لیگ برتر ایران دارند در رادار مدیران استقلال 

قرار گرفته اند.
پس از این که قرعه استقلال ایران در فصل جدید لیگ قهرمانان آسیا مشخص شد 
و آبی پوشان با الهلال عربستان، العین امارات و الدحیل قطر در یک گروه قرار گرفت، 
مسئولان استقلال برای تقویت تیم در نیم فصل و حضور در لیگ قهرمانان دست به کار 
شدند و برنامه ریزی کردند تا بتوانند توقع هوادارانی که از حذف در مرحله یک چهارم 

نهایی لیگ قهرمانان ۲۰۱۸ ناراحت بودند را برآورده کنند.
در همین راستا، امیرحسین فتحی هفته گذشته سفری به دبی داشت تا با چند بازیکن 
مذاکره کند. بنا به اخبار کسب شده توسط خبرنگار ایسنا، یکی از بازیکنانی که مدیرعامل 
استقلال با او وارد مذاکره شده، ابراهیم توره است که مذاکرات با او روند خوبی داشته و 

این بازیکن سنگالی شانس زیادی برای آبی پوش شدن دارد.
ابراهیم توره بازیکن نام آشنایی برای فوتبال دوستان ایران است چون او حضور موفقی 
با پیکان، پرسپولیس و سپاهان در لیگ برتر ایران داشت و با ۶۰ گل زده در لیگ برتر، 
چهارم گل زن خارجی لیگ ایران است. او پس از حضور در ایران، نمایش موفقی در 
موناکو فرانسه داشت و با ۱۸ گلی که در فصل ۲۰۱۳-۲۰۱۲ به ثمر رساند، نقش مهمی 

در صعود این تیم به لیگ یک فرانسه داشت. توره ۳۲ ساله هم اکنون بدون تیم است.
یکی دیگر از بازیکنانی که مسئولان استقلال با او برای نیم فصل مذاکره کردند، سرور 
جپارف است که هواداران استقلال خاطرات خوبی از او در فصل گذشته دارند. ظاهرا 
مذاکرات جپارف و استقلالی ها مثبت بوده و بازگشت این بازیکن ازبک به استقلال در 
حال نهایی شدن است. در نهایت باید دید که این دو بازیکن، گزینه های نهایی استقلال 
هستند یا این که مسئولان باشگاه استقلال در حال بررسی  گزینه های دیگر هم هستند تا 

در صورت امکان به سراغ بازیکنان دیگر بروند.
 

با تاکید بر رعایت منافع ملی در اجرای قانون بازنشستگان

سلطانی فر: تاج مشکلی برای ماندن ندارد
اجرای  به  اشاره  با  و جوانان  وزیر ورزش 
در  بازنشستگان  بکارگیری  منع  قانون 
فدراسیون فوتبال تاکید کرد که مهدی تاج 
مشکلی برای ماندن و ادامه کار ندارد. او 
فدراسیون  بازنشسته  رئیسه  هیات  درباره 
فوتبال نیز گفت که این افراد با نظر مجمع 

تعیین تکلیف می شوند.
به  استانی  سفر  در  سلطانی فر  مسعود 
به  پاسخ  و در جمع خبرنگاران در  کرمان 

سوالی درباره تغییرات فدراسیون ها و موضوع بازنشستگان ورزش ادامه داد: ما مجری 
قوانین کشور هستیم و قطعا همه باید به قانون و مردم احترام بگذارند و با همکاری روسای 

بازنشسته فدراسیون ها این موضوع به خوبی اجرا شده و مشکلی نداریم.
وزیر ورزش و جوانان درباره فدراسیون فوتبال و وضعیت بازنشستگان این فدراسیون 
نیز گفت: آقای تاج که تلاش خوبی داشتند و از جانبازان دوران دفاع مقدس هستند 
با استفاده از ماده ۶۰ قانون جامع خدمات ایثارگران می تواند به کار خود در فدراسیون 
ادامه دهد و این موضوع در حال پیگیری و انجام مراحل اداری و اجرایی است و در 
مورد سایر بازنشستگان فدراسیون هم تغییراتی را در دبیر کلی شاهد بودیم که جا دارد 
از زحمات دلسوزانه آقای ساکت تشکر کنم و درباره سایرین هم به زودی مجمع  عمومی 
فدراسیون فوتبال در چارچوب اساسنامه تصمیمات مقتضی و قانونی راخواهد گرفت، 
ولی در هرصورت از همه انتظار دارم منافع ملی را رعایت کنند. سلطانی فر درباره تکریم 
پیشکسوتان و برخورد برخی رسانه ها با موضوع قانون منع بکارگیری بازنشستگان گفت: 
نیروهایی که امروز با شدیدترین الفاظ و نقدها درباره آنها به دلیل بازنشسته بودن یاد 
می شود در واقع نیروهای سازنده و پیشران برنامه های کشور در سال های گذشته هستند 

و نباید با خاطری مکدر از بدنه اجرایی ورزش کشور جدا شوند و ناسپاس باشیم.
وی افزود: ما در کنار نیروی جوانی و باز شدن حلقه های مدیریت ورزش کشور به 
تجربه های ذی قیمت آنها نیاز داریم و بازنشستگان بهترین ثمره زندگی خود یعنی جوانی 
خویش را برای موفقیت نظام و سربلندی کشور به کار گرفته اند و امنیت و عزت امروز ایران 
ماحصل این تلاش های ارزشمند بوده است و تکریم و احترام آنها بر همه ما واجب است.
وزیر ورزش با اشاره به موفقیت های ورزشی کشور گفت: سال موفقی را با نتایج درخشان 
تیم ملی فوتبال در جام جهانی، بازی های آسیایی و پاراآسیایی، المپیک جوانان و لیگ 
قهرمانان آسیا گذرانده ایم و ان شاءالله کام مردم با موفقیت تیم ملی فوتبال ایران در جام 

ملتهای آسیا شیرین تر خواهد شد.

فرشاد پیوس:

پرسپولیس به بازیکنان کوچک نیاز ندارد
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: پرسپولیس همیشه به بازیکنان متعصب نیاز 
دارد و برخی بازیکنان کوچک که در سخت ترین شرایط این تیم را تنها گذاشتند حق 

بازگشت ندارند.
فرشاد پیوس با اشاره به صحبت های فرشاد احمدزاده در خصوص پیشکسوتان که 
اعلام کرده آنها حق انتقاد از بازیکنان فعلی و گذشته این تیم را ندارند، اظهار داشت: 
هواداران در این مورد نظر می دهند. این پیشکسوتان بودند که در زمان بی پولی فقط 

به عشق پرسپولیس برای این تیم بازی می کردند و با خون و دل کنار هواداران ماندند. 
وی اضافه کرد: پرسپولیس نیازی به آدم های کوچک ندارد. متاسفانه شرایط به نحوی 
پیش رفت که در زمانی این آدم های کوچک به پرسپولیس آمدند و در کنار نام بزرگ این 

تیم خود را هم بزرگ کردند. 
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس در رابطه با اینکه احمدزاده برای بازگشت به جمع 
سرخپوشان علاقه نشان داده است، گفت: هواداران بهتر است در این باره نظر بدهند. 
پرسپولیس در بهترین شرایط برای قهرمانی آسیا قرار داشت اما این افراد با رفتن خود 

دست برانکو را خالی گذاشتند تا پرسپولیس قهرمانی آسیا را تجربه نکند. 
وی تاکید کرد: برانکو جوان هایی مانند آدام همتی، احسان الوان زاده، محمد امین 
اسدی و خیلی های دیگر را تربیت کرده و دیگر نیازی به نفراتی مانند این آدم ها ندارد. 
پرسپولیس این روز ها بیش از هرچیزی به آرامش نیاز دارد و بازیکنان پرحاشیه نباید 

جذب این تیم شوند. 
پیوس در ادامه افزود: این بازیکن در بخشی از صحبت هایش به حضور در اکران فیلم 
من اشاره کرده که باید بگویم من اصلا او را دعوت نکردم و دیدن گل های من آرزوی او 

بود. 
 

 ـپرسپولیس یک سپاهان یک 

تساوی بی شکست ها در نقش جهان

تیم فوتبال پرسپولیس در دیدار معوقه خود در هفته دوازدهم لیگ برتر مقابل سپاهان 
درحالی به تساوی رسید که تا دقایق پایانی از حریف خود عقب بود اما در نهایت 

امتیازات این دیدار تقسیم شد.
تیم فوتبال پرسپولیس روز یکشنبه در دیدار معوقه خود از هفته دوازدهم لیگ برتر 
میهمان سپاهان بود که این مسابقه در نهایت با نتیجه تساوی یک - یک به اتمام رسید.
در این بازی که از ساعت ۱۶:۱۰ در ورزشگاه نقش جهان برگزار شد، عزت الله پورقاز 

)۷۴( برای سپاهان و علی علیپور )۸۹ - پنالتی( گلزنی کردند.

پرسپولیس این بازی را با ترکیب علیرضا بیرانوند، سیدجلال حسینی )کاپیتان(، 
شجاع خلیل زاده، سیامک نعمتی، شایان مصلح، کمال کامیابی نیا، احمد نوراللهی، 
بشار رسن، امید عالیشاه )۸۴ - محمدامین اسدی(، علی علیپور و گادوین منشا آغاز 

کرد.
پرسپولیس در دقایق پایانی هجومی تر ظاهر شد. در دقیقه ۱۶ حساسترین موقعیت 
پرسپولیس روی یک ضربه کاشته به دست آمد که توپ ارسالی پرسپولیس را پیام 
نیازمند دروازه بان سپاهان دفع کرد. به تدریج این سپاهان بود که فشار حملاتش را 

بیشتر کرد.
برنامه تاکتیکی امیر قلعه نویی در سپاهان در این نیمه روی ارسال ها متمرکز بود و 
بازیکنان سپاهان در تلاش بودند توپ را به کی روش استنلی مهاجم برزیلی تیم خود 

برسانند.
خطرناکترین فرصت سپاهان اما در دقیقه ۳۳ و روی حرکت انفرادی مهرداد محمدی 
به دست آمد. محمدی با یک چرخش زیبا شجاع خلیل زاده مدافع پرسپولیس را جا 
گذاشت و با دروازه بان این تیم تک به تک شد ولی ضربه آرام وی را علیرضا بیرانوند مهار 

کرد تا نیمه اول با تساوی بدون گل تمام شود.
در نیمه دوم بازهم این پرسپولیس بود که بازی را هجومی تر آغاز کرد و بازی به مراتب 
جذابتر از نیمه اول دنبال شد. اوج این حملات از دقیقه ۵۵ تا ۷۰ بود. در این نیمه امیر 
قلعه  نویی دو تعویض تاثیرگذار انجام داد. با ورود خالد شفیعی به زمین، سپاهان با سه 
دفاع مرکزی به بازی ادامه داد. همچنین ساسان انصاری به جای مهرداد محمدی وارد 

زمین شد تا سرعت سپاهان در حملات بیشتر شود.
در دقیقه ۷۴ بود که پرسپولیس بر خلاف جریان بازی و فشار زیادی که روی دروازه 
سپاهان وارد کرد، گل خورد. عزت الله پورقاز روی خروج اشتباه علیرضا بیرانوند با یک 

شوت محکم از پشت محوطه جریمه توانست برای سپاهان گلزنی کند.
بعد از این گل پرسپولیس مجددا برای جبران نتیجه جلو کشید و فشار حملاتش 
چند برابر شد. بهترین فرصت شاگردان برانکو در این نیمه در دقیقه ۸۴ به دست آمد. 
شوت احمد نوراللهی با دفع ناقص دروازه بان و مدافع سپاهان جلوی پای علی علیپور 
و گادوین منشا افتاد ولی این دو مهاجم پرسپولیس با یک ناهماهنگی عجیب، توپ در 

اختیار دروازه بان حریف قرار گرفت.
در دقیقه ۸۸ علیرضا فغانی بعد از برخورد توپ به دست کی روش استنلی در محوطه 
جریمه سپاهان، برای پرسپولیس خطای پنالتی اعلام کرد. علیپور در دقیقه ۸۹ این 

پنالتی را به گل تساوی تبدیل کرد تا سرخپوشان به بازی برگردند.
در شروع وقت های اضافه کی روش استنلی با دریافت دومین کارت زرد از زمین 

اخراج شد. کمال کامیابی نیا نیز با دریافت کارت قرمز از زمین اخراج شد. 
در وقت اضافه برانکو دست به یک تعویض عجیب زد و درحالی که محمدامین اسدی 
را در دقایق پایانی وارد بازی کرده بود، او را بیرون کشید و محسن ربیع خواه را به زمین 
فرستاد. با این تساوی، سپاهان ۳۰ امتیازی شد و با تفاضل گل بهتر مجددا به صدر 

جدول رفت.

گزارش: رضا جعفری

سرنوشت نافرجام و جبران ناپذیر تیم لیگ برتری صبای قم با 
تداوم نتایج ضعیف تیم الماس شهر و ادامه ضعف هیأت فوتبال 
و خواب زمستانی مسوولان قم در انتظار نماینده فوتسال این 

استان قرار دارد.
فوتسال و فوتبال ساحلی در هر دو بخش مردان و بانوان و در 
تمام رده های سنی چه با پوشش حمایت مالی بخش دولتی 
و چه با پشتیبانی مالی بخش خصوصی زیر مجموعه هیأت 
فوتبال استان قم هستند و این هیأت ورزشی باید پاسخگو و 
پیگیر نحوه عملکرد و وضعیت آنها در رقابت های مختلف باشد.

تیم یا تیم هایی که در هر یک از این رشته ها به نمایندگی از 
قم در لیگ های کشور به میدان می روند، قطعا متعلق به هیأت 
فوتبال استان قم هستند، زیرا مجوز حضور در میادین مختلف 
را از این هیأت ورزشی می گیرند و مراحل متنوع حضور در لیگ 
نظیر ثبت قرارداد بازیکنان و کادر زیر نظر هیأت فوتبال انجام 
می شود و هیأت فوتبال از بابت این حضور نفع می برد، بنابراین 
باید این هیأت ورزشی پاسخگو و پیگیر عملکرد نماینده های 

خود در لیگ های کشور باشد.
 *لزوم پاسخگویی هیأت فوتبال به عملکرد نماینده قم

اینکه تیم زیر مجموعه هیأت فوتبال قم نیست و به بخش 
خصوصی واگذار شد و نتایج آن به هیأت فوتبال ارتباط ندارد، 
پاسخ قانع  کننده و البته صحیحی نیست، پس چه ارگان، بخش 
مرتبط یا نهادی به غیر از هیأت فوتبال باید بر این وضعیت 

فوتسال قم نظارت کند و راجع به آن تصمیم بگیرد؟
تیم الماس شهر همان تیمی است که به نام هیأت فوتبال 
قم در سال ۱۳۹۶ در لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور به 
میدان رفت، تیمی که میراث دار نام های بزرگی همچون فراز، 
ارم کیش، کیش  ایر، صبا، ماهان تندیس و یاسین پیشرو قم بود 
اما با عملکرد بسیار ضعیف هیأت فوتبال قم در تیم داری، از 

لیگ برتر به دسته اول سقوط کرد.
* ابهام در صلاحیت تیم داری الماس شهر

اول  دسته  لیگ   ۱۳۹۷ فصل  در  حضور  برای  تیم  همین 
فوتسال باشگاه های ایران توسط هیأت فوتبال به یک بخش غیر 
دولتی به نام الماس شهر واگذار شد، بخشی که معلوم نیست آیا 
توسط هیأت فوتبال توان مالی و مدیریتی آن به خوبی سنجیده 
و ارزیابی شد؟ آیا صلاحیت تیم داری در این سطح از رقابت های 

باشگاهی ایران را داشت؟ و چندین اما و اگر دیگر که اگر هیأت 
فوتبال قم به همین سئوالات پاسخ دهد کافی است...

* فوتسال قم در مسیر ناکامی های فوتبال 
بهتر است مروری بر گذشته داشته باشیم؛ نگاهی به اتفاقات 
رخ داده برای صبای قم در لیگ برتر فوتبال باشگاه های ایران 
که با سقوط این تیم در اردیبهشت ماه سال ۱۳۹۶ به لیگ 
دسته اول همراه بود، سرنوشت این تیم در فصل ۹۷ – ۱۳۹۶ 
لیگ دسته اول ایران و عدم حضور صبا در فصل ۹۸ – ۱۳۹۷ 
لیگ دسته دوم کشور عملکرد هیأت فوتبال قم را به خوبی نشان 

می دهد.
صبا بعد از سقوط به لیگ دسته اول توسط استانداری قم و 
سپس اداره کل ورزش و جوانان به هیأت فوتبال واگذار شد، اما 
با مدیریت هیأت فوتبال قم بر این تیم، چه اتفاقاتی برای صبا 
رخ داد و اکنون صبای قم کجای فوتبال ایران قرار دارد، در واقع 

فوتبالی ها از هیأت فوتبال قم سئوال کنند صبا کجاست؟
*انحلال صبا شاهکار فوتبال قم در سال 97

خیلی راحت، راحت تر از آب خوردن، هیأت فوتبال قم تصمیم 
گرفت که صبا را بعد از سقوط از لیگ دسته اول منحل کند، تا 

مبادا سر و صدای طلب کاران این تیم بلند شود، موضوعی که 
برای شانه خالی کردن از مسوولیت حضور این تیم در فوتبال 
باشگاهی ایران مطرح شد و حالا فوتبال دوستان قمی می بینند 
که از صبا در فوتبال ایران خبری نیست و صبا منحل شد، در 
واقع انحلال صبا شاهکار فوتبال قم در سال ۹۷ به شمار می رود.
آنها  آیا  بودند؟  صبا  انحلال  ماجرای  پشت  کسانی  چه  اما 
برای بیت المال که صبا بخشی مهمی از آن بود تصمیم گیرنده 
هستند؟ چه کسی قرار است به ماجرای صبا و به طلب کاران 
آن راجع به خواسته به حق آنها پاسخ بدهد؟ اگر علاقمندان به 
فوتبال در قم جواب این سئوال ها را یافتند آن وقت می توانند از 
تصمیم گیرنده اصلی فوتبال قم انتظار تغییر وضعیت فعلی تیم 

دسته اول فوتسال قم را هم داشته باشند.
 *استفاده از بخش خصوصی بی نام و نشان 

تیم لیگ برتری فوتسال قم بعد از سقوط در سال ۱۳۹۶، 
بخش  به  قم  فوتبال  هیأت  در  دیگری  مدیریتی  شاهکار  با 
خصوصی واگذار شده، بخش خصوصی ای که هیچ نام و نشانی 
در گذشته نداشته و نوع عملکرد مدیریتی و فنی آن در ۹ هفته 
سپری شده از لیگ دسته اول فوتسال ایران بیانگر این موضوع 

است اما متولی فوتبال هیچ عکس العملی راجع به نتایج این تیم 
نشان نمی دهد، در واقع فوتسال قم با بخش خصوصی بی نام و 
نشان در راه نابودی قدم برمی دارد و هیچ نظارتی بر آن احساس 
نمی شود.انگار هیأت فوتبال قم عادت کرده که همه امور خود به 
خود حل می شود و اگر هم اتفاق بدی افتاد هیچ نگران نباشد، 
چون کسی نیست که از این هیأت دلایل این همه ناکامی را 
مطالبه کند، فوتسال قم همان راهی را می رود که فوتبال قم و 
تیم صبا رفت ومسوولان عزیز ورزش قم بدون جستجوی دلایل 
این ناکامی همچنان راجع به این موضوع در خواب زمستانی 

به سر می برند.
 *تداوم نتایج ضعیف الماس شهر قم

دو هفته از دیدارهای دور برگشت فصل ۹۸ – ۱۳۹۷ لیگ 
دسته اول فوتسال ایران می گذرد و تیم الماس شهر قم از ۹ بازی 
تنها پنج امتیاز حاصل از یک برد، دو تساوی و ۶ باخت دارد، 
تیمی که تنها ۱۴ گل زده و ۲۶ گل دریافت کرده و چهار بار در 

این فصل در کادر فنی خود تغییر ایجاد کرده است.
این تیم در ادامه بازی های این فصل لیگ دسته اول فوتسال 
ایران با توجه به مشکلات مالی و مدیریتی و عدم پیگیری نتایج 
بهتری نسبت  فوتبال قم، قطعا وضعیت  از سوی هیأت  آن 
به شرایط موجود در لیگ دسته اول فوتسال نخواهد داشت 
باید منتظر  به فوتسال  و مسوولان قم و قمی های علاقمند 

سرنوشت تیم صبا برای الماس شهر قم باشند.
*فوتسال قم در آستانه تکرار ناکامی های فوتبال 

در نهایت باید به این نکته اشاره کرد که ورزش قم سرمایه 
بزرگی به نام صبا را برای همیشه از دست داد، فوتسال قم در 
آستانه تکرار ناکامی های فوتبال است، نماینده قم در لیگ 
آزادگان به میدان نمی رود، تیم های پایه فوتبال قم در لیگ های 
کشور وضعیت نامطلوبی دارند و هیات فوتبال هیچ گاه برای این 

شرایط از سوی متولی ورزش نقد نشد.
باز هم یک نمره منفی دیگر در کارنامه عملکرد پرمخاطب ترین 
رشته ورزشی استان قم یعنی فوتبال در حال به ثبت رسیدن 
است، نمره ای که هیأت فوتبال قم در صورت تداوم ناکامی های 
تیم الماس شهر قم در لیگ دسته اول فوتسال ایران کسب 
برگزاری لیگ های  به  اینکه هیات فوتبال  خواهد کرد، حال 
برگزاری  سال   ۱۰۰ که  حالی  در  می بالد،  داخلی  پرنقص 
لیگ های داخلی با این وضعیت نمایندگان قم در لیگ های 

کشور، مثال آب در هاون کوبیدن است.

ضعف هیأت فوتبال و خواب زمستانی مسوولان

سرنوشت نافرجام صبا در انتظار فوتسال قم 

رییس اسبق فدراسیون فوتبال گفت: انتخاب مدیران جوان چون ابراهیم شکوری، نیما 
نکیسا و حسین عبدی نشان دهنده شجاعت مدیریتی در فدراسیون فوتبال است و باید 

این روند همچنان تداوم داشته باشد.
داریوش مصطفوی در خصوص حل شدن مشکلات مهدی تاج و ادامه فعالیت او به 
عنوان رییس فدراسیون فوتبال گفت: از اینکه تاج، با تجربه تلخ من و کنار رفتن از ریاست 
فدراسیون روبه رو نشد و توانست به عنوان رییس فدراسیون فوتبال کار خود را دنبال کند 

بسیار خوشحالم.
وی ادامه داد: فیفا در نامه خود رسما اعلام کرد اجازه برکناری رییسی که با رای اعضای 

مجمع انتخاب شده است را نخواهد داد و این مساله دلیل ادامه فعالیت تاج است. 
رییس اسبق فدراسیون فوتبال گفت: برکناری تاج تصمیم بسیار اشتباهی بود و هر 
کسی دلش بخواهد فوتبال ایران پیشرفت کند از او حمایت می کند. به عنوان فردی که 
در تمام رده های فوتبال حضور داشتم، معتقدم عملکرد تاج در فدراسیون بسیار خوب 

بوده است. 
وی تصریح کرد: امروز تمام تیم های زیر مجموعه فدراسیون عملکرد بسیار خوبی دارند و 
این نشان از موفقیت تاج است. فراموش نکنید تاج فدراسیون بسیار ضعیفی را از کفاشیان 
تحویل گرفت و توانست در مدت کوتاه آن را متحول کند.  مصطفوی اظهار داشت: معتقدم 
به جای استعدادیابی در رده های سنی پایه باید به دنبال استعدادیابی در میان مدیران 
باشیم. امیدوارم روزی در وزارت ورزش و جوانان، کمیته استعدادیابی مدیران ایجاد شود و 

در آن مدیرپروری داشته باشیم. 
بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال ایران گفت: یکی از تصمیم های بسیار فوق العاده مهدی 
تاج، انتخاب ابراهیم شکوری به عنوان سرپرست دبیرکلی فدراسیون بود که شاید هیچکس 
آن را باور نمی کرد. او یک چهره تحصیلکرده، مسلط به زبان انگلیسی و از همه مهم تر یک 
فوتبالیست بزرگ بوده است.  وی تصریح کرد: امیدوارم امثال نیما نکیسا، حسین عبدی 
و سایر جوانان تحصیلکرده ای که به بدنه مدیریتی فدراسیون فوتبال اضافه شده اند، 
مسئولیت های بزرگتری بگیرند تا در نبود تاج نگران انتخاب رییس آینده فدراسیون فوتبال 
نباشیم. مصطفوی افزود: انتخاب شکوری، نکیسا و عبدی ما را نسبت به آینده فدراسیون 
امیدوار کرد و به اعتقاد من استعدادیابی در سطح مدیران در فدراسیون فوتبال شروع شد. 
مدیرعامل اسبق باشگاه پرسپولیس ادامه داد: از وزیر ورزش می خواهم در خصوص 
وضعیت مدیریتی این باشگاه نیز مانند فدراسیون فوتبال شخصا ورود کند و مانع کنار 
رفتن گرشاسبی شود.  وی افزود: به عنوان فردی از خانواده فوتبال که سال ها تجربه 
مدیریت در سطح اول را دارم تردیدی ندارم که در صورت کنار رفتن گرشاسبی، پرسپولیس 
ضربه بسیار جدی خواهد خورد.  مصطفوی خاطرنشان کرد: پیش از کنار گذاشتن این 
مدیران توانمند باید به فکر مردمی باشیم که با این فوتبال زندگی می کنند و فراموش نکنید 

گرشاسبی با دست خالی توانست این تیم را به فینال لیگ قهرمانان آسیا ببرد. 
وی تاکید کرد: گرشاسبی ۴۰ سال است در فوتبال حضور دارد و الان که زمان استفاده 

از این مدیر توانمند رسیده نباید او را قربانی کنیم.

داریوش مصطفوی: 

انتخاب مدیران جوان نشان دهنده شجاعت فدراسیون فوتبال است

آخرین روز از مرحله پایانی رقابتهای لیگ جهانی کاراته در کشور چین، با 
کسب یک نشان برنز و حذف شش نماینده کشورمان همراه بود.

به گزارش فدراسیون کاراته، »امیر مهدی زاده« نماینده کشورمان در وزن 
منهای ۶۷ کیلوگرم در لیگ جهانی کاراته »وان« چین که در جدول شانس 
مجدد ابتدا »استفان جوسیچ« صربستانی را پس از تساوی صفر بر صفر 
با رای داوران کنار تاتامی )هانتی( برد، توانست در مرحله بعد »سانگوت 
مونتن« از تایلند را ۲ بر صفر شکست دهد و در سومین مبارزه مقابل 

»محمد شهریاری« دیگر کاراته کا کشورمان با نتیجه ۳ بر ۳ برنده شود.

مهدی زاده در بازی چهارم خود »علیرضا شیرصفت« را با نتیجه هشت بر 
چهار شکست داد و به مدال برنز رسید.

محمد شایگان هم در وزن منهای ۶۰ کیلوگرم در جدول شانس مجدد 
ابتدا »ماتیاس گومز« از اسپانیا را شکست داد و در دومین مبارزه مقابل 
»دانیل رودریونوف« از استونی مغلوب شد. »آرش علی نژاد« دیگر نماینده 
ایران در وزن منهای ۷۵ کیلوگرم، ۳ بر یک نتیجه را »رودریگز ابانز« از 

اسپانیا واگذار کرد و از دور رقابت ها کنار رفت.
در وزن به اضافه ۸۴ کیلوگرم، »مهدی عاشوری« در جدول شانس مجدد 
۴ بر صفر نتیجه را به »لوکا کاستا« از بلژیک واگذار کرد و از دور رقابت ها 
کنار رفت. در همین وزن »کوشا تیموری« نیز ۲ بر صفر مقابل »لوکا 
کاستای« بلژیکی شکست خورد و حذف شد. در وزن منهای ۵۰ کیلوگرم 
بانوان »سحر شیروانی« در اولین مبارزه جدول شانس مجدد ۳ بر صفر 

مقابل باباروا از ازبکستان شکست خورد و از دور رقابت ها کنار رفت.
در وزن به اضافه ۶۸ کیلوگرم »شبنم واحدی« در مبارزه مقابل »ایزابلا 
رودرویگرز« از برزیل ۵ بر صفر نتیجه را واگذار کرد و از گردونه رقابت ها 
کنار رفت. مسابقات لیگ جهانی کاراته چین یکی از مراحل کسب سهمیه 
بازی های المپیک ۲۰۲۰ توکیو است که در این رویداد ۶ نماینده ایران 

حذف شدند و مهدی زاده تنها مدال آور کاروان بود.
در این مسابقات که یک هزار ۱۷۶ کاراته از۸۰ کشور حضور دارند، امروز 

پایان می یابد.

در لیگ جهانی کاراته »وان«  رقم خورد
کسب مدال برنز توسط  کاراته کای قمی

بانوی تکواندوکار استان قم با کسب مقام سوم و نشان برنز در مسابقات تکواندو قهرمانی رده های سنی جوانان و 
بزرگسالان ایران درخشید.

رقابت های تکواندو قهرمانی جوانان و بزرگسالان ایران در بخش بانوان طبق برنامه ریزی فدراسیون تکواندو با 
حضور ۳۶۵ تکواندوکار به مدت دو روز در خانه تکواندو به انجام رسید و از بین نماینده های قم تنها تکواندوکار وزن 

منهای ۵۷ کیلوگرم به مدال دست یافت.
در شرایطی که روز نخست این پیکارها با حضور تکواندوکار اوزان منهای ۴۶، ۵۳، ۶۲ و ۷۳ کیلوگرم به انجام رسید 
از قم هیچ نماینده ای در بین برترین ها حضور نداشت تا تمام نگاه ها به روز دوم و عملکرد تکواندوکاران قم در اوزان 

زوج این دوره از رقابت ها معطوف شود.
در روز دوم این مسابقات تکواندوکاران اوزان منهای ۴۹، ۵۷، ۶۷ و به اضافه ۷۳ کیلوگرم برابر یکدیگر به روی 
شیاپچانگ رفتند و سهم قم یک عنوان سومی و نشان برنز توسط فرناز امینی تکواندوکار وزن منهای ۵۷ کیلوگرم بود 

و قم با همین مدال به کار خود در این پیکارها پایان داد.
در وزن چهارم این رقابت ها تکواندوکاران منهای ۵۷ کیلوگرم برای کسب مدال های طلا، نقره و برنز به رقابت 
پرداختند و فرناز امینی از تیم هیأت تکواندو قم که سابقه کسب مدال از چندین میدان معتبر تکواندو ایران را دارد، با 

قبول یک شکست فرصت حضور در فینال را از دست داد تا برای برنز تلاش کند.
دیدار نهایی این وزن را نرگس میرنورالهی از تیم هیأت البرز و فاطمه شیرکوند از تیم هیأت تهران برگزار کردند که 
برتری از آن تکواندوکار البرز بود و میرنورالهی قهرمان شد، اما در رده بندی فرناز امینی به مقام سوم دست یافت تا با 

نشان برنز خود بار دیگر در سطح اول تکواندو ایران بدرخشد.
نکته جالب توجه این است که نرگس میرنوراللهی قهرمان وزن منهای ۵۷ کیلوگرم این پیکارها از استان البرز عنوان 
فنی ترینتکواندوکار را کسب کرد تا ارزش های نماینده قم یعنی فرناز امینی که در یکی از سخت ترین اوزان به مدال 

برنز دست پیدا کرد، بیش از پیش مشخص شود.

در وزن ۵۷ کیلوگرم قهرمانی کشور
بانوی تکواندوکار قم با مدال برنز درخشید
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با این روش ها از ترومبوز سیاهرگی عمقی جلوگیری کنید

6 روش برای پیشگیری از
 لخته شدن خون در پا

لخته شدن خون در پا یا ترومبوز سیاهرگی عمقی مشکلی است که می تواند بر اثر شرایط 
مختلف در بدن انسان به وجود آید و همچنین یکی از عمده دلایل بروز آمبولی ریه نیز ترومبوز 
سیاهرگی عمقی است. در ادامه این مطلب می توانید 6 روش برای جلوگیری از لخته شدن 
خون در پا را بخوانید. ترومبوز سیاهرگی عمقی یا Deep Vein Thrombosis )به اختصار 
DVT( به معنای تشکیل لخته خون در یک سیاهرگ عمقی است که معمولًا در پا رخ می دهد. 
منظور از سیاهرگ عمقی سیاهرگی است که نزدیک به سطح بدن و پوست نباشد. گفتنی 
است ترومبوز سیاهرگی عمقی می تواند یکی از جدی ترین خطرات برای تهدید سلامت انسان 
باشد که تابه حال شنیده اید. نکته حائز اهمیت این است که این لخته های خونی می توانند 
به سمت ریه ها حرکت کنند و در آنجا متوقف شوند. به این اتفاق آمبولی ریه می گویند که 
می تواند منجر به مرگ انسان شود. همان طور که در مطلب علائم لخته شدن خون بیان 
شد، لخته شدن خون یک واکنش طبیعی بدن برای حفظ خون و سلامت بدن در مواقعی 
مثل خون ریزی است. اما گاهی اوقات این لخته های خونی می توانند تحت شرایطی منجر 
به ایجاد اختلال در سلامت بدن انسان شوند. در مورد ترومبوز سیاهرگی عمقی نیز برخی 
شرایط از قبیل استراحت روی تخت برای مدت طولانی بعد از عمل جراحی، مسافرت های 
هوایی طولانی مدت یا برخی شرایط و رفتارهای دیگر که شاید به نظر عادی برسند می تواند 
منجر به اختلالات لخته خونی و ترومبوز سیاهرگی عمقی شود.  لازم به ذکر است افرادی که 
اهل مصرف سیگار و سایر مواد دخانی هستند و یا دچار اضافه وزن و چاقی هستند بیشتر در 
معرض ابتلا به ترومبوز سیاهرگی عمقی قرار دارند. تبیان در ادامه این مطلب به معرفی 6 مورد 

برای پیشگیری از ابتلا به ترومبوز سیاهرگی عمقی می پردازد.
1- وقفه حین سفرهای زمینی طولانی مدت: مارک آدلمن پروفسور و رئیس بخش 
جراحی عروق و اندوواسکولار دانشگاه نیویورک می گوید: "ماندن در یک وضعیت ایستا و 
ثابت برای مدتی بیش از 2 ساعت به خصوص در  افرادی که احتمال بروز ترومبوز سیاهرگی 

عمقی در آن ها بیشتر است مثل خانم های باردار، بسیار مضر می تواند باشد".
از آن دسته افرادی هستید که مسافرت های طولانی جاده ای با خودرو  بنابراین اگر 
می روید، خوب است که هر 60 الی 90 دقیقه یک بار توقف داشته باشید و از خودرو پیاده 
شده و کمی قدم بزنید. این کار باعث تحریک عضلات پا شده و خون را به جریان خواهد 

درآورد که باعث کاهش خطر تجمع و لخته شدن خون در پا می شود.
2- هیدراته بودن در پروازهای طولانی مدت: آیا می دانستید تغییرات طبیعی در 
بدن افراد حامله، باعث کاهش جریان خون می شود و احتمال لخته شدن خون را افزایش 
می دهد. این مورد در ادامه توضیح داده شده است.  جالب است بدانید سفر هوایی و پرواز 
بیش از 5 ساعت می تواند ریسک ابتلا به ترومبوز سیاهرگی عمقی را بسیار افزایش دهد. 
اما چه کار می توان کرد؟ قدم زدن در راهروی هواپیما و انجام حرکات کششی پا از روش های 
مؤثر در این رابطه است. به طور مثال همان طور که نشسته اید، پنجه ی پای خود را روی زمین 
گذاشته و پاشنه خود را به بالا بکشید و در ادامه پاشنه ی خود را روی زمین گذاشته و پنجه ی 
پا را به بالا بکشید و این کار را چند بار تکرار کنید؛ می بینید که عضله ساق پا در این فعالیت 
درگیر خواهد شد. این کارها را مکرراً و در فواصل مختلف انجام دهید. علاوه بر این حرکات 
فیزیکی، ضروری است که بدن ما هیدراته باشد و آب کافی در بدن وجود داشته باشد. البته 
خیلی مهم است که بدن خود را با آب هیدراته کنید. بنابراین نوشیدنی های مثل چای 
کافئین دار و نوشابه ها و نوشیدنی های مشابه نمی توانند مؤثر باشند چراکه این نوشیدنی ها 
به عنوان دیورتیک ها یا ادرارآورها عمل می کنند و طبیعی است که وجود این نوشیدنی ها 
در بدن ریسک دهیدراته شدن بدن را افزایش خواهند داد. دکتر آدلمن می گوید: "وقتی 

شما تصمیم به هیدراته کردن بدن می گیرید، خون شما هم تمایلی به غلیظ شدن ندارد".
و  و طولانی مدت  بی وقفه  نشستن  فیلم:  و قدم زدن حین دیدن  بلند شدن   -3
کنجکاوی زیاد برای فهمیدن آخر ماجرای فیلم می تواند افزایش خطر ابتلا به لخته شدن 
خون شود. درواقع بی تحرکی است که ما را دچار خطر می کند و نه نگاه کردن به تلویزیون؛ 
بنابراین می توان حین دیدن فیلم یا برنامه موردعلاقه خود، بلند شویم و کمی قدم بزنیم.  
همچنین افرادی که بیشتر در معرض خطر ابتلا به ترومبوز سیاهرگی عمقی قرار دارند، 
می توانند در مورداستفاده از جوراب واریس با پزشک مشورت کنند. همان طور که می دانید، 
این نوع جوراب ها بر روی ماهیچه ساق پا فشار وارد می کنند و موجب تشویق و تحریک 
گردش خون در این ناحیه می شوند. دکتر کورتیس اندرسون دارای دکترای رادیولوژی 
مداخله ای می گوید حتی جوراب واریس معمولی و جوراب واریسی که بدون نیاز به تجویز یا 
نسخه ی پزشک فروخته می شود هم می تواند مؤثر باشد. یک تحقیق در سال 2012 نشان 
داد در افرادی که جوراب واریس می پوشند، احتمال بروز عوارض ترومبوز سیاهرگی عمقی 
کاهش می یابد. گفتنی است جوراب های با طول تا زانو نیز می توانند مثل جوراب های تا 

طول ران مؤثر باشند و همچنین پوشیدن آن ها نیز راحت تر است.
4- همراه داشتن داروها به ویژه حین تعطیلات: شاید وقتی به تعطیلات می رویم 
با خود فکر کنیم که حالا وقت استراحت است و نیازی به مصرف دارو نیست به خصوص 
که دیگر تحت  فشار ناشی از کار هم نیستیم. اما باید بدانیم که نباید از مصرف داروهای 
خود غافل شویم و در مصرف آن ها وقفه بیاندازیم. به طور مثال اگر پزشکتان به شما گفته 
است که دوز پایینی از آسپیرین یا سایر داروهای ضد انعقاد خون را به صورت روزانه برای 
جلوگیری از لخته شدن خون مصرف کنید، حتماً باید آن ها همیشه همراه داشته باشید و 
به موقع مصرف کنید. بنابراین بدون توجه به اینکه کجا هستید و چه کاری انجام می دهید 
در هنگام  این موضوع  رعایت  است  گفتنی  انجام دهید.  را  پزشک خود  دستورالعمل 
تعطیلات می تواند بسیار حائز اهمیت باشد چراکه ممکن است در تعطیلات بیشتر از سایر 
اوقات درجایی لم بدهیم، استراحت کنیم و حرکت کافی نداشته باشیم. اگر هم از آن دسته 
از افراد هستید که مشکل فراموش کردن داروهای خود را دارید، می توانید در گوشی موبایل 
خود یک "یادداشت یادآوری" و یا "هشدار" با عنوان "یادآوری برای جلوگیری از ابتلا به 

ترومبوز سیاهرگی عمقی" داشته باشید.
5- تحرک در بارداری: باید بدانید تغییرات طبیعی در بدن افراد حامله، باعث کاهش 
جریان خون می شود و احتمال لخته شدن خون را افزایش می دهد. همچنین این وضعیت 
تا چند هفته بعد از متولد شدن نوزاد هم ادامه می یابد. طبیعی است که هرچه زمان 
می گذرد و شکم فرد باردار بزرگ تر می شود، ممکن است با آهسته تر شدن حرکت مواجه 
شود و یا فرد باردار احساس کند که باید آهسته تر و با مراقبت بیشتری حرکت کند اما باید 
بدانید که برای حفظ جریان مناسب خون ضروری است که تحرک داشته باشید. دکتر 
اندرسون در این رابطه پیشنهاد می کند: "روی پهلوی چپ خود بخوابید تا گردش خون 
به قلب شما بهبود یابد و شرایط جاری شدن خون به جنین، رحم و کلیه ها آسان تر شود. 

خوابیدن به پشت می تواند گردش خون شما را کاهش دهد".
6- بالاتر قرار دادن پاها حین خواب: خوابیدن هم مثل یک جا نشستن طولانی مدت، 
وضعیتی ایستا و ثابت است و همان طور که بیان شد زمانی که افراد تحرکی ندارند، شانس 
لخته شدن خون در پاهای خود را افزایش می دهند. ما در این روش سعی می کنیم از بروز 
ترومبوز سیاهرگی عمقی در طور شب و خوابیدن اجتناب کنیم. برای استفاده از این روش 
باید وقتی که می خوابید پاهای خود را چند اینچ بالاتر از حالت طبیعی قرار دهید. به همین 
جهت خوب است هنگام خواب پاهای خود را بالاتر از سطحی که لگن ما قرار دارد، بگذاریم. 
گفتنی است اگر به عللی مثل بیمار شدن نیز مجبور به استراحت و خوابیدن در طول روز 
هستیم، می توان از این روش بهره مند شد و علاوه بر آن خوب است هر از چند گاهی بلند 

شویم و به اطراف قدم بزنیم.

برخی از افراد به دلیل ژنتیک، بیشتر مستعد ابتلا 
به دیابت نوع دوم هستند؛ اما سبک زندگی در ابتلا 
به این بیماری مزمن، مهم تر و تاثیرگزارتر از ژن هایی 
است که از والدین خود به ارث می برید. روش هایی 
برای کاهش ریسک دیابت نوع دوم وجود دارد که در 
این مطلب به برخی از آن ها اشاره می کنیم. با ما همراه 

باشید...
دیابت نوع دوم بیماری است که ارتباط بسیار نزدیکی 
با سبک زندگی و عادت های روزمره دارد. بزرگ ترین 
چاقی  دوم،  نوع  دیابت  به  ابتلا  برای  فاکتور  ریسک 
است. بنابراین تعجبی ندارد که آمار دیابت نوع دوم 
به سرعت رو به افزایش است، چون تعداد افراد دچار 
می شود.  بیشتر  روز  به  روز  نیز  چاقی  و  وزن  اضافه 
احتمال ابتلا به دیابت نوع دوم با افزایش سن بیشتر 
هم می شود. ضمناً، برخی از افراد به دلیل ژنتیک، 
بیشتر مستعد ابتلا به دیابت نوع دوم هستند؛ اما سبک 
زندگی در ابتلا به این بیماری مزمن، مهم تر و تاثیرگزارتر 
از ژن هایی است که از والدین خود به ارث می برید. 
روش هایی برای کاهش ریسک دیابت نوع دوم وجود 
دارد که در این مطلب به برخی از آن ها اشاره می کنیم.

*اگر اضافه وزن دارید، از وزنتان کم کنید
چاق بودن یا اضافه وزن داشتن قوی ترین ریسک 
فاکتور دیابت نوع دوم است. مطالعات نشان می دهد 
از  درصد   5 )حدود  نیز  وزن  کاهش  مقداری  حتی 
وزن بدن( می تواند این ریسک را کاهش بدهد. اگر 
وزن  کاهش  بالاست،  خونتان  قند  حاضر  حال  در 
می تواند گاهی گلوکز خون را به سطح نرمال برگرداند. 
افزایش  را  انسولین  به  حساسیت  وزن،  کاهش  زیرا 
می دهد. مطالعات نشان می دهند 86 درصد از دیابت 

نوع دوم با حفظ وزن سالم قابل پیشگیری است.
*شب ها ریزه خواری نکنید

بدن شما طی یک سیکل 24 ساعته که به آن ریتم 
شبانه روزی می گویند، ترشح هورمون ها و فعالیت های 
ریتم ها  این  اساس  بر  می کند.  هماهنگ  را  سلولی 
بعدازظهر،  و  صبح  طی  می دهد  ترجیح  شما  بدن 
انتهایی  غذا را هضم و گوارش کند، نه ساعت های 

عصر. مطالعات نشان داده اند شب ها اسنک خوردن 
با افزایش وزن و بالا رفتن قند خون و انسولین ارتباط 
افرادی که شب ها دیروقت اسنک می خورند،  دارد. 
لیپیدهای کمتری سوخت و ساز می کنند و این برای 
سایز دور کمرتان و البته سلامت متابولیسم تان خوب 

نیست.
*بعد از غذا راه بروید

بالا  خون  قند  که  است  زمانی  غذا  خوردن  از  بعد 
می رود و ورزش کمک می کند طی این دوره ی مهم، 
گلوکز خون پایین بماند. مطالعه ای دریافته افرادی که 
بعد از غذا 10 دقیقه پیاده روی می کنند، نسبت به 
آن هایی که روزانه فقط 30 دقیقه پیاده روی می کنند، 
تند  روی  پیاده  است.  پایین تر  خونشان  قند  سطح 
کمک  سلول ها  به  هوازی  ورزش های  انواع  سایر  و 
می کنند گلوکز را بهتر جذب کنند، بنابراین لوزالمعده 
مجبور نیست زیاد انسولین تولید کند. یک پیاده روی 
و  سخت  که  نیست  کاری  غذا  از  بعد  دقیقه ای   10

نشدنی باشد.
*بدنسازی تمرین کنید

با افزایش سن عضله از دست می دهیم اما این تنها 
دلیل این نیست که توصیه کنیم وزنه بزنید و عضله 
میانسال  زن  روی 100000  که  مطالعه ای  بسازید. 
صورت گرفته نشان می دهد هم ورزش هوازی و هم 
نوع  دیابت  به  ابتلا  ریسک  کاهش  باعث  بدنسازی 
دوم می شوند. در این مطالعه زنانی که ورزش هوازی 
و قدرتی انجام داده بودند، پایین ترین ریسک دیابت را 

داشتند.
*حمام گرم بگیرید

مطالعه ی کوچکی نشان داده حمام گرم به مدت 
یک ساعت باعث افت قند خون می شود. افراد شرکت 
کننده در مطالعه، کاهشی در شاخص های التهابی 
نیز برای  نیز داشتند. ریلکس کردن در حمام سونا 
دست کم  است.  مفید  دوم  نوع  دیابت  از  جلوگیری 
حمام گرم می تواند استرس را تسکین بدهد که این نیز 
برای کاهش ریسک ابتلا به دیابت نوع دوم مفید است.

*خوب بخوابید

مطالعه ای در سال 2010 نشان داده است افرادی 
در  بیشتر  می خوابند  ساعت  از 6  کمتر  شب ها  که 
معرض ابتلا به دیابت نوع دوم هستند. کمبود خواب 
که  هورمونی  بدهد،  افزایش  را  کورتیزول  می تواند 
توسط غدد آدرنال تولید می شود و قند خون را بالا 
با چاقی نیز مرتبط است که  می برد. کمبود خواب 

ریسک فاکتوری برای دیابت نوع دوم است.
*منیزیم کافی در رژیم غذایی تان بگنجانید

افرادی که دیابت نوع دوم دارند معمولًا در مقایسه با 
آن هایی که قند خونشان نرمال است، منیزیم کمتری 
دارند. ضمناً مطالعه ای دریافته مصرف مکمل کلراید 
منیزیم، حساسیت به انسولین را در افراد دچار دیابت 
نوع دوم بهبود می دهد. این نکته ی مهمی است زیرا 
افزایش حساسیت به انسولین، کلید کنترل قند خون 
منابع  از  را  نیازتان  مورد  منیزیم  کنید  سعی  است. 
طبیعی دریافت کنید مثلًا سبزیجات برگ دار، مغزها، 
دانه ها، آووکادو و سالمون. بدن شما برای انجام بیش از 

300 واکنش، به منیزیم نیاز دارد.
*استرستان را کنترل کنید

استرس موجب افزایش قند خون می شود. وقتی 
شما تحت استرس هستید، غدد آدرنالتان کورتیزول 
شد،  گفته  که  همان طور  می کنند.  ترشح  بیشتری 
کورتیزول، گلوکز را وارد جریان خون می کند تا بدنتان 
داشته  استرس  یا  خطر  با  مقابله  برای  کافی  انرژی 
باشد. استرس می تواند مقاومت به انسولین را موجب 
شود. همه ی ما نیاز داریم استرسمان را کنترل کنیم. 
مدیتیشن، یوگا، تنفس عمیق، پیاده روی در طبیعت و 
گوش دادن به موسیقی آرامش بخش همگی مفیدند، 

ببینید کدام شان برای شما مفیدتر است!
*هر روز آجیل بخورید

آجیل اسنکی تُرد و خوشمزه و کم کربوهیدرات است 
اما خواصی هم دارد که برای قند خون خوب است. 
آجیل  مرتب  طور  به  که  افرادی  دریافته  مطالعه ای 
می خورند، شاخص های التهابی کمتری دارند و کمتر 
دوم  نوع  دیابت  و  قلبی  بیماری  دچار  است  ممکن 

شوند. به جای چیپس، آجیل بخورید.

9راه برای کاهش احتمال ابتلا به بیماری قند

چگونه از ابتلا به دیابت نوع دوم
 پیشگیری کنیم؟

 

طراحان یک شرکت هلندی موفق شده اند با استفاده از ضایعات کربن، نوعی صندلی 
بسازند که بی نهایت سبک است.

به گزارش ایسنا و به نقل از کیک استارتر، کربن، ماده ای بسیار سبک و پایدار است اما 
همین ویژگی می تواند به مشکلی برای محیط زیست تبدیل شود. کربن، از بین رفتنی 
نیست و به سختی بازیافت می شود. با وجود این، طراحان هلندی موفق شده اند راه حلی 

برای این مشکل پیدا کنند.
پژوهشگران تخمین می زنند که بیش از 30 درصد الیاف کربن تولید شده، در فرآیند 
ساخت به عنوان ضایعات دور ریخته می شوند. بازیافت و استفاده دوباره از کربن، تقریبا 
غیرممکن است اما شرکت "لیبل/ برید")LABEL/BREED( در آمستردام، تصمیم 

گرفته راه حل خلاقانه ای برای حل این مشکل ارائه دهد.
طراحان این شرکت موفق شدند با استفاده از ضایعات کربن، محصول جدیدی ارائه 
دهند. آنها نوعی صندلی ابداع کرده اند که همه موارد مورد نیاز مصرف کننده را در بر 
دارد. پژوهشگران، این صندلی را بسیار سبک و بادوام ساخته اند تا برای مدت طولانی 

کارآیی داشته باشد.
مهندسان  از  گروهی  با  برید  لیبل/  شرکت  طراحان  و  سازندگان  پروژه،  این  در 
"آزمایشگاه ملی هوافضا")NLR( در هلند همکاری می کنند و ربات این آزمایشگاه که 
معمولا برای ساخت ترکیبات ساختاری در صنعت هوافضا مورد استفاده قرار می گیرد، 

برای قرار دادن الیاف به کار می برند.
96 درصد صندلی، از ضایعات کربن بازیافتی و پشتی و نشیمن گاه آن، از نوارهای 
الیاف کربن ساخته شده اند که ربات، آنها را کنار هم قرار می دهد. کربن موجب می شود 

که صندلی ها بسیار مقاوم و انعطاف پذیر و در عین حال، راحت باشند.
هدف پژوهشگران از ساخت صندلی کربنی، نشان دادن این موضوع است که امکان 

استفاده آزادانه تر از مواد و ارائه طرح هایی با شخصیت و سبک مورد نظر وجود دارد.
ساخت این صندلی، تجربه بزرگی به شمار می رود اما برای مصرف کنندگان، هزینه 
بالایی خواهد داشت. در نتیجه هدف پژوهشگران این است که مشکل ضایعات کربن را 
طوری حل کنند که محصولات نهایی، برای همه مردم قابل استفاده و در دسترس باشد.
نخستین نمونه این صندلی، در موزه "اشتدلیک")Stedelijk( آمستردام به نمایش 

درآمده است.

گروهی از برجسته ترین دانشمندان توانستند با استفاده از عنصر فلوراید، یک باتری 
بی نظیر ابداع کنند که می تواند موجب تحول در صنعت، به خصوص خودروهای برقی شود.

به گزارش ایسنا و به نقل از گیزمگ، معمولا با شنیدن نام فلوراید به یاد خمیر دندان و 
دهان شویه می افتیم، اما یک مطالعه جدید نشان می دهد چگونه می توان از آن در توسعه و 

بهبود باتری ها استفاده کرد.
و موسسه  بارکلی  آزمایشگاه ملی لارنس  فناوری کالیفرنیا،  ناسا، موسسه  دانشمندان 
تحقیقات هوندا، باتری هایی بر پایه فلوراید توسعه داده اند که به طور بالقوه می تواند دوام بسیار 

بیشتری از باتری های مبتنی بر لیتیوم-یون داشته باشد.
اساسا باتری ها با عبور یون ها بین الکترود مثبت و منفی )آند و کاتد( کار می کنند. باتری های 
لیتیوم-یون به یک استاندارد در صنعت برای اکثر برنامه های کاربردی تبدیل شده اند، در 
حالی که سایر مطالعات اخیر موفقیت هایی در استفاده از یون های سدیم، منیزیم یا آلومینیوم 
نیز داشته اند. ایده استفاده از فلوراید به عنوان حامل بار در باتری ها برای چندین دهه است که 

در ذهن دانشمندان است، اما استفاده از آنها دشوار است. زیرا برای فعالیت دستگاه در دمای 
اتاق، الکترولیت های مایع مورد نیاز هستند، اما این شیوه با مشکلاتی همراه است.

"رابرت گرابس"، یکی از نویسندگان این مطالعه می گوید: باتری فلوراید می تواند تراکم 
انرژی بیشتری داشته باشد، به این معنی که می تواند عمر باتری را تا هشت برابر بیشتر از 
باتری های رایج کنونی افزایش دهد. اما استفاده از فلوراید می تواند چالش برانگیز باشد، به 
ویژه به دلیل آن که بسیار خورنده و واکنش پذیر است. محققان این مطالعه جدید می گویند 
با بدست آوردن راهی برای ساخت باتری های فلوراید با یک الکترولیت مایع، موفق به حل 

این مشکل شده اند.
فلوراید یک آنیون)یون منفی( است، یعنی اینکه که تراکم انرژی بیشتری دارد، اما تثبیت 
آن سخت است و ترفندی که برای تثبیت آن استفاده شد، یک مایع الکترولیت موسوم به 
"BTFE" است. "سیمون جونز" یکی دیگر از نویسندگان این مطالعه می گوید: برای افزایش 
عمر و دوام یک باتری، شما باید تعداد بیشتری ذرات باردار را حرکت دهید. حرکت کاتیون های 
فلزی دشوار است، اما نتیجه مشابهی را می توان با حرکت چندین آنیون که انتقال آنها ساده 
است، به دست آورد. وی افزود: چالش های این طرح باعث می شود که سیستم در ولتاژهای 
قابل استفاده کار کند. در این مطالعه جدید، ما نشان می دهیم که آنیون ها در علم باتری 
جایگاه خاصی دارند، زیرا نشان دادیم که فلوراید می تواند در ولتاژهایی که به اندازه کافی بالا 
هستند، کار کند. تیم سازنده می گوید طراحی جدید نشان می دهد که فلوراید یک حامل 
بار بادوام در باتری ها است و می تواند باعث ایجاد باتری هایی با طول عمر بالا شود. جونز 
می گوید: ما هنوز در مراحل اولیه توسعه این نوع از باتری هستیم، اما این اولین باتری فلوراید 

قابل شارژ مجدد است که در دمای اتاق کار می کند.

ساخت صندلی با استفاده از ضایعات کربن

فلوراید، به جای خمیر دندان این بار در باتری!

کاهش 5۰ درصدی احتمال زوال عقل با 
نوشیدن آب پرتقال!

 مطالعه اخیر پژوهشگران "دانشگاه میامی" ایالات متحده آمریکا نشان می دهد 
مصرف روزانه یک لیوان آب پرتقال می تواند خطر ابتلا به زوال عقل را به میزان قابل 

توجهی کاهش دهد.
محققان طی دو دهه، تقریبا 28 هزار فرد را مورد بررسی قرار دادند تا دریابند چگونه 

مصرف میوه و سبزیجات می تواند بر قدرت مغز افراد تاثیر بگذارد.
پژوهشگران پس از بررسی ها متوجه شدند افرادی  که روزانه یک لیوان آب پرتقال 
می نوشند، 4۷ درصد کمتر از دیگر افراد به مشکلاتی نظیر سختی در بیاد آوردن 

موضوعات مبتلا می شوند.
از دست دادن حافظه و ایجاد مشکلاتی در درک و فهم مسائل  می تواند نشانه هایی از 
کاهش شناخت مغزی باشد که در نهایت منجر به آلزایمر می شود. تخمین زده می شود 

46.8 میلیون نفر در سراسر جهان مبتلا به زوال عقل هستند.
هیچ درمانی برای این بیماری وجود ندارد، اما دانشمندان در حال تلاش برای یافتن 

درمانی برای این اختلال حافظه هستند.
این شواهد جدید که پژوهشگران یافته اند اهمیت یک رژیم غذایی سالم در رفع 

مشکلات مغزی که با پیری همراه است را نشان می دهد.
دکتر "هانا گاردنر")Hannah Gardener(، یکی از پژوهشگران "دانشگاه میامی"، 
گفت: ویتامین ها، مواد مغذی و آنتی اکسیدان های موجود در میوه ها و سبزیجات، 
می توانند به محافظت از مغز کمک کنند. مصرف طولانی مدت آب پرتقال می تواند تاثیر 
مثبت به سزایی بر عملکرد شناختی داشته باشد. مصرف میوه ها و سبزیجات می تواند 
بخشی از پازل حفظ سلامت شناختی باشد و باید در کنار سایر رفتارهای سلامت 

شناختی حمایت شود تا افراد آن را مصرف کنند.

امنیت منزلتان را با تنها ۲۰ دلار تامین کنید
 

در حالی که بسیاری برای تامین امنیت منزل خود هزینه های گزافی را متحمل می 
شوند، می توان با نصب یک دوربین 20 دلاری با کیفیت فوق دقیق نیز این کار را انجام 
داد. دوربین وایز کم یک دوربین بی سیم است که تصاویر را با دقت 1080 پیکسل ضبط 

می کند و علاقمندان می توانند با تنها پرداخت 19.5دلار آن را خریداری کنند.
یکی از مهم ترین مزایای این دوربین امکان مشاهده مستقیم تصاویر محیط اطراف 
از طریق گوشی های هوشمند است. کیفیت بالای این تصاویر هم باعث می شود در 
صورت وجود هرگونه مزاحمت یا دزد در اطراف منزل بتوان چهره وی را با دقت خوبی 
تشخیص داد. دوربین یادشده در شب هم به خوبی کار می کند. زیرا از فناوری خاص 
دید در شب برخوردار است. وایز کم با فناوری صوتی هوشمند الکسای شرکت آمازون 
هم سازگار است و از همین رو کنترل صوتی آن نیز با استفاده از بلندگوی صوتی آمازون 
اکو امکان پذیر است. بر روی وایز کم حسگرهای صوتی و حرکتی نیز نصب شده 
که در صورت ایجاد صدا یا حرکت فعال می شوند. این دوربین دارای یک پایه فلزی 

مغناطیسی است که نصب آن را در هر نقطه ای از منزل به سادگی ممکن می کند.

موشک مافوق صوت روسی سیستم دفاعی 
آمریکا را شکست می دهد

 
مافوق  موشک  یک  تولید  از  روسیه 
صوت قابل نصب بر روی جنگنده های 
رادارگریز اس یو-5۷ خود خبر داده که 
هیچ یک از تجهیزات دفاعی آمریکا قادر 

به مقابله با آن نیستند.
موشک یادشده شباهت های زیادی 
 Kinzhal با موشک مافوق صوت روسی
-Kh دارد. سرعت موشک تازه موسوم به

4۷M2 به حداکثر 10 ماخ می رسد و برد آن نیز در حدود 1930 کیلومتر است. در 
واقع این موشک مدلی تغییر یافته از موشک Kinzhal است که به منظور تسهیل نصب 
بر روی جنگنده های رادارگریز تغییراتی در آن ایجاد شده است. روسیه تاکید کرده که 
هیچ یک از سیستم های دفاعی مدرن موجود در جهان قادر به شناسایی موشک های 
یادشده نیستند. روسیه در ماه مارس هم با موفقیت نمونه های دیگری از موشک های 
مافوق صوت خود را با کاربری های متفاوت آزمایش کرده بود. تحویل 12 جنگنده 
رادارگریز Su-5۷ به ارتش روسیه در سال آینده میلادی انجام می شود. گفته می شود 
این کشور در حال انتقال برخی تسلیحات پیشرفته به فضا نیز هست اما هنوز اخبار و 

اطلاعات دقیقی در این زمینه منتشر نشده است.

جلوگیری از خستگی چشم ها هنگام کار با رایانه

علت خستگی چشم یا استنوپیا چیست؟
از علل استنوپی، وضعیت خود چشم است. عیوب انکساری تصحیح نشده خصوصاً 
آستیگماتیسم، پیرچشمی، دوربینی که به طور کامل تصحیح نشده، اختلالات دید 
دوچشمی از عوامل ایجادکننده استرس های بینایی در هنگام فعالیت های مرتبط با 

چشم ها مانند مطالعه می تواند باشد.
جهت جلوگیری از خستگی چشم  هنگام استفاده از رایانه چه اقدامی لازم است انجام 

دهیم؟
استنوپیا یا خستگی چشم ممکن است به علت عوامل مرتبط با وضعیت چشم و 
بینایی، فاکتورهای وضعیتی، شخصیتی و مرتبط با محیط کار شامل: دما، رطوبت و 

جریان هوای داخل اطاق و یا بیماری های سیستمی باشد. 
عیوب  است.  چشم  خود  وضعیت  استنوپی،  علل  از  بینایی:  و  چشم  وضعیت 
انکساری تصحیح نشده خصوصاً آستیگماتیسم، پیرچشمی، دوربینی که به طور کامل 
تصحیح نشده، اختلالات دید دوچشمی از عوامل ایجادکننده استرس های بینایی در 

هنگام فعالیت های مرتبط با چشم ها مانند مطالعه می تواند باشد.
وقفه های کوتاه مدت در فواصل مطالعه )مثلًا هر 5/1 ساعت مطالعه به مدت 15 
دقیقه چشم خود را از روی کتاب برداشته و به کار دیگری بپردازید. هرازگاهی چشم خود 

را به نقطه دور متمرکز کنید.( می تواند در کاهش خستگی چشم مؤثر باشد. 
عوامل فردی: فاکتورهایی شبیه خستگی عمومی، بیماری، استفاده از دارو و مستعد 
بودن به میگرن و ترس از نور )فتوفوبی( و فاکتورهای سایکولوژیک مانند نگرانی، عصبی 
بودن و میزان رضایت شغلی با علائم خستگی چشم مرتبط می باشند. البته سن و 

جنسیت در بروز علائم استنوپی مؤثر است. 
و  روشنایی  مانند  محیطی  فاکتورهای  کار:   محل  با  مرتبط  محیطی،  عوامل 
خیرگی از عوامل بسیار مهم و مؤثر بر استنوپی کاربران محسوب می شود. وجود 
لامپ درخشان در محیط دید ممکن است سبب ناراحتی و خیرگی شود. پنجره ها، 
وجود لامپ های فلورسنت در بالای سر و لامپ های میز کار نیز غالباً در این مشکل 

سهیم هستند. 
دو نوع خیرگی کلی وجود دارد؛ در نوع اول، توانایی دیدن جزئیات از بین می رود و نوع 
دوم سبب عدم راحتی در دیدن می شود. چندین روش برای کاهش خیرگی معرفی شده 

است که شامل موارد زیر هست:
منابع نور محیطی طوری تعبیه گردند که به صورت مناسبی نور را منتشر کنند. 
لامپ های فلورسنت طوری نصب گردند که با محل قرار گرفتن کامپیوتر موازی باشد. 
بهتر است تابش نور به صورت غیرمستقیم باشد. خشکی هوای موجود در محیط، سبب 
حساسیت چشم می گردد. این مسئله خصوصاً می تواند سبب ناراحتی برای کسانی که 

از لنز استفاده می کنند گردد.
کاهش تعداد پلک زدن و افزایش تبخیر اشک و درنتیجه خشکی چشم ها در زمان 
مطالعه می تواند سبب خستگی چشم ها گردد. در بعضی افراد استفاده از اشک های 

مصنوعی می تواند سبب جلوگیری از بروز خشکی چشم شود.
آلودگی هوای محیط کار و ایجاد هیپوکسی سبب تسریع رسیدن به حالت خستگی 
در کاربر می شود. همچنین مشخص شده است که نور زیاد همراه با سروصدای زیاد 

بیشترین اثر را در بروز خستگی و کاهش فعالیت های ذهنی فرد اعمال می کند.
عوامل وضعیتی: وضعیت نشستن باید به گونه ای باشد که کمترین فشار بر روی گردن 
و کمر وارد شود. بهتر است صندلی دسته دار باشد و ارتفاع دسته ها طوری باشد که بازوها 
را حمایت کند. دسته های صندلی نباید زیاد بلند یا به سمت جلو کشیده شده باشند. 
صندلی حتماً باید گودی کمر را پر کند. در حالت نشسته پشت دستگاه باید بین ران و 
کمر و بین ساق پا و ران زاویه قائمه وجود داشته باشد و برای رسیدن به این حالت باید یک 

سطح شیب دار 15- 10 درجه زیر پا قرار گیرد.
اما  نشان دهد  از خستگی چشم  متفاوتی  فردی ممکن است علائم  گرچه هر 
قرمزی، پر آب شدن و حساس شدن چشم ها، خستگی، درد یا سنگینی پلک ها، 
با  این علائم  اغلب  و  است  چشم  خستگی  پشت درد، شایع ترین علائم  و  سردرد 
استراحت، تغییر شرایط محیط کار و در بعضی موارد استفاده از عینک های مناسب 

از بین می روند.
نحوه نشستن باید به گونه ای باشد که منبع مطالعه در دیدمستقیم فرد باشد و فشار 
کمتری به سر و گردن و کمر وارد شود. خیرگی و انعکاس نور به حداقل ممکن برسد. 
مانیتور تمیز و عاری از گردوغبار باشد. استراحت های متناوب و منظم برای دوری از 
خستگی چشم رعایت شود. با پلک زدن، چشم ها تمیز و ضدعفونی شده و مانع بروز 

خشکی چشم گردد.

گوکو نام نوعی مارمولک خانگی است که پیش از این 
برخی توانمندی های منحصر به فرد آن شناسایی شده بود 
و حالا به این فهرست توانایی دویدن بر روی آب هم اضافه 

شده است.
این مارمولک جذاب الهام بخش دانشمندان شده و آنها 
می گویند با بررسی نحوه حرکت آن بر روی سطح آب در 
آینده ربات هایی تولید می کنند که بتوانند روی آب راه 

بروند.
مارمولک مذکور دارای پاهای چسبنده ای است که با 
تماس بر روی سطح آب به زیر این مایع منتقل نمی شوند و 
می توانند بر روی سطح آب باقی بمانند. البته پیش از این 
دم های مارمولک ها و شیوه کنده شدن و رشد سریع آنها 

الهام بخش برخی روش های درمانی جدید بر روی ستون 
فقرات شده بود.

محققان دانشگاه های برکلی، آکسفورد و راکفلر می 
گویند با تهیه ویدئوهای باکیفیت از نحوه دویدن گوکو بر 
باقی  روی آب روش های مورد استفاده این جانور برای 
ماندن بر روی سطح آب را شناسایی کرده اند و حالا در حال 
انجام برخی محاسبات برای تعیین حداکثر مقدار نیروی 
وارده قابل قبول بر آب به منظور شناور ماندن بر سطح آن 

توسط یک ربات هستند.
البته بررسی ها نشان می دهد گوکو با شیوه خاصی با 
دست و پای خود به سطح آب ضربه می زند و از این طریق 
نیروی کافی برای بیرون ماندن از آب به وجود می آورد. 

پوست ضدآب این مارمولک هم به تسهیل حرکت آن کمک 
می کند. گوکو می تواند یک مسیر یک متری را در آب در 
عرض سه ثانیه طی کند، قابلیتی که فعلا در هیچ موجود 

مشابهی در دنیا وجود ندارد.

شناسایی رازهای مارمولکی که روی آب می دود
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011002366/1

بدینوسیله به آقای محمد ابراهیم حسینی نام پدر: بلال تاریخ تولد 1333/02/25 
شماره ملی 058985۷088 شماره شناسنامه 1 به نشانی : قم- سالاریه- 20 متری 
نسترن – کوچه 5 پلاک 96  بدهکار پرونده کلاسه 139۷04030011002366/1 
)با شماره بایگانی 9۷02485( که  برابر گزارش مامور ابلاغ امکان ابلاغ واقعی میسور 
نشده است ابلاغ می گردد که برابر سند رهنی شماره ۷۷483 مورخ 1393/12/12 
دفترخانه یک قم، بین شما و بانک سامان قم، مبلغ لازم اجرا : 5۷8/061/5۷1 ریال 
)پانصد و هفتاد و هشت میلیون و شصت و یک هزار و پانصد و هفتاد و یک ریال( ، شامل 
: اصل طلب : 320/188/436 ریال ، سود : 115/482/۷86 ریال ، خسارت تاخیر 
تادیه : 142/390/349 ریال تا تاریخ 139۷/08/03 که از تاریخ مذکور روزانه مبلغ 
41۷/۷6۷ ریال ، ) که طبق مندرجات قرارداد محاسبه شده و تا یوم الاداء به آن اضافه 
می گردد( بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور 
اجرائیه نموده است و پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و به شماره کلاسه فوق در 
این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما 
ابلاغ می گردد. از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب می شود فقط 
در یک نوبت چاپ در روزنامه چاپ درج و منتشر می گردد ظرف مدت 10 روز نسبت به 
پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرایی 

طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. )م الف 169۷9( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

----------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011002364/1

تولد  تاریخ  سیدرضی  پدر:  نام    ، میرمحمدی  عباس  سید  آقایان:  به  بدینوسیله 
نشانی  به   3806 شناسنامه  شماره   038485۷124 ملی  شماره   1362/11/06
کلاسه  پرونده  بدهکار    96 پلاک   5 کوچه   – نسترن  متری   20 سالاریه-  قم-   :
139۷04030011002364/1 که  برابر گزارش مامور ابلاغ امکان ابلاغ واقعی میسور 
نشده است ابلاغ می گردد که برابر سند رهنی شماره ۷۷486 مورخ 1393/12/12 
بین شما و بانک سامان قم، مبلغ 65۷/8۷3/۷63 ریال )ششصد و پنجاه و هفت 
میلیون و هشتصد و هفتاد و سه هزار و هفتصد و شصت و سه ریال( لازم الاجراء ، شامل 
: اصل طلب : 341/486/9۷6 ریال ، سود مبلغ : 131/941/954 ریال ، خسارت 
تاخیر تادیه : 184/444/833 ریال تا تاریخ 139۷/08/03 که از تاریخ مذکور روزانه 
مبلغ 453/9۷3 ریال ، ) که طبق مندرجات قرارداد محاسبه شده و تا یوم الاداء به آن 
اضافه می گردد( بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست 
صدور اجرائیه نموده است و پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و به شماره کلاسه فوق 
در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما 
ابلاغ می گردد. از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب می شود فقط 
در یک نوبت چاپ در روزنامه چاپ درج و منتشر می گردد ظرف مدت 10 روز نسبت به 
پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرایی 

طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. )م الف 169۷9( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
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معصومه نیکنام 
طول و عرض خیابان ها پر شده از انواع خودروها، گاه 
چنان نزدیک به هم پارک شده اند که باید صف خودروها 
را دور بزنی تا راه باریکی برای عبور پیدا کنی، فاجعه 
زمانی است که صف خودروهای پارک شده، دو یا سه 

صفه می شود، صف هایی طولانی و نفس گیر.
کوچه و خیابان های شهر به پارکینگ های عمومی 
تبدیل شده، خودروهایی رنگارنگ و مدل به مدل که گاه 
تصور می کنی قدم در نمایشگاه بزرگ خودرو گذاشته 

ای.
اگر پیش از این خیابان های پرترد شهر که سازمان و 
ادارات در آن قرار داشتند، مملو از خودرو بود، اکنون این 
معضل به سطح کوچه ها و محلات سرایت کرده است 
به گونه ای که کمتر کوچه ای دیده می شود که از وجود 
این ارابه آهنی در امان باشد به همین دلیل بسیاری 
از ساکنان خانه ها در مقابل در خانه هایشان با نصب 
تابلویی، می نویسند، » جلوی پارکینگ پارک نکنید«، 
» پارک ممنوع« یا » پارک = پنجر«. در چنین شرایطی 
در طول شبانه روز بسیاری از افراد با یکدیگر درگیر می 

شوند و گاه کار به نزاع و کلانتری کشیده می شود.
د راین آشفته بازار دیگر مهم نیست که خودروی خود را 
چگونه و کجا پارک کرده ای، آیا در تردد شهروندان ایجاد 
مشکل کرده ای یا نه؟ مهم این است که کارت راه بیفتد. 
به آن شهروندی که خودرواش را در میان صف های 
اینکه  نداریم،  کاری  دهد،  می  جای  زور  به  طولانی 
ایستگاه  اکیدا ممنوع«، پل،  تابلوهای »پارک  جلوی 
اتوبوس و در مدرسه و آموزشگاه پارک می کند هم کاری 
نداریم، معضل از آن جایی شروع می شود که در خیابان 
ها، به ویژه خیابان های کم عرض، صف های دوم و گاه 
سوم برای پارک خودرو، تشکیل می دهند و با قیافه ای 
حق به جانب می گویند، »جای پارک نیست، کار واجب 

دارم...«
نبود فرهنگ شهرنشینی و به تبع آن نبود فرهنگ 
و  خدمات  نبود  کنار  در  کلانشهرها،  در  رانندگی 
تاسیسات مرتبط، مشکلات را مضاعف کرده است. آن 
زمانی که صنعت خودروسازی پیشرفت می کرد، چه 
کسی فکرش را می کرد که خیابان ها مملو از انبوه 
خودروها شود و حتی زیستگاه انسان ها را تحت تاثیر 
قرار دهد، زیستگاهی که باید محلی برای آمد و شد و 
زندگی باشد، با پارک خودروها نفسگیر شده است چرا 
که پارک هر خودرویی مساحتی از راه های شهری و 

معابر را به خود اختصاص می دهند.
ایجاد  بر  علاوه  شهر  به  آن  ورود  و  خودرو  هر  تولید 
ترافیک و آلودگی هوا، مشکلات دیگری را نیز بوجود 
نبود  به  توان  می  آن  ترین  عمده  از  که  است  آورده 

پارکینیگ اشاره کرد. 
کم عرض بودن معابر محلی در کلانشهرهایی مثل 
تهران و پارک کردن خودروها در همین معابر، مشکلات 
بسیاری را برای شهروندان به وجود آورده است که لازم 
است مدیریت شهری با ایجاد پارکینگ های طبقاتی و 

عمومی در این زمینه چاره اندیشی کنند.
هر  اعتبار  که  هستند  معتقد  شهری  کارشناسان 
شهری بستگی به خدمات و تأسیساتی دارد که اساس 
هر  می  دهند.  تشکیل  را  شهری  سکونت گاه  های 
چه کیفیت ارائه این خدمات بهتر باشد، زندگی در آن 
راحت  تر و هزینه زندگی برای شهروندان کمتر خواهد 
بود از سوی دیگر چنانچه این خدمات در مکان  های 
مناسب و به اندازه کافی باشد، از هزینه  های اقتصادی 
و زمانی ساکنان به نحو محسوسی کاسته خواهد شد. 
مشکل پارک خودرو ناشی از ناهمخوانی سرعت سرسام 
 آور تولید خودرو و روند تدریجی توسعه زیر ساخت های 
شهرهای  در  متعددی  مشکلات  که  است  شهری 
پرجمعیت ایجاد می کند که از جمله آنها، معضل جای 
معتقدند  حوزه  این  کارشناسان  برخی  است.  پارک 
کمبود محل مناسب برای پارک خودرو، فقط به شهر 
تهران محدود نمی  شود و دغدغه مشترک مسئولان 
شهری و مردم در بسیاری از کلانشهرهای جهان است. 
بر این اساس برخی کشورها علاوه بر دریافت جریمه، 
هزینه هایی برای پارک خودرو از شهروندان دریافت می 
کنند تا به راحتی قانون را زیر پا نگذارند، مانند »لندن« 
که گفته می شود هزینه یک جای پارک در این شهر 

گاهی حتی از قیمت یک خانه هم بیشتر است.
* مهاجرت به کلانشهرها و تبدیل خیابان ها به 

پارکینگ
در این بین مردم نیز حرف هایی برای گفتن دارند، از 
نبود پارکینگ و نبود زیر ساخت ها گرفته تا آلودگی هوا و 
ترافیک.  علی مرادی مردی حدود 60 ساله بیش از 20 
سال است که در خیابان های تهران به شغل رانندگی 
مشغول است. او می گوید: وضعیت تهران روز به روز 
بدتر از گذشته می شود، با افزایش جمیعت پایتخت 
شاهد افزایش خودرو هستیم، هر چه بر میزان وسائل 
نقلیه عمومی افزوده شود، گویا فایده ای ندارد، کوچه و 
پس کوچه های تهران تبدیل به پارکینگ شده و رفت و 
آمد عابران پیاده و خودروهای دیگر را دچار مشکل کرده 
است. وی ادامه می دهد: تصور کنید بابت هر خانواده 
افزوده  تهران  مثل  کلانشهرهایی  جمعیت  به  که  ای 
می شود، حداقل یک خودرو نیز افزوده می شود، به 
نظر من باید فکری به حال کنترل جمیعت تهران کرد، 
باید تناسبی بین جمیعت، امکانات و خدمات وجود 
داشته باشد. بارها شده که برای انجام یک کار کوچک 
یک ساعت دنبال جای پارک بودم اما جای پارکی پیدا 

نکرده ام.
* تعطیلات آخر هفته و معضل پارکینگ

زهرا نوری، کارمند یکی از سازمان های دولتی است 
او نیز می گوید: در طول هفته کار می کنیم و آخر هفته 
می خواهیم با خانواده بیرون برویم تا حال و هوای اهل 
خانه عوض شود، به عنوان مثال پنجشنبه ها که بیرون 
می رویم ساعت ها در ترافیک هستیم، ترافیک آن قدر 
سنگین است که واقعا کلافه می شویم از زمانی که طرح 
زوج و فرد در روزهای پنجشنبه برداشته شد این وضعیت 
بدتر شد، وقتی هم که به مقصد می رسیم باید ساعت ها 
دنبال جای پارک بگردیم در نهایت خسته می شویم و به 

خانه بر می گردیم.
او از مسئولان خواست در این زمینه تدبیری اندیشیده 

شود تا با دیدن نمای شهر لذت ببریم نه اینکه از نظر 
بصری خسته و کلافه شویم، به جای اینکه به اطرف 
نگاه کنیم و از وجود درخت و گلکاری های خیابان ها 
لذت ببریم تا چشم کار می کند، شاهد پارک خودروها 
هستید آن هم خودروهایی که دوبله و گاه سوبله پارک 

می کنند.
* پارک خودروی کارکنان سازمان ها در کوچه پس 

کوچه های محلات
اکرم فدایی، شهروند یکی از محلات قدیمی تهران 
می گوید: منزل ما در اطراف بیمارستان و شهرداری 
خودروهای  ادارات  این  کارمندان  است،  گرفته  قرار 
خود را در کوچه ما پارک می کنند، علاوه بر کارمندان، 
اند، وقتی ساعت 7  ارباب رجوع ها هم اضافه شده 
صبح بیرون از خانه می آیید، می بیند کوچه مملو از 
خودروهایی است که به هم چسبیده شده اند به گونه 
دهد:  می  ادامه  نداریم.وی  تردد  برای  راهی  که  ای 
ما پارکینگ نداریم، اگر برای انجام کاری با خودروی 
خودمان بیرون برویم وقتی برگردیم اصلا جای پارک 
نیست، بارها شده، کارکنان این سازمان ها خودروهای 
خودروی خود را دوبله پارک کرده، رفته اند سرکارشان و 
ما سرگردان در کوچه، منتظر می مانیم تا صاحب خودرو 
بیاید و خودرواش را جا به جا کند تا خودروی خودمان 
را حرکت دهیم. بارها این مشکل را به مسئولان محلی 
کارکنان  برای  پارکینگ  ساخت  با  تا  ایم  داده  اطلاع 
خود، مشکل ما را حل کنند اما متاسفانه حدود 10 یا 
12 سالی است که وضعیت این گونه است و هر روز بد 

و بدتر می شود.
* بارها دوبله یا سوبله پارک کرده ام

علی مردی حدود 35 ساله و شغلش آزاد است، می 
گوید: بارها دوبله و حتی سوبله پارک کردم و جریمه 
هم شدم، وقتی ساعت ها دنبال جای پارک می گردم و 
جایی پیدا نمی کنم تا خودروام را پارک کنم آن هم برای 
انجام یک کار چند دقیقه ای، مجبور می شوم، خودرم 
ام را دوبله پارک کنم، از طرفی مسئولان مدام می گویند 
از وسایل نقلیه عمومی استفاده کنید، اما خودشان از 

وسایل نقلیه عمومی استفاده نمی کنند.
های  طرح  اجرای  محل  به  را  تهران  افزاید:  می  او 
زود و فرد و طرح ترافیک تبدیل کرده اند اما مسئولان 
خودشان به راحتی از طرح استفاده می کنند و از خط 
ویژه رد می شوند، نمی دانند وسایل نقلیه عمومی ما 
چه شرایطی دارد و جوابگوی این جمیعت نیست، نمی 
دانند ترافیک چیست و پیدا نکردن جای پارک یعنی 

چه.
وی ادامه می دهد: یک بار سوار بی آر تی یا مترو 
شوند، ببینیم، می توانند شرایط موجود را تحمل کنند 
یا در ترافیک های سنگین گیر کنند یا دنبال جای پارک 
را جای مردم بگذارند، طرح  باید خودشان  بگردنند، 

بدهند و خودشان هم اجرا کنند.
* شرایط احداث پارکینگ های عمومی 

کلانشهرهایی چون تهران نیازمند احداث پارکینگ 
نیازمند  زمینه  این  در  هستند.  زیادی  عمومی  های 
مشارکت بخش خصوصی هستیم. شهرداری شرایطی 
را برای احداث پارکینگ های عمومی تعیین کرده است. 
به غیر از اختصاص بخشی از سرمایه، شرایط دیگری نیز 
برای احداث پارکینگ عمومی مورد نیاز است که شاید 
بسیاری از سرمایه گذاران، به دلیل ناآگاهی نسبت به آن 

از احداث این مراکز سر باز می زنند.
احداث  مجوز  صدور  برای  شهرداری  که  قانونی 
پارکینگ  های عمومی بدان استناد می کند، بدین قرار 
است که تأمین و احداث تمام پارکینگ های مورد نیاز 
طبق ضوابط مصوب کمیسیون ماده )5( شهر تهران 
تعیین شده در پروانه های ساختمانی هر یک از کاربری 
الزامی  برای تمام ساختمان ها و در همه پهنه ها   ها، 
است و صدور هر گونه عدم خلاف یا گواهی پایان کار، 
منوط به تأمین همه پارکینگ های مورد نیاز، در همان 
ساختمان یا در پارکینگ های مشاعی با فاصله حداکثر 

250 متر خواهد بود.
تبصره )9( این قانون می گوید: تعداد پارکینگ های 
از  که  مجتمع هایی  و  ساختمان ها  برای  نیاز  مورد 
کاربری های مختلف برخوردارند، بایستی برابر مجموع 
تعداد حداقل پارکینگ  های لازم برای هر یک از کاربری 

 ها طبق ضوابط، محاسبه و تأمین شود.
این قانون، همه  بر اساس تبصره )10(  همچنین 
مؤسسات  نهادها،  سازمان ها،  ارگان ها،  ادارات، 
بیمارستان ها،  غیردولتی،  و  دولتی  شرکت های  و 
فروشگاه های بزرگ و ساختمان های با عملکردهای 
گوناگون که مراجعان زیادی دارند، در زمان احداث یا 
تجدید بنا یا ساماندهی فضاهای خود، ملزم به تأمین 
پارکینگ مورد نیاز مراجعان بر اساس ساعات و روزهای 
و  ضوابط،  طبق  خود  نیاز  بر  علاوه  مراجعات،  اوج 
حداکثر در یک برنامه پنجساله در همان ساختمان یا 
در پارکینگ های عمومی اطراف، تا شعاع 250 متر 

است.
بر اساس تبصره تبصره )11( نیز احداث پارکینگ 
مازاد بر ضوابط، در قطعات و پلاک های همه پهنه های 
شهر تا سقف دو برابر پارکینگ های مورد نیاز هر واحد 
در طبقات زیرهمکف )منفی(، بدون الزام به رعایت 
تراکم ساختمانی  بدون محاسبه در  و  سطح اشغال 
مجاز و مشروط بر حفظ درختان موجود در ملک، مجاز 

است.
یا عرصه هایی که به هر علت،  در محلات، بافت ها 
مسکونی  ساختمان های  در  پارکینگ  تأمین  امکان 
موجود و احداثی وجود ندارد )و ضوابط آن به تصویب 
کمیسیون ماده 5شهر تهران خواهد رسید(، شهرداری 
تهران موظف است، ترتیبی اتخاذ کند تا در کنار عرصه  
متر،   250 شعاع  تا  فاصله  هایی  در  و  مذکور  های 
پارکینگ های عمومی و ترجیحا به صورت مشاعی و با 
حق انتقال و واگذاری به اشخاص جهت پلاک  های که 
طبق ضوابط قابلیت تأمین پارکینگ ندارند، با مشارکت 
و  ایجاد  محلی  مصرف کنندگان  و  خصوصی  بخش 
احداث شود. گفته می شود کلانشهری چون تهران به 
بیش از هزار و 500 پارکینگ نیاز دارد حال باید پرسید با 
این حال آیا احداث پارکینگ با شرایط ذکر شده از سوی 

شهرداری، شدنی است؟ 

قانون  اعمال  مشمول  خودرو  دوبله  توقف   *
می شود

رحیم ساعد، جانشین پلیس ترافیک شهری پلیس 
ایرنا گفت:  انتظامی  با خبرنگار  گو  و  در گفت  راهور 
توقف دوبله خودروها با حضور راننده یا بدون حضور او 
و سرنشین، مشمول اعمال قانون می شود و با تخلف 

توقف در محل پارک ممنوع، برخورد می شود.
وی ادامه داد: همواره طبق تدابیر اتخاذ شده برای 
با  برخورد  تشدید  شهر  معابر  در  ترافیک  روان سازی 
محل   در  توقف  و  دوبل  پارک  ویژه  به  ساکن  تخلفات 
های ممنوعه در دستور کار ماموران پلیس راهنمایی و 
رانندگی قرار دارد. مأموران پلیس راهنمایی و رانندگی با 
حضور در معابر اصلی و فرعی، نسبت به اعمال قانون 
خودروهای متخلفی که اقدام به توقف در محل  های 
گاه  دوبل  شکل  به  یا  ممنوع  پارک  همچون  ممنوعه 
سوبله خودروی خود را پارک می کنند، اقدام خواهند 

کرد.
سرهنگ ساعد افزود: علاوه بر معابر اصلی که حضور 
ماموران پلیس راهور در آن افزایش می یابد، شماری از 
ماموران در معابر فرعی نیز حاضر شده و با تخلف پارک 
دوبله برخورد می کنند چرا که در مواقع مختلفی دیده 
شده که بار ترافیکی در یک معبر فرعی به خیابان اصلی 

کشیده شده و سبب اخلال در ترافیک می شود.
وی اضافه کرد: علاوه بر حضور گشت  های محسوس 
به  ها  برخی محل  در  معابر،  در  پلیس  نامحسوس  و 
ثبت  مکانیزه  خودرو  از  پرترافیک،  معابر  در  خصوص 

تخلفات ساکن نیز استفاده می شود.
به گفته وی، دستگاه های کنترل مکانیزه دوربین دار 
که روی خودروهای پلیس راهور نصب شده نیز با گشت 
زنی در سطح شهر، تخلف توقف حاشیه ای و ساکن 
)پارک دوبله و غیرمجاز( خودروها در سطح کلانشهرها 

را برای اعمال قانون ثبت و ضبط می کنند.
سرهنگ ساعد گفت: این خودروهای مکانیزه علاوه 
بر ثبت تخلف پارک حاشیه ای و دوبله خودروها، توقف 
اعمال  برای  نیز  را  پارکومتر  دارای  معابر  در  غیرمجاز 
قانون، ثبت می کنند و تخلفات ثبت شده توسط این 
خودروها از طریق پیامک به رانندگان و مالکان خودرو 
مکانیزه  خودروهای  این  از  استفاده  شود.  می  اعلام 

سرعت و دقت ثبت تخلفات را نیز افزایش داده است.
وی تاکید کرد: توقف در حریم تابلوهای توقف مطلقا 
ممنوع،  ایستادن  تابلوهای   حریم  در  توقف  ممنوع، 
حریم  پل ها،  روی  پیچ ها،  انتهای  و  ابتدا  در  توقف 
تقاطع ها، توقف غیرمجاز در ایستگاه های وسایل نقلیه 
عمومی )اتوبوس و تاکسی(، توقفات دوبله و هر نوع 
توقفی که باعث سد معبر یا اختلال در عبور و مرور می 
نقلیه غیرمجاز در ایستگاه های   شود و توقف وسایل 
مخصوص بارگیری و تخلیه بار از جمله تخلفاتی است 
که توسط این سیستم مورد اعمال قانون قرار می  گیرد.

کنترل  سیستم  در  داد:  ادامه  ساعد  سرهنگ 
از  خودرو،  از  استفاده  با  حاشیه ای  پارک  مکانیزه 
دوربین پلاکخوان منصوب بر روی خودرو برای کنترل 
سرقتی،  خودروهای  کنترل  عمومی،  پارکینگ های 
خودروهای دارای خلافی یا نظارت بر حرکت منظم در 
خیابان ها در برخی کشورهای اروپایی استفاده شده 
مکانیزه  کنترل  جدید  سامانه  قانونی  مبنای  است. 
پارک حاشیه ای ماده 15 قانون رسیدگی به تخلفات 
است که با بکارگیری خودروهای مجهز به دوربین های 
ثبت تخلف، اجرا شد. به گفته وی، خودروهای کنترل 
مکانیزه توان حرکت یکنواخت را در خیابانها دارند و ابزار 
اصلی نظارت بر انواع پارک  های حاشیه ای است.  این 
خودروها با میانگین سرعت 20 تا30 کیلومتر بر ساعت 
)با توجه به حجم ترافیک محل و توقفات در تقاطع ها( 
به  مجهز  پارک  محل   1400 حدود  بر  نظارت  توان 
پارکومتر و700 پارک غیرمجاز را در ساعت دارا است. 
حرکت با این سرعت این امکان را به دوربین می دهد 
را شناسایی  اتومبیل  که ضمن تصویربرداری، پلاک 
و شماره آن را ذخیره کنند. سرهنگ ساعد، در عین 
حال به معضل کمبود پارکینگ های عمومی و طبقاتی 
در سطح کلانشهرها اشاره کرد و از شهروندان خواست 
از وسایل حمل و نقل عمومی استفاده کنند چرا که 
خودروهای تک سرنشینی در سطح شهر زیاد است و در 
این شرایط باید فرهنگ استفاده از وسائل نقلیه عمومی 

را در خود نهادینه کنیم.
* مردم تخلفات را گزارش دهند

سردار تقی مهری، رئیس پلیس راهور نیروی انتظامی 
نیز از راه اندازی سامانه موبایلی بازرسان پلیس راهور 
را  رانندگی  تخلفات  تا  خواسته  مردم  از  دادهو  خبر 
گزارش دهند. وی از ویژگی های سامانه ثبت تخلفات 
خودرو را گزارش گیری از فعالیت های صورت گرفته، 
سرعت در عمل و ثبت تخلف عنوان کرد و افزود: بازرسان 
نامحسوس این سامانه تحت آموزش قرار گرفته و این 
سامانه یک برنامه برای تسری در ارسال ثبت گزارشها 
است. بازرسان نامحسوس از خود مردم هستند و برابر 
قانون این افراد دارای مدرک کارشناسی به بالا و آموزش 
دیده و به صورت بصری گزارش های خود را اعلام می 
کنند. مهری افزود: در گذشته این تخلفات به صورت 
قبض ارسال می شد اما اکنون به صورت موبایلی ارسال 
می شود و بازرسان با مردم برخورد مستقیم ندارند فقط 
گزارش می دهند و تخلف را با تلفن همراه پیامک کرده 
و پلیس هزینه آن را پرداخت می کند. وی اظهار داشت: 
در این سامانه بازرسان نامحسوس 9 کد تخلفاتی را رصد 

و اعلام می کنند.
* میزان جریمه های توقف ممنوع و پارک دوبله

بر اساس قانون راهنمایی و رانندگی، جریمه تخلف 
در محل ایستادن ممنوع یا مطلقا ممنوع در کلانشهرها 
و جاده های بین شهری 400 هزار ریال، سایر شهرها 
300 هزار ریال و روستا و راه های روستایی 100 هزار 
ریال است. توقف دوبله در محل ایستادن ممنوع در 
کلانشهرها و جاده های بین شهری 500 هزار ریال، 
های  راه  و  روستا  در  و  ریال  هزار   400 شهرها  سایر 
روستایی 200 هزار ریال است. همچنین توقف دوبله 
در معابر در کلانشهرها و جاده های بین شهری 30 هزار 
ریال، سایر شهرها 200 هزار ریال و روستا و راه های 

روستایی 100 هزار ریال است.

سرپرست استانداری قم :

بخشداران در خط مقدم خدمت به مردم هستند
سرپرست استانداری قم، ضمن تأکید بر اهتمام دولت در رفع مشکلات و افزایش امید در 

جامعه اظهار کرد: بخشداران در خط مقدم خدمت به مردم هستند.
سید محمد رضا هاشمی در جلسه ای با فرماندارقم و بخشداران و با حضور مدیران حوزه 
سیاسی امنیتی استانداری قم،  با اشاره به فرازی از نامه امیرالمؤمنین علی )ع( به مالک اشتر، 
برخی ویژگی های مدیریت را برشمرد و تصریح کرد: مسائلی چون امانتداری، مسلط به هواي 
نفس، مهرباني با زیردستان، میانه روي و اعتدال،سعه صدر، پرهیز از منت نهادن به مردم، 

محبت به مردم، از جمله ویژگی های یک مدیر در جامعه اسلامی است.
سرپرست استانداری قم با تأکید بر صفاتی چون وفای به عهد و دوراندیشی در مدیران، 
اضافه کرد: پذیرش مسئولیت در نظام جمهوری اسلامی ایران یك توفیق الهي است و امروز 

شان همه ما خادمي و نوکري کردن براي مردم مي باشد.
وی برنامه محوری مدیران را اصلی مهم دانست و افزود: سیاست اصلی دولت رفع مشکلات 
و افزایش امید در جامعه است و مدیران در هر سطحی، باید با برنامه ریزی صحیح گامهای 

مؤثری در حل مسائل مردم بردارند.
سرپرست استانداری قم اعتماد و اطمینان مردم را بالاترین سرمایه اجتماعی کشور دانست 
و گفت: کار و تلاش شبانه روزی برای نیل به این هدف مهم در دستور کار قرار گیرد و در جهت 
افزایش نشاط اجتماعي باید به بازي هاي بومي و محلي در سطح روستا توجه ویژه نمود. وی 
یکی دیگراز برنامه های بخشداری ها را سرکشی از خانواده های معظم شهدا و ایثارگران عنوان 
و اظهار کرد: در کنار دیدار با خانواده های شهدا و ایثاگران، بازدید از خانواده مددجویان تحت 
پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره( و بهزیستی  نیز از اهمیت ویژه ای برخوردار است که رفع 
مسائل و مشکلات آنها با  ارتباط  مستمر با مدیران استانی را در پی خواهد داشت. هاشمی با 
تأکید بر لزوم ارائه گزاش عملکرد ماهانه بخشداری ها، اضافه کرد: بخشداران با حضور در بین 

مردم و احصاء مشکلات، می توانند زمینه حل مشکلات آنها را فراهم کنند.
وي همچنین بر تلاش بخشداران برای جذب تسهیلات اشتغال روستایي و عشایري از 
طریق سایت کارا که برای اشتغال روستائیان، توسعه بوم گردی و جذب گردشگر و نیز تولید 
ثروت در روستا از سوی دولت ایجاد شده است را تاکید نمودند.سرپرست استانداری قم با بیان 
اهمیت ایجاد بسترهای ورزشی، آموزشي و امنیتی در روستاها و بخش های استان، ادامه داد: 
برگزاری دوره های آموزشی در حوزه پیشگیری از آسیب های اجتماعی، حمایت از دهیاران در 
مسیر خدمت، و نیز برگزاری برنامه های ملاقات عمومی با مردم از جمله موارد مهمی است که 

باید جزء برنامه های بخشداری ها باشد.
وی همچنین به برگزاری برنامه های جشن های چهلمین سال پیروزی انقلاب در بخش ها 
و روستاهای استان اشاره و خاطر نشان کرد: بیان خدمات وعملکرد نظام در طي 40 سال 
گذشته و توجه به نقش مردم در این برنامه ها مورد توجه قرارگیرد و همه ما در راستاي امید 

بخشي، وحدت و افزایش اطمینان گام برداریم.

آیت الله سید محمد سعیدی: 

مراکز فرهنگی از سیاسی بازی دوری کنند
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( گفت: مراکز فرهنگی باید از سیاسی بازی و 

جناح بازی دوری کرده و به هیچ وجه در این مباحث دخالتی نداشته باشند.
آموزشی فرهنگی  با اعضای موسسه  آیت الله سید محمد سعیدی ظهر دیروز در دیدار 
رزمندگان اسلام که در سالن محراب حرم مطهر برگزار شد، اظهار داشت: صبغه رزمندگی باید 

همواره در هیئت های اندیشه ورزی حفظ شود.
وی افزود: از منظر دین مقدس اسلامی رزمنده و مجاهد فی سبیل الله همواره دارای صبغه 
و ارزشمندی خاصی بوده است، تقویت هیئت های اندیشه ورز در قالب مؤسسات فرهنگی 

آموزشی رزمندگان اسلام باید همواره مورد توجه و اهمیت قرار گیرد.
 تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( گفت: یکی از ویژگی های مثبت مؤسسات 
فرهنگی و آموزشی رزمندگان ظرفیت بالای طلاب بوده که لازم است تا ساماندهی های لازم 

برای استفاده بیشتر از ظرفیت طلاب رزمنده صورت بگیرد.
امام جمعه قم با اشاره به خطر افراد نفوذی در عرصه های مختلف فرهنگی خاطرنشان کرد: 
در برابر افراد و گروه های مخالف در عرصه فرهنگی باید از شیوه های تحمل و تعامل استفاده 

شود چراکه مسیر مبارزه در جنگ فرهنگی و نرم با جنگ سخت متفاوت است.
آیت الله سعیدی ابراز کرد: قم به دلیل جایگاه ویژه ای که دارد ازنظر فرهنگی و اجرایی با 
شهرهای دیگر تفاوت داد و بسیاری از فعالیت هایی که در شهرهای دیگر توسط دولت انجام 

می شود امکان اجرای آن ها در قم به دلیل شرایط  و ویژگی های خاص قم نیست.
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( ادامه داد: مراکز فرهنگی باید از سیاسی بازی و 
جناح بازی دوری کرده و به هیچ وجه در این مباحث دخالتی نداشته باشند، محتوا و برنامه های 

فعالیت موسسه فرهنگی رزمندگان اسلام باید در حد و اندازه این مرکز مهم باشد.

با کسب رتبه برتر در بین شرکت های آبفای کشور صورت گرفت؛

تقدیر مدیرعامل شرکت مهندسی آب و 
فاضلاب کشور از آبفای قم

مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور با تقدیم لوحی سپاسی از کسب رتبه برتر در 
زمینه »تهیه گزارش های تحلیلی کیفیت آب« از آبفای شهری استان قم تقدیر کرد.

به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم، مهندس "حمیدرضا جانباز" در 
این لوح سپاس آورده است: تلاش و همت مدیریت و کارکنان آن شرکت موجب کسب رتبه 
برتر در زمینه "تهیه گزارش های تحلیلی کیفیت آب" در بین شرکت های آب و فاضلاب شهری 

در سال 96 شد.
مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور در ادامه خطاب به مدیرعامل شرکت 
آبفای قم، خاطرنشان کرده است: بدینوسیله به پاس این زحمات ارزنده از جنابعالی، مدیر 
و کارشناسان شاغل در بخش کنترل کیفیت آب و سایر افراد تأثیرگذار در کسب این موفقیت 
تقدیر و تشکر می شود. مدیر دفتر کنترل کیفیت آب و فاضلاب استان قم در خصوص کسب 
این رتبه گفت: گزارش های تحلیلی کیفیت آب شامل تحلیل آزمون های میکروبی، بیولوژی، 
بررسی  کیفی،  لحظه ای  سنجش  آنالایزرهای  بررسی  سنگین،  فلزات  فیزیکوشیمیایی، 

آلاینده های منابع زیرزمینی و سطحی و مشخصات عمومی و کمی تأسیسات آب می شود.
مهندس رضا انصاری بررسی عملکرد کیفی بخش خصوصی در بهره برداری از تأسیسات 
آب، بررسی صحت عملکرد بخش خصوصی در نمونه برداری با توجه به تواتر زمانی و مکانی 
اعلام شده از طریق تهیه نقشه و گزارش های لازم از سامانه LIMS را از جمله نتایج بررسی 

گزارش های تحلیلی کیفیت آب برشمرد.
وی خاطرنشان کرد:  بررسی عملکرد واحد کنترل کیفی در ارائه محصولات)آب شرب،آب 
بهداشتی و آب صنعت( با استانداردهای لازم از طریق مقایسه با گزارش های آزمون های 
فیزیکی، شیمیایی، میکروبی، بیولوژی و فلزات سنگین و بررسی صحت نتایج ثبت شده 
جهت بهره برداری در فرآیند کنترل کیفیت تأسیسات آب از دیگر نتایج به دست آمده از تهیه 

گزارش های تحلیلی کیفیت آب است.

عضو هیأت رئیسه شورای اسلامی استان قم مطرح کرد

انتقاد از به کارگیری افراد غیربومی در 
واحدهای صنعتی سلفچگان

عضو هیأت رئیسه شورای اسلامی استان قم گفت: واحدهای صنعتی در بخش سلفچگان 
نیروی کار خود را از افراد غیربومی می گیرند.

رضا الیاسی ظهر روزشنبه  در جلسه شورای اسلامی استان قم در سالن جلسات امام 
رضا)ع( فرمانداری با اشاره به مشکلات بخش سلفچگان اظهار کرد: کارخانه ها در این بخش 
جز دردسر برای ساکنان بخش سلفچگان چیزی نداشته است و واحدهای صنعتی در بخش 

سلفچگان نیروی کار خود را از افراد غیربومی می گیرند.
وی ادامه داد: نبود ادارات در بخش سلفچگان جزو مشکلات مردم این بخش است و به 

همین دلیل مردم مجبور هستند که برای مشکلات خود به شهر قم مراجعه کنند.
در  هادی  طرح های  اجرای  افزود:  قم  شهرستان  اسلامی  شورای  رئیسه  هیأت  عضو 
روستاهای بخش سلفچگان زمان زیادی طول می کشد، با وجود این که زیرساخت ها توسط 
زمین های  الحاق  الیاسی  دارند.  مطالبه  زمینه  این  در  مردم  و  فراهم می شود  دهیاری ها 
مسکونی به طرح های هادی روستاها را ضروری دانست و تصریح کرد: باید زمان الحاق این 
زمین ها از 10 سال به پنج سال کاهش پیدا کند، جوانان روستایی در این زمینه مطالبه دارند.
وی ادامه داد: راه های روستایی در بخش سلفچگان نیاز به روشنایی دارند تا مردم در زمستان 
با مشکل مواجه نشوند، همچنین اماکن دولتی بلااستفاده همچون مدارس باید در اختیار 

دهیاری ها قرار بگیرد تا اماکن فرهنگی و ورزشی ایجاد شود.
هیأت رئیسه شورای اسلامی استان قم خاطرنشان کرد: سایت ضایعات در بخش سلفچگان 

مشکلات زیادی را برای مردم به وجود آورده است و مردم در این زمینه گلایه زیادی دارند.

معاون نظارت و بازرسی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خبر داد

تشکیل 150 پرونده برای متخلفان اقتصادی در قم
معاون نظارت و بازرسی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: بازرسان این 
سازمان در 15 روز گذشته دو هزار و 290 مورد بازرسی انجام دادند و این بازرسی ها منجر به 

تشکیل 150 پرونده تخلف برای متخلفان در استان قم شد.
احمد رضا سمیعی نسب با اشاره به وضعیت تغییر قیمت کالاها در استان قم اظهار کرد: 
در 15 روز گذشته تنها قیمت جوجه گوشتی یک روزه افزایش قیمت بالای 10 درصد داشت، 
قیمت بقیه کالاها یا ثابت بود یا کاهش قیمت داشت و یا کمتر از 10 درصد افزایش قیمت پیدا 
کرد. وی ادامه داد: قیمت 47 درصد از کالاهای اصلی در استان قم کمتر از قیمت میانگین 
کشوری است، قیمت برخی از این کالاها در قم هم مساوی با قیمت میانگین کشوری است.

معاون نظارت و بازرسی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم افزود: بازرسان اتاق 
اصناف استان در 15 روز گذشته اتاق اصناف هزار و 42 مورد بازرسی از واحدهای صنفی 
انجام و 79 پرونده برای متخلفین تشکیل دادند، ارزش تخلفات مشکوفه توسط بازرسان اتاق 
اصناف قم در این مدت 206 میلیون تومان بود. سمیعی نسب با اشاره به عملکرد بازرسان 
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خاطرنشان کرد: بازرسان این سازمان در 15 روز 
گذشته دو هزار و 290 مورد بازرسی انجام دادند و این بازرسی ها منجر به تشکیل 150 پرونده 

تخلف به ارزش یک میلیارد و 736 میلیون ریال شد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

سالانه 2250 میلیارد تومان هزینه درمان 
بیماران تصادفی می شود

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: سالانه تقریبا 2 هزار و 250 میلیارد تومان هزینه درمان 
بیماران تصادفی در استان قم می شود که این رقم بسیار سنگینی است که بار آن بر دوش حوزه 

درمان استان است.
ابوالفضل ایرانی خواه  در دیدار با سردار آقاخانی فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به جایگاه 
بهداشت و درمان گفت: با اجرای طرح تحول نظام سلامت، اقدامات موثری در راستای کاهش 
هزینه های کمرشکن درمانی مردم، ارتقا جایگاه بیماران، هتلینگ بیمارستانی، ساماندهی 

متخصصان و... انجام شد و استان قم نیز از این امر مستثنی نبود.
وی بیان کرد: در حوزه بهداشت نیز، استان قم به عنوان استان پایلوت در اجرای طرح تحول 
نظام سلامت در حوزه بهداشت بود و یک میلیون و 300 هزار نفر از جمعیت استان قم زیرپوشش 

این طرح قرار گرفت.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به خدمات صورت گرفته در حوزه آموزش پزشکی 
گفت: در این راستا نیز در حال حاضر 2 هزار دانشجو در دانشگاه علوم پزشکی قم مشغول به 
تحصیل هستند و با راه اندازی رشته های جدید و همچنین بهره برداری از پردیس دانشگاه، در 

توجه به امر آموزش نیز اهتمام داشته ایم.
ایرانی خواه به تشکیل مجمع سلامت در استان ها اشاره کرد و گفت: یکی از برنامه های وزارت 
بهداشت اجتماعی کردن مقوله سلامت است که در این راستا با راه اندازی مجامع سلامت 
استانی که به ریاست استانداران برگزار می شود، تلاش خواهیم کرد به این امر مهم پرداخته و در 

راستای اجتماعی کردن سلامت اهتمام داشته و نقش هر دستگاه در این راستا مشخص شود.
وی تصریح کرد: سالانه تقریبا 2 هزار و 250 میلیارد تومان هزینه درمان بیماران تصادفی در 
سطح استان قم می شود که این رقم بسیار سنگینی است که بار آن بر دوش درمان استان بوده و 
معتقدیم که با توجه به مقوله اجتماعی کردن سلامت و معرفی نقش هر دستگاه، در کاهش این 
هزینه ها و تصادفات بکوشیم. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد: معتقدیم که همکاری 
تنگاتنگ میان نیروی انتظامی و دانشگاه علوم پزشکی قم می تواند در رفع مشکلات و کاهش 
تصادفات موثر باشدو امیدواریم همانند گذشته تعامل و همکاری میان این دو دستگاه وجود 

داشته باشد.
عبدالرضا آقاخانی فرمانده انتظامی استان قم نیز طی سخنانی اظهار کرد: معتقدیم که ارتباط 
و تعامل میان دو دستگاه پلیس و دانشگاه علوم پزشکی قم باید همانند گذشته ادامه داشته باشد 

چرا که این تعامل در راستای خدمات رسانی به مردم خواهد بود.
وی بیان داشت: دانشگاه علوم پزشکی قم در راستای خدمات رسانی به مردم تلاش های 

گسترده ای را انجام می دهد که از تلاش همه آنها قدردانی می کنیم.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم:

100هزار نفر در قم مبتلا به دیابت هستند
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: نزدیک به 100هزار نفر در استان قم به بیماری 

دیابت مبتلا هستند، که حدود 10درصد جامعه را شامل می شود. 
محمود پرهام در گفت وگو با خبرنگاران، با بیان اینکه با تحول سلامت در دو حوزه درمان و 
از اجرای طرح تحول  تا قبل  بهداشت اقدامات خوبی صورت گرفته است، اظهار داشت: 
نظام سلامت، با توجه به محدودیت بودجه در حوزه درمان مقداری از هزینه ها را مردم متقبل 
می شدند، اما بعد از اجرای این طرح تا حد بسیار زیادی این هزینه ها از دوش مردم برداشته شد.
وی با توجه به فرمایشات مقام معظم رهبری که دغدغه بیمار تنها باید بیماری اش باشد، گفت: 
برخی بیماری ها مثل سرطان که نیاز به شیمی درمانی  دارد و هزینه اش بسیار سنگین است با 

اجرای طرح تحول سلامت توانستیم تا حدی این هزینه ها را کاهش دهیم.
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به علت بیشتر مرگ ومیرها در استان قم 
ابراز کرد: مسائل قلبی و عروقی، تصادفات، سرطان و سکته های مغزی ازجمله دلایل بیشتر 

مرگ ومیرها در کشور هستند که استان قم نیز از این مسئله مستثنی نیست.
پرهام درباره تعریف کد 724 برای افرادی که دچار سکته مغزی شده اند، ابراز کرد: بر اساس 
این کد هر مریضی که به بیمارستان بیاید اقدامات لازم در مورد او انجام شده و درصد قابل توجهی 
از کسانی که دچار سکته مغزی می شوند، می توانند به زندگی برگردند و استان قم با توجه به 

جمعیتی که دارد جزو 5 استان اول در کشور ازلحاظ ارائه این خدمات است.
وی در مورد کد 247 که مربوط به بیماران سکته قلبی و عروقی است نیز گفت: با اقداماتی که 
انجام می شود سریع رگ بسته شده باز می شود و ازکارافتادگی قابل توجهی رگ های بسته شده 
را انجام می دهد، و بیماری که بعد از سکته مشکلاتی را پیداکرده می تواند زندگی عادی داشته 
باشد. معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم راجع به آمار تصادفات موتورسیکلت سواران تأکید 
کرد: بیماران تصادفی و به ویژه موتورسواران جزء دوم و سوم اشغال تخت های بیمارستانی را 

شامل می شوند.
پرهام با تأکید بر اینکه باید به روی سبک زندگی آحاد جامعه فرهنگ سازی و کار شود، تصریح 
کرد: عدم تحرک به عنوان یک فاکتور خطری بوده که بسیار مهم است و خطرات و عوارض ناشی 

از بی تحرکی را باید بسیار جدی بگیریم.
وی اقدامات صورت گرفته در زمینه توریسم درمانی از سوی دانشگاه علوم پزشکی را مورداشاره 
قرار داد و عنوان کرد: دو سالی هست که دانشگاه علوم پزشکی استان در این زمینه در حال کار 
است، و این کار بدین منظور صورت می گیرد که از کسانی که به عنوان توریسم به کشور می آیند 

هزینه های درمان بیشتری بگیرند تا ارزآوری خوبی برای استان داشته باشد.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم:

کمربندی جدید قم مشکلی برای بخش 
گردشگری ایجاد نمی کند

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم گفت: کمربندی جدید قم در صورت احداث، 
مشکلی برای بخش گردشگری قم ایجاد نمی کند.

محسن بهشتی با اشاره به اجرای پروژه کمربندی جدید قم اظهار کرد: این پروژه یک ظرفیت 
جدید برای استان قم است و در صورت احداث، مشکلی برای بخش گردشگری قم به وجود 

نمی آورد و از آمار گردشگران در این شهر نخواهد کاست.
وی ادامه داد: ایستگاه خط راه آهن سریع السیر تهران- قم- اصفهان در شهر قم به صورت 
زیرسطحی در حد فاصل بلوار خلیج فارس و بلوار پیامبر اعظم)ص( احداث می شود، همچنین 
یک ایستگاه مترو هم در جوار این ایستگاه احداث خواهد شد تا مسافران به راحتی بتوانند به 
نقاط مختلف شهر قم بروند. معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم افزود: پیشنهاد هایی 
را به مجلس شورای اسلامی در خصوص بافت فرسوده دادیم تا سازندگان مسکن در این بافت از 
مالیات و بیمه معاف شوند و در آن صورت شاهد گرایش بیشتر سازندگان مسکن به ورود در بافت 
فرسوده خواهیم بود، خرید تضمینی مسکن ها از انبوه  سازان در بافت فرسوده شهرها پیشنهاد 

دیگر ما به مجلس شورای اسلامی برای نوسازی بافت فرسوده است.
بهشتی بازآفرینی شهری بافت فرسوده را سیاست مدیریت شهری قم دانست و تصریح کرد: 
این اقدام موجب بازسازی زیرساخت ها و تامین سرانه های مختلف شهری در بافت فرسوده 
می شود. وی خاطرنشان کرد: پرداخت تسهیلات طرح توسعه اشتغال روستایی را در قم شاهد 
هستیم تا اشتغال برای روستاییان به وجود بیاید، اگر جوانان روستایی در روستاها شغل نداشته 

باشند، به شهرها مهاجرت می کنند.

سرپرست اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای سلفچگان خبر داد

اجرای طرح بهسازی آسفالت محورهای 
بخش سلفچگان

سرپرست اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای سلفچگان از اجرای طرح لکه گیری هندسی 
در محورهای جاده ای بخش سلفچگان خبر داد.

سیدمهدی موسوی اظهار کرد: در راستای تامین ایمنی و تسهیل ترافیک محورهای جاده ای 
بخش سلفچگان و خلجستان طرح ترمیم و لکه گیری آسفالت پنج قطعه از محورهای مواصلاتی 

این بخش اجرا و مورد بهره برداری قرار گرفت.
وی بازه زمانی اجرای این پروژه را یک ماه عنوان کرد و افزود: با توجه به نزدیک بودن اجرای 
طرح راهداری زمستانی و متغیر بودن شرایط جوی، طرح لکه گیری آسفالت محورهای این 
بخش طی بازه زمانی یک ماهه عملیاتی و به بهره برداری رسید. مسؤول اداره راهداری و حمل 
و نقل جاده ای سلفچگان در خصوص مشخصات فنی اجرای این پروژه نیز اظهار کرد: با توجه 
به مطالعات صورت گرفته و براساس نیاز فنی، برای لکه گیری از دو نوع آسفالت توپکا و بیندر 
در محل استفاده شده است. وی میزان تناژ آسفالتی در راستای اجرای طرح را 20 تن برآورد 
کرد و گفت: آسفالت مورد نیاز این پروژه به صورت گرم و با استفاده از خودروی فلاسک ذخیره 
مورد استفاده قرار گرفته است. موسوی با اشاره به فعالیت های سخت کوشان راهدار در امر 
نگهداری و تامین راهها، تصریح کرد: تمام این پروژه به صورت امانی و توسط عوامل و امکانات 

اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای سلفچگان اجرا و به بهره برداری رسیده است.

رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائرین شورای اسلامی شهر قم  خبرداد

جمع آوری زباله به صورت یک روز در میان 
در منطقه پردیسان

رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائرین شورای اسلامی شهر قم گفت: به دنبال جمع 
آوری یک روز در میان زباله در شهر قم هستیم و این کار به صورت پایلوت در منطقه پردیسان 

آغاز شده است.
سید مجتبی سبحانی ثابت با اشاره به وضعیت شهرک صنوف اظهار کرد: انتقال صنوف 
مزاحم شهر به این شهرک در حال صورت گرفتن است، آهن فروشان به شهرک صنوف انتقال 
پیدا کردند و انتقال صنوف دیگر هم در دستور کار است، ولی این کار با تعامل با خود آن ها صورت 
می گیرد. وی با بیان اینکه  مراجعه مردم به کانکس های تفکیک زباله در شهر قم بیشتر شده 
است ادامه داد: هزینه های میلیاردی برای جمع آوری زباله و نظافت شهری صرف می شود و 
ساماندهی ضایعات را در این شهر در دستور کار داریم. رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور 
زائرین شورای اسلامی شهر قم افزود: شورا همیشه به شهرداری کمک می کند تا کار خودش را 
انجام بدهد، البته شورا چک سفیدی به هیچ کس نداده است که تا همیشه در پست مدیریتی 
شهرداری باقی بماند. وی خاطرنشان کرد: باید تفکیک زباله به صورت نظام مند باشد، در 
کلان شهرها نباید این کار به صورت پراکنده انجام شود، به دنبال جمع آوری یک روز در میان 
زباله در شهر قم هستیم، این کار به صورت پایلوت در منطقه پردیسان آغاز شده است، جمع 

آوری یک روز در میان زباله از هزینه های شهرداری قم کم می کند.

گزارشی از پدیده پارک دوبله

نفس خیابان ها بند آمده است
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ی

دلسوزان کشورباید به فکرعلاج واقعه قبل از وقوع باشد 

گفت وگوی ملی راهکار عینی 
عبور از سیاست زدگی

ضعف رابطه دوسویه و دیالوگ محور میان سیاست ورزان رقیب و حتی رفیق در 
جامعه ایران پاشنه آشیل جریان های سیاسی و تهدید و تحدید کننده بقا و تاثیرگذاری 
آن ها است. معضلی که گرچه در نهان مورد اذعان بسیاری است اما راهکاری عینی و 

روشن برای حل آن ارائه نمی شود.
موضوع گفت وگوی ملی هر از گاهی به عنوان اکسیر و کیمیای طلاساز از چند 
دستگی های سیاسی در ایران مطرح می شود و گر چه ناملموس و نامحسوس اما همواره 
به عنوان آخرین راه حل عبور از پیچیدگی های سیاسی در اذهان اهالی قدرت حضور 
پررنگی دارد، حتی اگر بر زبان جاری نشود و در رفتار نمود نیابد. هر چند که این روزها بر 
زبان مسوولان به ویژه روسای قوا جاری هم می شود، علی لاریجانی در نشست خبری 
دوشنبه هفته جاری به مناسبت روز مجلس ضرورت وفاق در کشور به منظور نزدیکی 

نیروهای علاقمند به ایران به یکدیگر تاکید کرد. 
واقعیت آن است که فضای سیاست ورزی در ایران امروز به قدری سیاست زده شده 
که بسیاری از مفاهیم عمیق و آرمانی در حاشیه آن قرار دارد. اصولی چون همدلی های 
سیاسی و رقابت های متکی بر ارزش های اخلاقی شاید در بسیاری از دموکراسی های 
جهان به اموری ظاهری تبدیل شده باشند.)هرچند رعایت آن ها الزام قانونی دارد( اما در 
ایران اسلامی این اصول باید در زمره لایتغیرهای کنشگری و همیشه مورد توجه باشند. 

* آسیب زایی سیاست زدگی در سیاست ایران 
احصا اصول ارزشمندی چون ترجیح منافع ملی بر منافع شخصی و جناحی یا توجه 
به اصول بنیادین دموکراسی در پذیرش جریان رقیب گرچه نیازمند بسترها و آموزش 
های خاص و گسترده ای است اما میان تعدد و تنوع این بسترها و آموزش ها همانگونه 
که گفته شد می توان گفتگو را به عنوان حلقه واصل آن ها شناسایی کرد و مهم شمرد. 
فضای امروز سیاست ایران لبریز از سوءتفاهم، تعبیر، تفسیر و نیت خوانی های سلیقه 

ای است و این می تواند هم علت و هم معلول فراموشی اصل گفتگو در این فضا باشد.
فراموشی که با توجه به تمام ویژگی های سیاست امروز ایران آسیب زا خواهد بود و 
شاید این آسیب زایی در کوتاه مدت خود را نشان ندهد اما در بلند مدت به خوبی عیان 
خواهد شد و جامعه و سیاست را با دشواری مسیر روبرو خواهد کرد. ساخت روانی و 
جامعه شناختی ایرانیان، ساختی رییس محور است و آگاهانه و ناآگاهانه از مسوولان خود 
تاثیر می پذیرد. زمانی که این ساخت روانی با انبوهی از کنایه ها، گلایه ها و عدم تحمل 
تفکری متفاوت از سوی مسوولان خود روبرو می شود خواسته یا ناخواسته از آن تاثیر 
می پذیرد. تاثیری که خود را به دو صورت نشان می دهد هم در پروسه الگوسازی و هم 

در پروسه اعتماد سازی. 
در جامعه ایران دیگر نیازی به توضیح واضحاتی چون الناس علی دین ملوکهم نیست 
و آشکار است که هر گاه گفتگوی عالمانه و آرام؛ متکی بر منطق و مصلحت و لحاظ کننده 
منافع ملی میان مسوولان حکومتی جریان داشته باشد این همراهی در کوچه و خیابان 
ایران هم جاری می شود به عکس هرگاه تریبون های رسمی و رسانه های دیداری و 
شنیداری عرصه انتقام گیری های سیاسی و جناحی باشد مردم هم به تاسی از آن بر هم 

و بر سیاست می تازند.
این اما یک روی روانی و اجتماعی سکه است که شاید فراموشی آن را چندان از مردان 
سیاست دور ندانیم. روی دیگر بسی خطرناک تر است که اتفاقا باید یکی از مهمترین 
دغدغه های سیاستمداران قلمداد شود و آن کاهش اعتماد مردم به همان تریبون هایی 

است که پشت هر کدام از آن ها می ایستند و ابراز نظر می کنند. 
اعتماد به این سیاستمداران است که مردم را در برهه های بحرانی یا حتی غیربحرانی 
نظیر انتخابات در صحنه حاضر می کند و ترغیب به مشارکت. بدون این اعتماد دستگاه 
حکومت و حاکمان شاید بتوانند تا مدتی قدرت نمایی کنند اما قدرت مشروع خود را به 

مرور زمان از دست خواهند داد. 
انتخابات مجلس در اسفند 98 نزدیک ترین صحنه مشارکت اشاره شده است که 
تداوم مونولوگ های کینه آلود از تریبون ها، اعتماد مردم و در نتیجه امید به بهبود شرایط 

را کاهش خواهد داد. 
در کنار و شاید در عرض علت های اشاره شده بالا، می توان به فرصت جویی های 
بیگانگان از این تریبون ها به منظور هجمه به ایران هم از منظر سیاسی و هم اقتصادی هم 
اشاره ای داشت که طی هشت ماه گذشته و پس از خروج آمریکا از توافق برجام؛ تریبون 
های بی شماری به جای شوریدن علیه تاجرکاخ سفید، زبان به شماتت دولت گشوده اند. 

* شرط و شروط نفاق آفرین
همانگونه که اشاره شد جامعه الگوخواه ایران نگاه ویژه ای به هرم قدرت دارند و 
هرم نشینان قدرت هم که دولت مردان و فعالان رسانه ای هستند، برای تداوم حضور 
خود نیازمند اعتماد همین مردم اند. کاتالیزور مهم این میان هم گفتگو به منظور رفع 
سوءتفاهمات است. نیازی به بازگویی نیست که درهرجامعه ای هر شخص، گروه و 
مسوولی خود و ایدئولوژی خود را فصل الخطاب کاستی ها می داند و دقیقا به همین 
دلیل است که تعارضات سیاسی جامعه را رها نمی کند. گفتگو هم به طور دقیق برای 
تعدیل در این مطلق بینی درعرصه قدرت باید انجام بگیرد. گفتگو شکل می گیرد تا 
معارضان سیاسی، این تعارضات را به متمدنانه ترین شکل ممکن حل کنند و در راستای 
آن به وحدت نظر و عملی دست یابند. بدیهی است که منظور از این وحدت یکسان 
سازی عقاید و سلایق نیست بلکه رفع تصور خود حق پنداری مطلق در این زمینه است.

آنچه این فرایند کاتالیزوری گفتگو را که نتیجه آن وحدت است با چالش مواجه می 
کند تعیین شرط و شروط برای آغاز است. شرط گذاری در چنین شرایطی یعنی تلقین 
خواسته خود به طرف دیگر گفتگو، در حالی که این فرایند یعنی کاستن از بخشی از 

خواسته های خود حتی به نفع رقیب. 
شرط گذاری این روزهای افراد نزدیک به یک جریان خاص با آگاهی از میزان 
اثرگذاری رییس دولت اصلاحات در سیاست ایران، برای حضور پررنگ تر او، از نمونه این 
جنس شروط است که نه تنها برای آغاز گفتگو کمک کننده نیست بلکه به طریق اولی 

برهم زننده تمام تدارکات برای گفتگو خواهد بود. 
سیدمحمد خاتمی به عنوان رییس اسبق قوه مجریه، نماینده پیشین مجلس و وزیر 
پیشین دولت در نظام جمهوری اسلامی از اثرگذارترین مردان سیاست ایران است که 
برای نظام بیشترین تلاش را کرده است. سوءتفاهمات ایجاد شده درباره او و جریان 
سیاسی متبوعش نیازی به شرط گذاری ندارد بلکه تنها نیازمند پذیرش دیگری و همدلی 

برای ایران است. 
قانون اساسی بستر وحدت و گفتگو ابزار آن است. این میان می توان تامین منافع ملی 
را هم هدف غایی این وحدت و گفتگو دانست. بنیان هایی که بی توجهی به آن ها تبعات 

فراوانی برای ایران خواهد داشت و دلسوزان کشور باید علاج واقعه قبل از وقوع کنند. 

اکرمی نماینده دور اول مجلس شورای اسلامی:

وحدت و انسجام جامعه 
ترک برداشته است

نماینده دور اول مجلس شورای اسلامی گفت: امروز وحدت و انسجام جامعه ترک 
برداشته و دچار شکاف های بزرگ شده است. اگر مسئولان کشور این گسل ها را با نظر 
جامعه شناسان ملی و دلسوز بررسی و حل نکنند بیشتر دهن باز می کند و برای ما دردسر 

عجیبی ایجاد می کند.
سید کاظم اکرمی اظهارداشت :در آن روزگار که جنگ بود دولت با کوپنی که در 
اختیار همه قرار می داد مردم یک احساس همانندی داشتند و با دولت همراهی می کردند 
چرا که دولت را همراه و همدرد احساس می کردند. دیدید در جنگ چه همراهی هایی 
صورت گرفت. از جان و مال خود گذشتند و اگر نبود این هماهنگی و وحدت و انسجام 
ملی جنگ پیش نمی رفت. ما می دانستیم که در جنگ همه کشورها پشت سر صدام 
بودند. البته با همه حمایت هایی که از عراق می شد اما تحریم ها به این شکل نبود و ما 

می توانستیم نفت را به کشورهای دیگر مثل هند و چین به راحتی نفت بفروشیم.   
اکرمی در گفت وگو با ایلنا، افزود : به هر صورت باید دستگاهی مسئولیت داشته باشد 
تا عوامل وحدت و انسجام را در چند سال اول انقلاب و عوامل تضعیف کننده این وحدت 
در سال های اخیر را بررسی کرده و کار پژوهشی انجام دهد. الان برای مردم کار مسئولین 
محسوس نیست و می گویند ما تغییر در وضع زندگی مان نمی بینیم. امروز وحدت و 
انسجام جامعه ترک برداشته و دچار شکاف های بزرگ شده است. اگر مسئولان کشور 
این گسل ها را با نظر جامعه شناسان ملی و دلسوز بررسی و حل نکنند بیشتر دهن باز 

می کند و برای ما دردسر عجیبی ایجاد می کند.
وزیر آموزش و پرورش کابینه میرحسین موسوی در سال های نخست انقلاب دولت 
اختیار تام داشت و تصمیم گیر نهایی بود. من گاهی برای اخذ اجازه برخی تصمیمات 
پیش حضرت امام )ره( می رفتم و ایشان هربار می گفتند به دولت مراجعه کنید و از 
نخست وزیر اجازه بگیرید. اکنون در برابر آن دولتی که اختیار تام داشت شاهد حجم 

بالایی از نهادهای موازی هستیم.
وی افزود:  تا روزی که امام در قید حیات بودند هم برخی نهادها از دخالت در سیاست 
نهی شدند و البته خودشان هم نمی خواستند در کار دولت دخالت کنند؛ امروز سیاست 
خارجی ما چند سر دارد. متاسفانه نهاد های موازی با دیدگاه ها و نظرات متفاوت از جمله 

مواردی هستند که در مواردی موجب به هم ریختن وحدت و انسجام ملی می شوند.

نکتـه

خبــر

سخنگوی قوه قضاییه  خبرداد

تایید حکم اعدام باقری درمنی در دیوان عالی 

ضرورت بازتعریف  اولویت ها درخانه ملت ؛

انگشت بهارستانی ها کدام گره را می گشاید؟

سـخنگوی قـوه قضاییـه گفت: حکـم اعـدام حمیـد باقری 
درمنـی به جرم ارتشـا و کلاهبـرداری کـه در دادگاه بدوی صادر 

شـده بـود، در دیـوان عالی کشـور تایید شـد.
حجت الاسـلام غلامحسـین محسـنی اژه ای روز یکشـنبه 
در صـد و سـی و چهارمیـن نشسـت خبـری، با اعـلام این خبر 
همچنیـن اسـامی اخلالگران نظـام اقتصـادی را که حکـم آنان 
در دادگاه قطعـی شـده اسـت، اعـلام کـرد. وی گفـت: در ایـن 
فاصلـه زمانی از نشسـت خبـری قبل، تعـدادی از افـرادی را که 
فسـاد مالی داشـتند و احکام آنان قطعی شـده اسـت، اعلام می 
کنـم کـه برخـی را بر اسـاس قانون و بعضـی هم الزام اسـت که 
بیـان کنیم.اژه ای اضافه کرد: در شـیراز، امیرکمالی سروسـتانی 
فرزند محمدحسـین به ٢٠ سـال حبس و ضبط اموال نامشروع، 
منوچهر پورفرد فرزند عبدالله، اسـماعیل نصراللهی فرزند حمزه 
بـه اتهـام اخلال در نظام اقتصادی به ١٠ سـال حبـس و رد مال 
کسـب شـده از این طریق، عسـکر )افرا( برانی فرزنـد نادعلی به 
پنـج سـال حبس، حسـن مظاهـری فرزند شـاه میـرزا، مهدی 
رضایـی فرزند رمضان به سـه سـال حبس، ناصر حبیبی نسـب 
فرزنـد منصور به یک سـال حبـس محکوم شـدند.به گفته وی، 
محسـن رنجبـر بـه جـرم ارتشـا در شـیراز بـه ٧ سـال و ٦ مـاه 

حبـس و ٧٤ ضربه شـلاق محکوم شـد.
* تـا ١٥ سـال حبس بـرای شـهردار و اعضای شـورای 

شـهر مرودشت
محسـنی اژه ای در بخش دیگری از سـخنانش درباره پرونده 
هـای اسـتان فـارس گفت: حکـم بدوی رئیـس شـورا و اعضای 
شـورای شهر، ١9 پیمانکار و شـهردار مرودشت صادر شده است 
کـه بـه خاطر بدوی بودن حکـم از بیان جزئیات حکـم معذورم. 
امـا تا ١٥ سـال حبس بـرای آنها حکم بریده شـد. حکم پرونده 
آبفـای شـیراز هـم در دادگاه بدوی صادر شـده اسـت.معاون اول 
قـوه قضاییه دربـاره بقیه پرونده های اقتصادی رسـیدگی شـده 
در تهـران و حکـم هایـی که قطعی شـد، اظهارداشـت: محمود 
مقـدم فـر فرزنـد احمد بـه جـرم معاونـت در جعـل و پرداخت 
رشـوه بـه ٧ سـال و یـک مـاه حبس، جـزای نقـدی، رد مـال و 
حسـن نامدار فرزند علی به اتهام اخذ رشـوه و جهل سـند به ٥ 

سـال حبس و ٧٠ ضربه شـلاق محکوم شـد.
* صدور ٣٦ کیفرخواست در دادگاه ویژه

محسنی اژه ای با بیان اینکه ٣٦ کیفرخواست در دادگاه ویژه 
صادر شـده اسـت، گفت: در چهار اسـتان فارس، تهران، اصفهان 
و هزمـزگان ایـن شـعبه ها دایر شـده که در تهران چهار شـعبه 
اسـت .وی ابـراز امیـدواری کـرد تکلیف ایـن ٣٦ نفـر در دادگاه 
ویـژه تعییـن شود.محسـنی اژه ای بـا رد این موضـوع که تعداد 
محـدودی وکیـل از سـوی رئیـس قوه قضاییـه طبق مـاده ٤8 
قانـون آیین دادرسـی کیفـری اعلام شـده، اظهارداشـت: ١٤9٠ 
وکیـل تا کنون معرفی شـدند و فهرسـت آنان ارائه شـده اسـت 

کـه ٦٣ وکیل از تهران هسـتند.
* نامـه ظریـف بـه دادسـتان کل کشـور دربـاره 

پولشـویی
معـاون اول قـوه قضاییـه دربـاره بحـث پولشـویی کـه آقای 
ظریـف مطـرح کـرده و نامه او به دادسـتان کل کشـور گفت: به 
دادسـتان تهران نامه نوشـتم که همه مطالب منسوب به ظریف 
پیگیری شـود و یک نامه هم دادسـتان کل کشور نوشت و آقای 
ظریف پاسـخ نامه را داد اما دادسـتان کل کشور اعلام کرد اسناد 
و مدارکـی دال بر پولشـویی در نامه قید نشـده اسـت.وی افزود: 
پرونده های پولشـویی در کشـور اسـت که بعضی از این پرونده 
ها رسـیدگی هم شـده اسـت. از موارد اتهامی می تـوان به یکی 
از اعضـای تیـم هسـته ای کـه محکوم هم شـده اشـاره کرد که 
پولشویی داشت. او از شرکت آمریکایی انگلیسی خواست تا پول 
را بـه نـام فرد دیگـری در کشـوری دیگـر بریـزد.اژه ای با تاکید 
بـر برخـی مـوارد پولشـویی گفـت: بحث آقـای ظریـف طوری 
منعکس شـده بود که مخالفان لوایح پولشـویی، خود پولشـویی 
دارنـد کـه وزیـر خارجـه در نامه اش گفـت پولشـویی را به طور 
کلـی مطرح کرد و نهـاد و فرد خاصی مدنظرش نبـود.وی افزود: 
اطلاعـی ندارم که دادسـتان تهـران چه اقدامی انجام داده اسـت.

* دشمن به دنبال نفوذ در دستگاه هاست
محسـنی اژه ای دربـاره بازداشـت تعـدادی از نفـوذی هـای 
جمعیـت شـناس گفت: همـه تقریبا از مسـئولان تا مـردم می 
داننـد دشـمن در مقـام نفوذ در دسـتگاه ها اسـت؛ تفـاوت این 
اسـت که الان هم دشـمن نفوذ را تشـدید کرده و هم روش های 
نفـوذ متفاوت شـده اسـت. سـعی می کنـد نفـوذ او در تصمیم 
گیـری ها و تصمیم سـازی ها موثر باشـد. وی ادامـه داد: ممکن 
اسـت حتـی اطلاعاتـی هم بـه آنان بدهنـد و در قالب موسسـه 
پوششـی، تشـکیلاتی ایجاد مـی کنند.به گفته سـخنگوی قوه 
قضاییـه، در ایـن مـورد یک نفر بازداشـت اسـت؛ سـه چهار نفر 

تحـت تعقیب قرار گرفته انـد و از آنان بازجویی شـد. به تعدادی 
هم تذکر شـده اسـت.

* پرونـده متهـم سـکه ثامـن هنـوز بـه دادگاه 
نرفتـه اسـت

سـخنگوی قوه قضاییـه درباره آخرین وضعیت پرونده سـکه 
ثامـن گفـت: شناسـایی امـوال و احصـای پول مـردم مهمترین 
اقدامـات قوه قضاییه در این پرونده اسـت، متهـم قول داده طلب 
مـردم را پرداخـت کنـد. البته پرونده هنـوز در مرحله تحقیقات 
در دادسراست.محسـنی اژه ای درباره پرونده معاون سـابق ارزی 
بانـک مرکـزی گفت: نوع پرونده به گونه ای اسـت کـه در دادگاه 
ویژه رسـیدگی می شـود. این پرونده 9 متهم در بانک مرکزی و 
خـارج از بانـک مرکزی دارد. این پرونده تعیین وقت و رسـیدگی 

نشـده اسـت و در حال بررسـی و تمهیدات مقدماتی است.
* کلاهبرداری هـای باقری درمنی مربوط به سـالیان 

بود قبل 
معـاون اول قـوه قضاییـه در پاسـخ بـه خبرنـگاری مبنی بر 
طولانـی بـودن پرونـده باقـری درمنـی و خط قرمز بـودن دولت 
نهـم و دهـم، گفت: اتهامات باقـری درمنی و کلاهبـرداری های 
او مربـوط به سـالیان قبـل بود. وی افـزود: این پرونده در شـعبه 
ویژه رسـیدگی نشـد چون اسـتناد به ماده ٢8٦ قانون ارتشـا و 
اخـلال در نظـام نبود و به اسـتناد ماده ٤ قانون تشـدید مجازات 
و ارتشـا در شـعبه ١٥ دادگاه انقلاب رسـیدگی شـد. این پرونده 
خـط قرمـز دولت دهـم نبوده اسـت. اولیـن باری اسـت که این 

مطلب را می شـنوم.
* توزیع قطعات خودرو توقیف شـده قبل از تشـکیل 

دادگاه 
خبرنگاری پرسـید: شـنیده ایم پرونـده فردی بـه نام عباس 
الـف به اتهام قاچاق ٧٠٠ میلیون دلار قطعات خـودرو در دادگاه 
ویـژه رسـیدگی می شـود و او سـه هـزار میلیارد تومـان از بانک 
بـدون وثیقه معتبر وام گرفته اسـت. همچنین دادسـتان تهران 
پیگیـر توزیـع ایـن قطعـات اسـت.وی ادامـه داد: ایـن پرونـده 
کیفرخواسـت خورد و به دادگاه رفت و در دادگاه ویژه رسـیدگی 
مـی شـود. از جملـه اموال توقیف شـده، قطعات خـودرو بود که 
درخواسـت به رفع توقیف سـریع تر داشـتند و من به دادستانی 
تهـران تاکید کردم ترتیبی داده شـود تا با هماهنگـی وزارتخانه 
ذیربط کارشناسـی و قیمت گذاری شود و قطعات در بازار توزیع 
شـود؛ چـون ضرورتـی برای توقیـف ماندن این قطعـات تا پایان 

حکم وجود نـدارد.
* تکـرار جـرم و گذشـتن از حد، صدور حکـم اعدام 

را منجر می شـود
سـخنگوی قـوه قضاییـه در پاسـخ بـه این پرسـش کـه چرا 
مجـازات هـا بازدارنـده نیسـت و فـردی که چنـد بار زنـدان رفته 
اسـت، دسـت بـه آتـش زدن کارتـن خـواب ها مـی زنـد، گفت: 
بـرای هـر جرمی حکمی صادر می شـود و فرد به زنـدان می رود. 
در مواردی که شـاکی خصوصی نداشـته باشـد ممکن است عفو 
بخـورد یا آزادی مشـروط بگیرد. اما اگر شـاکی خصوصی داشـته 
باشـد، عفو و آزادی مشـروط مشـمول این مجرم نمی شـود.وی 
ادامـه داد: اگـر جرمی از حد بگـذرد، در صورت تکـرار حکم اعدام 
هـم صـادر می شـود؛ مثلا اگر جرم سـرقت تکـرار شـود و از حد 
سـرقت بگذرد، حکم تشـدید و حتی در مواردی مجازات اعدام در 
نظـر گرفته می شـود.اژه ای گفت: همه بازدارندگی هـا از مجازات 
ناشـی نمـی شـود؛ یکـی از مسـیرها مجـازات اسـت و فرهنگ، 

جامعه، اشـتغال و سـایر موارد هـم در بازدارندگی تاثیـر دارد.
* پیگیـری پرونده شـکایت وکیل محمـد خاتمی از 

شریعتمداری
خبرنـگاری طی نشسـت های قبلی، شـکایت وکیل خاتمی 
از شـریعتمداری و رسـیدگی بـه ایـن پرونـده را مطـرح کرد که 
سـخنگوی قوه قضاییه از وی شـماره کلاسـه پرونده را خواست. 
خبرنگار با ارسـال شـماره کلاسـه پرونده به دفتر سـخنگو امروز 
دوباره موضوع را جویا شـد که سـخنگوی قـوه قضاییه گفت: دو 
سـه روز قبل کلاسـه به دستم رسـید و درحال پیگیری موضوع 
هسـتم. اژه ای ادامـه داد: قبـل از دریافت کلاسـه پرونده موضوع 
را از دادسـتانی و مرکز رسـانه جویا شـدم که هیچکدام اطلاعی 
نداشـتند؛ موضـوع را با شـریعمتداری مطـرح کردم که ایشـان 
گفت من هم شـنیده ام اما احضاریه ای نیامده اسـت. وی اظهار 
داشـت: با ارسـال شماره کلاسـه، گفتم موضوع را دنبال کنند؛ با 
توجه به این شـماره، شـکایت به سـال 88 برمی گردد و موضوع 

را پیگیـری می کنیم.
*  دوگانگی در برخورد با تجمعات

خبرنـگاری پرسـید چـرا در برخـورد بـا تجمعـات دوگانگی 
وجـود دارد مثـلا در تجمعـی برخـی را بازداشـت مـی کنند اما 
در تجمعـی دیگـر اقدامـی انجام نمی شـود که محسـنی اژه ای 
گفـت: همـه تـلاش می کنیـم آنچـه برای خـود می پسـندیم 
بـرای دیگـران هـم بپسـندیم. وی افـزود: درباره تجمـع، مرجع 
تشـخیص را قانـون مشـخص کـرده و ممکن اسـت بـرای فهم 
قانـون بـه صورتجلسـه مذاکـرات ارجـاع کنیم امـا این حجیت 
نـدارد آنچه جمع بندی و قانون شـد، حجیـت دارد. اژه ای ادامه 
داد: ایـن افـراد به صرف آمدن در محل تجمع دسـتگیر نشـدند. 
اینکـه در زمـان تجمع چـه حرفی زده می شـود، ممکن اسـت 

بعدهـا زمینـه دسـتگیری را فراهم کند.
* کیفرخواست پرونده سیف صادر نشده است

سـخنگوی قوه قضاییه دربـاره پرونده مدیـران بانک مرکزی 
گفـت: پرونـده مدیـران بانـک مرکـزی و غیـر بانک مرکـزی به 
دادگاه رفتـه امـا هنـوز جلسـه تعیین نشـد و وکلا بایـد پرونده 
را مطالعـه کننـد. پرونده سـیف هم هنوز کیفرخواسـت نخورده 

است.
* پرونده تروریستی اهواز هنوز به دادگاه نرفته است

محسـنی اژه ای در پاسـخ بـه خبرنـگاری دربـاره آخریـن 
وضعیـت پرونـده تروریسـتی اهـواز گفـت: در این پرونـده ١٠ تا 
٢٠ نفـر بازداشـت شـدند.وی با بیان اینکـه این افراد از خـارج از 
کشـور حمایت می شـوند، ادامه داد: پرونده در مرحله تحقیقات 
مقدماتـی اسـت. کیفرخواسـت صـادر نشـده و بـه دادگاه نرفت 
اسـت. ممکـن اسـت تعـداد دیگری هـم مرتبط بـا ایـن پرونده 
بازداشـت شـوند.معاون اول قوه قضاییه در پاسخ به پرسش دیگر 
ایرنـا دربـاره حادثه تروریسـتی چابهار، گفت: تا دیـروز که اطلاع 
دارم چهـار نفـر بازداشـت هسـتند ) خبرنـگاران گفتند سـردار 
اشـتری امروز از بازداشـت ١٠ نفر خبـر داد(.وی دربـاره ایرانی یا 
غیرایرانـی بودن این متهمان اظهار داشـت: ایـن چهار نفری که 
مـن دیـدم ایرانی الاصل بودنـد که یک نفر مقیم خارج اسـت و 

یکی هـم در ایـران تـردد می کند.
* محکومیت مدیرعامل موسسـه ثامن الحجج به ١٥ 

حبس سال 
معـاون اول قوه قضاییه همچنین از محکومیت قطعی سـید 
ابوالفضـل میرعلـی، مدیرعامـل موسسـه مالـی اعتبـاری ثامن 

الحجـج به ١٥ سـال حبس خبر داد و گفـت: این حکم از جنبه 
کیفری اسـت و از جنبه مالی نیز اموال توقیف و شناسـایی شده، 
بـه مزایـده گذاشـته مـی شود.محسـنی اژه ای دربـاره اظهارات 
رئیـس قاچـاق کالا و ارز مبنـی بر معطـل ماندن ٢هـزار پرونده 
گفت: دادسـتان کل کشـور قرار اسـت از ایشان اسـناد و مدارک 
بگیرنـد و معلـوم شـود ایـن دو هزار پرونـده کدامند که 8 سـال 
معطـل مانده اند.وی ادامه داد: باید معلوم شـود اظهـارات این آقا 
صحـت دارد یـا نـه چون خیلی بعید اسـت کـه دو هـزار پرونده 
از 8 سـال پیش مانده باشـد، او احضار شـد تا پاسـخ بگوید البته 
احضـار در اینجـا بـه معنـای احضار بـا بار حقوقی نیسـت بلکه 
خواسـته شـد تا بیایند و  توضیح دهند.به گفته اژه ای ١٤ پرونده 
قاچاق مانده که مربوط به سـال 9٤ و در حال رسـیدگی اسـت.

* پرونده عظیم خودرو
اژه ای دربـاره آخریـن وضعیـت پرونده عظیم خـودرو گفت: 
دربـاره پرونـده عظیـم خـودرو به درسـتی حضـور ذهن نـدارم، 
چـون معمـولا پرونده ها را به اسـم افـراد می شناسـم.وی ادامه 
داد: دربـاره پرونـده ای کـه خودروهـای خارجـی را پیش فروش 
مـی کـرد لازم اسـت بگویم بیـش از مجوزهایش پیـش فروش 
کـرده اسـت؛ باید ترتیبی اتخاذ شـود تا مـواردی کـه وارد کرده 
قیمت گـذاری شـود و مردم بـه مال خود برسند.سـخنگوی قوه 
قضاییـه خاطرنشـان کـرد: در مورد کسـانی کـه پـول دادند اما 
خودرویی وارد نشـده، این فرد از جنبه کیفری تعقیب می شـود 
تا پول مردم را بازگرداند.این مقام قضایی چگونگی بازنشسـتگی 
مسـئولان قضایی با توجه به قانون منع بکارگیری بازنشسـتگان 
گفـت: گفته شـده که منابع انسـانی بررسـی کند تا اگر کسـی 
مشـمول قانون می شـود با آنها قطعـا همکاری  شـود.وی افزود: 
البتـه افـرادی هسـتند که قبـل از این قانون بازنشسـته و به کار 
گرفتـه شـدند، چـون بـه خدمت ایـن افراد نیـاز داشـتیم و اذن 
هـم گرفته شـده بود کـه بتوانیم از حضـور آنها اسـتفاده کنیم، 
بایـد دیـد تکلیف این افـراد چه می شـود.معاون اول قوه قضاییه 
دربـاره حکم دیـوان عدالت اداری مبنی بر بازگشـت به تحصیل 
برخی دانشـجویان دکترا و اسـتنکاف برخی دانشگاه ها از اجرای 
ایـن حکـم، موضـع قـوه قضاییـه را بـرای برخورد بـا این افـراد، 

همان موضـع قانون عنـوان کرد.
* درباره آزار و اذیت کودکان فضاسازی نکنید

سـخنگوی قوه قضاییه در پاسـخ بـه خبرنگاری دربـاره آزار و 
اذیـت دانـش  آمـوزان در کشـور و مورد اخیـر در اصفهان، گفت: 
اذیـت و آزار دادن کسـی کـه توانایـی دفـاع از خـود را نـدارد، بد 
و قبحـش بیشـتر از سـایر موارد اسـت. یـک کودک یـا پیرمرد 
سـخت اسـت که از خودش دفاع کند یا گاهی اوقات همسـری 
کـه در یـک خانـه گرفتار شـده و مجبور اسـت فشـارهایی را از 
طـرف شـوهرش تحمل کند، برایش سـخت اسـت کـه از خود 
دفـاع کنـد. در اینجـا طبیعـی اسـت کـه بایـد همـه خدمـات 
حمایتی در حدی که برای دیگران لازم اسـت تشـدید شود. وی 
ادامه داد: از طرفی دیگر باید بدانیم نباید با افشـای این مسـائل، 
ظلمـی بـه بچـه و خانـواده  اش تحمیـل شـود و حتی ایـن امر 
برخی اوقات ممکن اسـت باعث اشـاعه فحشـا شـود. سخنگوی 
قـوه قضاییـه گفت« گاهـی اوقات هـر چقدر تـلاش می کنیم، 
شـواهد و قراین برای قاضی روشـن نمی شـود و نمی توان وقوع 
آن موضـوع را اثبـات کـرد. گاهـی اوقات هـم نحوه اقـدام و دفاع 
مان موجب جری شـدن طرف می شـود. ممکن اسـت بگوییم 
که اگر ما این را افشـاگری نکنیم درسـت رسـیدگی نمی  شـود 
و ایـن فـرد مجرم به درسـتی مواخذه نمی شـود؛ اما آیـا در همه 
اینها راه حلی وجود دارد و راه حل اینها فضاسـازی اسـت؟ قطعا 
بدانیـد کـه این فضاسـازی  ها کمکی به اطلاع مـردم نمی کند و 
خیلـی وقتهـا با این فضاسـازی  ها اتفاقا نتیجـه  ای حاصل نمی 
شـود.اژه ای گفت: در همین موضوع اصفهـان نه خود طرف ادعا 
دارد که عملی خدایی نکرده جنسـی مرتکب شـده و نه پزشکی 
قانونـی ایـن موضـوع را تاییـد کرده اسـت؛ پـس چرا ایـن گونه 
فضاسـازی می کنیم. حتی جایی شـنیدم برخی افراد خانواده ها 
را مجبـور کـرده  انـد که بروند و شـکایت کنند البته هنـوز برای 
خـود مـن صحت ایـن موضوع ثابت نشـده اسـت.وی ادامـه داد: 
خیلی وقت  ها بچه ١٠ سـاله یا کمتر در پزشـکی قانونی معاینه 
مـی شـود و این بسـیار خـرد کننده اسـت. اگر چنانچه شـاکی 
خصوصی نباشـد نباید این کار را بکنند. قبل از اثبات هر چیزی 
خودمـان به آن دامن نزنیم.سـخنگوی قـوه قضاییه تصریح کرد: 
قـوه قضاییـه از هـر طریقی بلافاصله یـا حتی خـارج از نوبت به 
ایـن مسـائل ورود کـرده و پرونـده اخیـر هم به ایـن ترتیب جلو 
مـی رود. معتقـدم باید به سـمت تکمیل مجـازات  هـا برویم نه 
فضاسـازی. البتـه بدانیـم قانـون هـم الان ضعیف نیسـت و اگر 
خدای نکرده این مسـائل اثبات شـود مجازاتش سـنگین اسـت. 
فضاسـازی  ها گاهی نه تنها مفید نیسـت بلکه مضر هم اسـت.

نگاهی به لوایح غبار گرفته، مطالبات روزِ جامعه و برخی 
روندهای سیاسی در مجلس، ضرورت بازتعریفی از اولویت ها را 
در خانه ملت به تصویر می کشد.مجلس شورای اسلامی ابتدای 
هفته گذشته بیست و پنجمین سال گشت »روز مجلس« را 
پشت سرگذاشت؛ مناسبتی که از سال ١٣٧٢ با روز شهادت 
»سیدحسن مدرس« مقارن گشته است.به همین مناسبت بود 
که اواسط هفته »علی لاریجانی« رئیس مجلس در جمع اهالی 
رسانه حاضر شد و درباره مسائل گوناگون بهارستان و ایران با 
آنان سخن گفت.وی ضمن پاسخگویی به پرسش های مختلف 
در زمینه هایی چون تغییرات در قانون اساسی، تشکیل مجلس 
دوم، ایجاد نظام پارلمانی و ... گفت زمان مناسبی برای طرح 
این موضوعات نیست و اکنون حل مسائل و مشکلات مردم در 

اولویت مجلس قرار دارد.به رغم این سخنان لاریجانی و تاکید 
بر رفع چالش های پیش روی مردم به خصوص معیشت آنان 
از سوی مسوولان ارشد کشور، نگرانی هایی وجود دارد مبنی بر 
اینکه آیا توجه و تلاش همه مسوولان در نهادها و دستگاه های 
مختلف بر این مهم متمرکز شده یا اولویت هایی دیگر وجود 
دارد که بر مطالبات مردم سنگینی می کند؟ دولت نیمه آذرماه 
یعنی در موعد مقرر بودجه سال آتی را به مجلس ارائه داده و 
هر سال طی سه ماه پایانی بخش عمده مذاکرات و رایزنی ها به 
کم و کیف بودجه اختصاص می یابد. از همین رو و بر حسب 
تجربه معمولا این بازه زمانی مجالی را برای بررسی طرح ها و 
لوایح مهم و بحث برانگیز در مجلس باقی نمی ماند.این در حالی 
است که هیات رئیسه مجلس این روزها با تعدد طرح های 

استیضاح مواجه است. پس از آنکه تلاش های »جبهه پایداری« 
در جهت طرح درخواست نامتعارف استیضاح رئیس مجلس و 
همچنین وزیر امور خارجه از تب و تاب افتاد، اینک دور تازه 
ای از استیضاح طلبی در دستورکار قرار گرفته است.خبرگزاری 
»خانه ملت« طی روزهای گذشته در گفت وگو با برخی از 
اعضای هیات رئیسه مجلس از وصول تقاضای استیضاح وزرای 
آموزش و پرورش، کشور، علوم و کشاورزی خبر داد. در همین 
پیوند بود که »علی اصغر یوسف نژاد« در گفت و گو با یکی 
دیگر از خبرگزاری ها اعلام کرد از زمان گشایش مجلس دهم 
تاکنون ٣١ مورد استیضاح به دست هیات رئیسه مجلس رسیده 
است. این در حالی است که پای طرح هایی از این دست اغلب 
امضاهایی تکراری به چشم می آید که نشان می دهد اقلیتی در 

مجلس به رغم چالش های جدی اقتصادی و اجتماعی راهی 
دیگر را در پیش گرفته و بخش مهمی از توجه و توان مجلس و 
همچنین دولت را به فرسایش می کشد. البته این به معنای نفی 
حق مجلس در پرسشگری و حتی استیضاح مسوولان اجرایی 
نیست اما واقعیاتی که به آن اشاره شد، آن هم در مجلسی که 
همپا و هم دغدغه با دولت بوده از نوعی کارشکنی و در خوش 
بینانه ترین حالت وقت نشناسی و چشم فروبستن بر اولویت 

های کشور حکایت دارد.
در مواجه با روندهایی اینچنین است که باید پرسید در شرایط 
حساس کشور و اوج گیری مطالبات مردم، انگشت مسوولان در 
نهادهای گوناگون از مجلس تا دولت و قوه قضاییه چگونه گره از 

کار ملت خواهد گشود.

رئیس جمهور روحانی اخیراً با بیان اینکه »بعضی از دوستان همواره به ما می گویند 
که چرا همه مسایلی که برای دولت اتفاق می افتد را برای مردم بازگو نمی کنید«، 
گفت:  »معتقدم که اگر گفتن مسایل مفید به حال مردم، آینده و وحدت کشور نباشد 
سودی ندارد و کار ما سخت تر خواهد شد.«اشاره مداوم رئیس جمهور به مسائلی که یا 
نمی توان بازگو کرد یا برای مردم مفید ارزیابی نمی شوند، باعث شده تا برخی بگویند 
رئیس جمهور شجاعت کافی برای بیان صادقانه مسائل و مشکلات با مردم را ندارد؛ 
موضوعی که همواره از سوی آقای روحانی رد شده است.اما دبیرکل حزب کارگزاران 
سازندگی، نظر دیگری دارد و معتقد است همین سخن که رئیس جمهور در این باره 

می زند، اثرات مخربش بیشتر از آن حرف هایی است که صلاح نیست مطرح شوند.
* هیچ رابطه  فامیلی در میان اعضای حزب وجود ندارد

غلامحسین کرباسچی در گفت و گو با خبرنگار جماران درباره تغییرات در اساسنامه 
این حزب پس از برگزاری کنگره اخیر آن گفت: تغییرات مهمی در محتوای اساسنامه 
رخ نداده و آنچه بوده برخی تغییرات شکلی در آن است. اخیراً وزارت کشور یک 
اساسنامه الگو تهیه کرده که باید برمبنای آن، تغییراتی در تمامی اساسنامههایی که از 
قبل وجود داشته، داده شود.وی همچنین با رد برخی شائبه ها درباره انتخاب اعضا بر 
اساس مناسبات فامیلی در کارگزاران گفت: خانم فاطمه رمضان زاده تنها با همسر یکی 
از اعضا تشابه اسمی داشته و هیچ رابطه  فامیلی در میان اعضای حزب وجود ندارد.وی 
در ادامه این گفت و گو، در پاسخ به سوالی درباره سخنان اخیر رئیس جمهور، گفت: 
نمی دانم که رئیس جمهور چه می خواهد بگوید که بیان آن را به صلاح نمی داند. لابد 
حرف هایی هست؛ منتها اگر قرار باشد مسائل اثرات مخرب داشته باشند، همین سخنی 
که رئیس جمهور در این باره می زند، اثرات مخربش بیشتر از آن حرف هایی است که 

صلاح نیست مطرح شوند.
* بازگو کردن مسائل مهم تاثیر چندانی روی مصلحت جامعه ندارد

کرباسچی در ادامه گفت: بیان چنین حرفی در کشور، مشابه حرف آقای احمدی نژاد 

است که می گفت من لیستی در جیب دارم، ولی هیچ گاه آن لیست از جیبش درنیامد. 
بالاخره این طور مبهم حرف زدن ها، بسیاری از مسائل و روابط را زیر سوال می برد. به 
هر حال، حتماً آقای رئیس جمهور مصلحتی در بیان چنین حرفی دیده، ولی من فکر 
می کنم؛ بازگو کردن مسائل مهم تاثیر چندانی روی مصلحت جامعه ندارد.اگر بخواهیم 
مسائل خود را با کشورهای توسعه یافته یا در حال توسعه مقایسه کنیم، خوشبختانه 
وضعیت در کشور آنگونه که در تبلیغات های مختلف ترسیم می شود، نیست.وی گفت: 
کسی توقع ندارد هر مسأله ای که در کشور اتفاق می افتد، تبلیغاتی یا علنی شود و 
مسائل طبقه بندی شده در همه جای دنیا وجود دارند. اما اگر مصلحتی در این باشد 
که حرفی را در طبقه بندی نگه دارند، این مسأله عبارت»حرف هایی هست که نمی توانم 
بگویم« را نیز شامل می شود. به نظر می رسد بیان چنین حرفی، خلاف مصلحتی است 
که رئیس جمهور در نظر دارد. همانطور که اگر کسی بگوید لیستی در جیبش دارد، 
آن لیست می تواند همه افراد مطرح در مجموعه های اداری و حکومتی کشور را زیر 
سوال برد، رئیس جمهور نیز اگر واقعاً قرار نیست حرفی بزند، نباید خود این جمله را 

به زبان آورد.
* کارنامه دولت نه مردود و نه خالی از اشتباه بوده است

کرباسچی افزود: رئیس جمهور نباید با زدن برخی حرف ها، در بسیاری مسائل ابهام 
ایجاد کند. بنابراین این گونه صحبت کردن با آن مصلحتی که مدنظر آقای روحانی است، 
همخوانی ندارد.وی درباره کارنامه دولت حسن روحانی در ٦ سال گذشته گفت: به نظر 
من کارنامه آقای روحانی آنقدر منفی نبوده که بخواهیم آن را رد کنیم. به دلیل آنکه 
در برهه های مختلف به ویژه در دولت اول موفقیت هایی در مسائل اقتصادی، کنترل 
تورم و حل مسائل و بحران های بین المللی وجود داشته است. البته در مقاطعی هم 
اشتباهاتی بوده، در انتخاب های مختلف و سیاست هایی که اتخاذ شده، مواردی هست 
که می توانست وجود نداشته باشد. بنابراین کارنامه دولت نه مردود و نه خالی از اشتباه 

بوده است.

* رئیس جمهور حرف های مبهم نزند
دبیرکل حزب کارگزاران ادامه داد: خود دولت هم آنچنان مدعی نیست. زیرا 
در بعضی مواقع تحت تأثیر جوّ های ساخته شده قرار گرفته و در بعضی جاها نیز 
تنگاهایی برایش از بیرون و داخل ایجاد شده است. باید موفقیت های دولت را مدنظر 
قرار دارد؛ هرچند ناکامی هایی نیز وجود داشته است.وی با اشاره به بخشی از اظهارات 
رئیس جمهور مبنی بر اینکه می توان با انجام برخی اقدامات کوچک زمینه های شادی 
و خشنودی مردم را فراهم کرد، گفت: این حرف کاملًا درستی است که از سوی 
رئیس جمهور مطرح شده، اما یکی از اقداماتی که می تواند مردم را از دلهره و اضطراب 
خارج کند، این است که رئیس جمهور حرف های مبهم نزند. وقتی رئیس جمهور که 
با همه نهادها و قوا در ارتباط است، حرفی را به زبان آورده که تمامی این روابط را زیر 
سوال می برد، دلهره ای در میان مردم ایجاد می شود مبنی بر اینکه چه مسائلی وجود 

دارد که رئیس جمهور بیان آن را به مصلحت نمی داند.
این فعال سیاسی اصلا ح طلب گفت: رئیس جمهور هر قدر بتواند در این شرایط 
آرامش را به جامعه القا کرده و خاطر مردم را جمع کند، اقدامی درخور انجام داده است؛ 
بالاخره مسائل مختلف در کشور فراز و فرودهایی دارند. ما اگر بخواهیم مسائل خود را 
با کشورهای توسعه یافته یا در حال توسعه مقایسه کنیم، خوشبختانه وضعیت در کشور 
آنگونه که در تبلیغات های مختلف ترسیم می شود، نیست. حتی گاهی ممکن است، 
فریب صحنه هایی را بخوریم که برایمان از لحاظ تبلیغاتی درست می کنند.وی ادامه داد: 
بی تردید کشور مشکلاتی دارد که حتماً باید در راستای رفع آن تلاش کرد، ولی القای 
ناامنی و حس بدبینی نسبت به همدیگر و بیان حرف های مبهم، جزو مواردی هستند 
که به خوشحالی مردم کمک نمی کنند. از سوی دیگر، بسیاری از دستگاه ها می توانند در 
راستای خشنودی مردم اقداماتی انجام دهند و بدون شک، بسیاری از اقدامات کوچک 

می تواند در شادی و آرامش خاطر مردم در ابعاد مختلف تأثیرگذار باشند.

غلامحسین کرباسچی: 

کارنامه دولت نه مردود و نه خالی از اشتباه است
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در خوبى ، پيرو باشى ، بهتر از ت
آن است كه در بدى ، پيشوا باشى
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نامحـرمانه 
رئیسی :خدا رحم کرد رییس جمهور نشدم!

حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی با بیان اینکه به گفته شورای نگهبان انتخابات گذشته یکی از 
پرتخلف ترین انتخابات ها بود، گفت: من 600 گزارش از تخلف انتخاباتی داشته ام.  وی  در دانشگاه شهید 
بهشتیدر پاسخ به این پرسش که اگر شما رئیس جمهور می شدید وضعیت کشور بهتر بود، گفت: خدا 
رحم کرد که ریس جمهور نشدم که دلار 5هزار تومان شود! رئیسی همچنین درباره مالیات استان قدس 
خاطرنشان کرد: استان قدس مالیات ارزش افزوده و مالیات تکلیفی می پردازد، اما مالیات را هم باید از 
یقه سفیدها گرفت که فرار مالیاتی می کنند. رئیس استان قدس رضوی در ادامه در پاسخ به پرسش 
دانشجویی درباره فعالیت آستان قدس اظهار کرد: 90 درصد منبع درآمدی استان، وقف و نذر مردم 
است. منشاء کارخانه ها هم وقف است. درباره هزینه ها و درآمدهای استان، گزارش شفاف می دهیم. تمام 
موسسات استان تحت حسابرسی موسسات خارج از آستان هستند.  وی در پایان  گفت :در حال حاضر 
تمام توجه من مربوط با انجام وظایفم در آستان قدس است  و فعالیت های من سمت وسوی انتخاباتی 

ندارد، اما برای تضمیمن سلامت انتخابات پیگیر شکایات هستم.

احتمال بازگشت طرح »خرید سربازی«
 نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت  که احتمال 
بازگشت طرح خرید سربازی در بودجه 9۸ با درخواست نمایندگان وجود دارد.کمال دهقانی اظهار کرد: 
دولت در بودجه 9۸ طرح جریمه ریالی سربازی را حذف کرده است که با توجه به کاهش درآمدهای 
نیروهای مسلح بعید نیست که مجلس شورای اسلامی در زمان بررسی بودجه مجددا این موضوع را 
بگنجاند. وی در  عین  حال گفت : ما در زمان بررسی بودجه در کمیسیون امنیت ملی از مسئولان ستاد 
کل دعوت می کنیم و علت حذف طرح خرید سربازی را می پرسیم. مبنی بر این که چرا به یک باره 
طرحی که چند سال اجرا می شده است را قطع کرده اند. دهقانی افزود: اگر مشکل خاصی وجود نداشته 
باشد با درخواست نمایندگان این پیشنهاد مجددا در بودجه مطرح شده و متقاضیان همچون سال های 
قبل امکان استفاده از طرح "خرید سربازی" را دارند، اما اگر دلایل مسئولان ستاد کل نیروهای مسلح 
قانع کننده باشد، دیگر چنین طرحی در سال  آینده اجرایی نخواهد شد. سردار موسی کمالی، رییس 
اداره سرمایه انسانی سرباز ستاد کل نیروهای مسلح، اعلام کرده است که طرح جریمه ریالی سربازی در 

سال آینده تمدید نخواهد شد.

30 درصد جمعیت کشور ریشه عشایری دارند
مدیر کل دفتر مطالعات سازمان امور عشایر کشور گفت: حدود 100 سال قبل 30 درصد جمعیت از 
جامعه عشایر بودند که نشان می دهد امروز30 درصد جمعیت کشور رگ و ریشه عشایری دارند.مهدی 
میزبان روز یکشنبه در جلسه شورای عشایر استان فارس در شیراز افزود: امروز یک و 6 دهم درصد 
جمعیت کشور یعنی یک میلیون و 200 هزار نفر از جامعه عشایر هستند این جمعیت در 59 درصد 
مساحت کشور دارای قلمرو هستند و ضرورت دارد که در برنامه های مطالعات آمایش توجه لازم به آنها 
شود. وی اظهار داشت: از ابتدای پیروزی انقلاب تاکنون عشایر همواره مورد حمایت حاکمیت و نظام 
بوده اند اما به نظر می رسد که در برنامه های اجرایی آنگونه که باید دیده نشده اند. میزبان اضافه کرد: 
امروز خدمات دولت تدبیر و امید به عشایر جامعه عشایر را در کشور پایدار نگاه داشته است. وی گفت: 
عشایر حافظان، حاملان و میراث داران فرهنگ و ارزش های ایران اسلامی هستند و هر چادر عشایر یک 

کارگاه تولیدی و در مناطقی نیز یک پاسگاه انتظامی برای حفظ امنیت بوده است. 
 

دستگیری 10 نفر از عوامل حادثه تروریستی چابهار
 فرمانده نیروی انتظامی از دستگیری 10 نفر از عوامل حادثه تروریستی چابهار خبرداد و گفت: با 
هماهنگی های خوبی که بین مردم و دستگاه قضائی با پلیس وجود دارد ان شاءالله سرکرده های اصلی 
این حادثه تروریستی نیز دستگیر و مجازات می شوند.سردار "حسین اشتری" در حاشیه افتتاح دفتر 
نظارت همگانی 197 استان البرز، اظهار داشت: با تلاش هایی که از طریق وزارت خارجه و نیروی های 
مسلح صورت گرفته، امیدواریم تعداد باقی مانده افرادی که در محدوده مرزی پاکستان و افغانستان 

توسط اشرار به گروگان گرفته شده اند نیز به زودی نزد خانواده ها بازگردند.

ادعای عجیب کریمی قدوسی
 سیدجواد کریمی قدوسی در توئیتی نوشت: 50 درصد مجلس شورای اسلامی دنبال فروپاشی 
نظام است. کریمی قدوسی، نماینده مشهد در جدیدترین اظهار نظر خود در توئیتر نوشت: »50 درصد 
این مجلس به دنبال فروپاشی نظام جمهوری اسلامی است، سران فتنة ۸۸ به دنبال سقوط نظام 
جمهوری اسلامی بودند و حالا امروز 50 درصد نمایندگان مجلس پشت تریبون میروند و از سران فتنه 

دفاع میکنند.«

مهناز افشار : احضاریه ای به دست من نرسیده است
 مهناز افشار دریافت احضاریه دادسرا و رفتن به دادگاه را تکذیب کرد.مهناز افشار در گفتگو با ایلنا 
با تکذیب این خبر گفت: نه تنها در دادگاه حاضر نشدم بلکه هیچ احضاریه ای نیز به دست من نرسیده 
است.وی ادامه داد: متاسفانه این مدت برخی افراد و رسانه ها به من و همسرم تهمت های  ناروایی زدند 
که علی رغم اینکه قصد نداشتیم شکایت کنیم اما همسرم تصمیم گرفته برای آشکار شدن حقیقت و 
پایان دادن به ماجرا از مسیر حقوقی اقدام کند.در فضای مجازی و برخی سایت ها اخباری منتشر شده 

بود مبنی بر اینکه مهناز افشار به دلیل اظهارنظر پیرامون آمپول نالوکسان به دادگاه احضار شده است.

اخبــار
دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان قم:

ایجاد کارگاه های اشتغال زایی موجب 
کنترل جمعیت کیفری زندان ها می شود

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان قم با تاکید بر اینکه یکی از 
دغدغه های دادستانی جلوگیری از بازگشت مجدد زندانیان به زندان 
است گفت: یکی از جنبه های مثبت به کارگیری زندانیان در کارگاه های 
کسب مهارت شغلی افزایش اعتماد به نفس و کنترل جمعیت کیفری 

زندان ها است.
زندان  از  خود  مستمر  سرکشی های  حاشیه  در  کاهه  مهدی 
این استان از کارگاه های اشتغال زایی زندان قم اظهار کرد: یکی از 
دغدغه های دادستانی استان قم جلوگیری از بازگشت مجدد زندانیان 
به زندان است.وی تصریح کرد: بررسی ها نشان می دهد نرخ بازگشت به 
زندان افرادی که در طول مدت گذراندن حبس، مهارت های خاصی را 
کسب کرده اند نسبت به دیگر افراد کمتر است، از همین رو دادستانی 
قم با همکاری اداره کل زندان و بنیاد تعاون زندان، انجمن حمایت از 
زندانیان و فنی حرفه ای اقدامات موثری را در زمینه اشتغال هرچه 
بیشتر زندانیان به انجام رسانده اند.این مقام قضایی ایجاد کارگاه های 
اشتغال زایی را موجب کنترل جمعیت کیفری زندان دانست و افزود: 
یکی از جنبه های مثبت به کارگیری زندانیان در این کارگاه ها افزایش 
اعتماد به نفس و حس مفید بودن در  جامعه است.کاهه ادامه داد: درصد 
قابل توجهی از زندانیان به دلیل نداشتن شغل و مهارت به بزه های 
اجتماعی رو آورده و لذا زندان فرصت مناسبی جهت کسب مهارت 
برای این افراد محسوب می شود.دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان 
قم پس از بازدید از کارگاه های خیاطی، چوب بری و ... دستورلات لازم 
را در خصوص رفع مشکلات موجود و ارتقاء هرچه بیشتر سطح کمی و 
کیفی کار و به کارگیری زندانیان در کارگاه های اشتغال زایی در جهت 

تقویت سیاست اشتغال هرچه بیشتر زندانیان صادر کرد.

سرپرست استانداری قم :

اعتبارات گردشگری قم 
منطبق با ظرفیت های استان نیست

سرپرست استانداری قم گفت: گردشگری نخستین اولویت اشتغال 
زایی و کسب و کار در استان است، ولی تخصیص و پرداخت تنها پنج 
میلیارد ریال تسهیلات از محل رونق تولید پاسخگوی نیازهای فراوان 

آن نیست.
سید محمد رضا هاشمی روز یکشنبه در جلسه ستاد تسهیل و 
رفع موانع تولید قم در تالار امام جواد )ع( استانداری اظهار داشت: 
95 درصد جمعیت قم را ساکنان این شهر مقدس تشکیل می دهند، 
از این رو گردشگری در امر اشتغال در مقایسه با صنعت و کشاورزی 
اولویت بیشتری دارد.وی با بیان اینکه در حال حاضر میزان جذب 
تسهیلات در حوزه صنعت و کشاورزی بسیار بیشتر از گردشگری است، 
افزود: سالانه بیش از 24 میلیون زائر و گردشگر مذهبی که سه میلیون 
تن از آنها زائران خارجی هستند، وارد قم می شوند، از این رو برای 
تسهیلات گردشگری استان باید رقم های بسیار بالایی تخصیص یابد.

سرپرست استانداری قم همچنین رقم تسهیلات جذب شده در سه 
بخش صنعت، کشاورزی و گردشگری را رضایت بخش ندانست و اذعان 
داشت: طی 21 روز گذشته روزانه 10 میلیارد ریال و در مجموع 210 
میلیارد ریال به عنوان تسهیلات رونق تولید جذب شده که به هیچ 

وجه کافی نیست.

پرواز مرغ و پراید!!!کاریکاتور

محمدعلى رجبى

سازمان شهرداری گلسار در نظر دارد مناقصه عمومی خدمات ) بیمه گروهی مازاد درمان پرسنل شهرداری گلسار )بیمه تکمیلی( )شرح 
مختصر خدمات بیمه تکمیلی درمان 351 نفر از پرسنل شهرداری گلسار به همراه خانواده )به شماره  200970631300001  را از طریق سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت 
ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت (ستاد)  به آدرس www..setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت 

عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی راجهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 
اصل تضمین شرکت در مناقصه معادل 250/000/000 ریال به صورت فیش واریز وجه نقد به حساب شماره 0106040627007 بانک ملی ایران 
شعبه گلسار به نام سپرده شهرداری گلسار و یا ضمانتنامه بانکی معتبر میبایست حداکثر تا ساعت 14:30 روز یکشنبه مورخ 1397/10/09 به 

دبیرخانه شهرداری گلسار تحت عنوان پاکت الف تحویل گردد،در غیر این صورت پیشنهاد قیمت ابطال میگردد.
حضور مناقصه گران قبل از ارائه پیشنهاد قیمت جهت دریافت پاکت الف و واریز وجه مربوط به خرید اوراق در شهرداری الزامی است.

تاریخ انتشار مناقصه درسامانه تاریخ  1397/9/12 می باشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : تا ساعت  13 روز  پنجشنبه تاریخ 1397/9/29

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : تا ساعت 14:30روز یکشنبه تاریخ   1397/10/09
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 14:30 روز  دوشنبه تاریخ  1397/10/10  

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف : آدرس استان البرز، 
کیلومتر 18 جاده قدیم کرج - هشتگرد، شهر گلسار، شهرداری گلسار و تلفن 02644525522 و 02644525858 داخلی 120 )امور قراردادها(

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس 021-41934
دفتر ثبت نام : 88969737 و 021-85193768

خدمات بیمه گروهی مازاد  درمان 
پرسنل شهرداری گلسار )بیمه تکمیلی(

سید مهدی سادات رسول - سرپرست شهرداری گلسار

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای )نوبت دوم(

مدیران شرکت راهسازان کوه سفید  خواستار تأمین نیاز سوختی جهت توسعه 
تولید و اشتغالزایی شدند. 

مجموعه شرکت راهسازان کوه سفید از کارخانه های معتبر و کارآمد تولید آسفالت 
درشهرقم به شمار می رود که از مدتی قبل به دلیل عدم تخصیص سهمیه سوخت؛ 
تولید این محصول را متوقف کرده است. این در حالیست که کارخانه راهسازان کوه 

سفید در تأمین نیاز پروژه های عمرانی نقش مهمی ایفا می کرد. 

* سرمایه گذاری سه میلیارد تومانی جهت بروزرسانی تجهیزات کارخانه
صفرعلی ذبیحی رییس هیأت مدیر شرکت راهسازان کوه سفید در گفت وگو با 
خبرنگارما مساحت کل این مجموعه را 13 هزار متر اعلام کردو گفت : در سال 73  
این مجموعه را از سازمان توسعه عمران شهرداری خریداری و پس از تهیه و تدارک 

تجهیزات و ماشین آلات مربوط، خط تولید آسفالت را کلید زدیم.
وی با بیان اینکه تاکنون افزون بر سه میلیارد تومان در این مجموعه سرمایه گذاری 
شده؛ افزود: تمامی هزینه ها از منابع سرمایه گذاری شخصی سهامداران شرکت تأمین و 

پرداخت شده و تاکنون از تسهیلات و حمایت های دولتی برخوردار نشده ایم.

مجموعه شرکت راهسازان کوه سفید از کارخانه های معتبر و کارآمد تولید 
آسفالت درشهرقم به شمار می رود که از مدتی قبل به دلیل عدم تخصیص 

سهمیه سوخت؛ تولید این محصول را متوقف کرده است 

* بخاطر نداشتن  سوخت شرکت راتعطیل کرده ایم 
وی سپس به بیان مشکلات و موانع پیش روی این مجموعه پرداخت و گفت: از سه 

سال قبل سهمیه سوخت این مجموعه راشرکت نفت قطع کرده ما نیز بخاطر نداشتن  
سوخت شرکت راتعطیل کرده ایم. 

قربانی مدیر عامل شرکت راهسازان کوه سفید نیز در مصاحبه با خبرنگارما ضمن 
تأیید اظهارات آقای ذبیحی خاطرنشان کرد: این مجموعه از سال 73 تا 93 طی دو دهه 
به تولید آسفالت می پرداخت که آسفالت آن از کیفیت بسیار بالایی برخوردار بود و در 

تأمین نیاز پروژه های عمرانی نقش مؤثری دراستان ایفا می کرد.

امیدواریم با حمایت مسئولان استان بویژه مهندس هاشمی سرپرست 
محترم استانداری قم  با توجه به جایگاه مجموعه کارخانه راهسازان کوه 
سفید در اجرای پروژه های عمرانی و اشتغالزایی؛ تدابیر و تمهیدات لازم 
جهت اقدام عملی شرکت نفت و گاز برای تأمین سوخت مورد نیاز این 

مجموعه به عمل آید

وی افزود: در سال 93 به بهانه اینکه کارخانه قدیمی وماشین الات فرسوده 
ومستهلک شده است  شرکت نفت سهمیه سوخت مورد نیاز کارخانه را قطع 
کردواعلام نمود چون کارخانه فرسوده شده سهامداران کارخانه را بروز رسانی کنند 
تا مجدداً سوخت به واحد تعلق بگیردکه ما متعاقباً کارخانه راتعطیل ومراتب را به 

اداره دارایی  اعلام کردیم .

* سرگردانی بین شرکت نفت وگاز برای تامین سوخت
وی افزود :شبانه روز تلاش کردیم با خرید ماشین الات روزومورد تایید کارشناسان 
محیط زیست کارخانه را مجدداً تجهیزوآماده افتتاح نماییم، اما متاسفانه شرکت نفت 

دیگر حاضر نیست سهمیه سوخت کارخانه را بدهد وعنوان نمودند برای نیاز سوخت 
مصرفی به شرکت گاز مراجعه نمایید، به شرکت گاز هم مراجعه نمودیم مسوولان 
شرکت گاز نیز بیان داشتند بحث گاز رسانی به سایت کارخانه های آسفالت درجاده 
کوه سفید دردست بررسی وعملیاتی است ولی باگذشت چندین سال هنوز عملیاتی 

نشده است. 

به دنبال درخواست مسوولان ذیربط بی آنکه ریالی از تسهیلات دولتی و 
بانکی استفاده کنیم؛ با سرمایه گذاری شخصی هزینه های نوسازی مجموعه 

را تأمین و پرداخت  نمودیم

وی افزود: در دوران فعالیت کارخانه راهسازی کوه سفید 35 تا 40 نفر به صورت 
مستقیم در این مجموعه مشغول به کار بودند و ساعتی 40 تن آسفالت دراین کارخانه 

تولید می شد.
مدیر عامل شرکت راهسازان کوه سفید همچنین با اعلام اینکه در حال حاضر هیچ 
سوختی به این مجموعه تعلق نمی گیرد؛ اظهار کرد: نیاز آسفالت پروژه های مشتریان 

خود را از مراکز دیگر همکار تهیه و در اختیار آنها قرار می دهیم.

* با سرمایه گذاری شخصی هزینه های نوسازی مجموعه را تأمین 
نموده ایم

مردانی نژاد عضو  هیأت مدیره شرکت راهسازان کوه سفید نیز در این نشست با 
تأکید بر جایگاه این مجموعه در تأمین نیاز آسفالت پروژه های عمرانی تصریح کرد: به 
دنبال درخواست مسوولان ذیربط به نوسازی کارخانه اقدام کرده و بی آنکه ریالی از 

تسهیلات دولتی و بانکی استفاده کنیم؛ با سرمایه گذاری شخصی هزینه های نوسازی 
مجموعه را تأمین و پرداخت کردیم.

وی با بیان اینکه " به دنبال نوسازی مجموعه مجوز جدید هم از سازمان 
محیط زیست دریافت کرده ایم افزود:در حال حاضر مشکل اصلی ما نداشتن 
سوخت  است. در این رابطه به دفعات مراجعه به شرکت نفت و گاز داشته ایم و 
پیگیر موضوع شده ایم که از ما خواستند کار لوله کشی گاز را انجام دهیم؛ متعاقباً 
کارشناسان شرکت گاز از این مجموعه بازدید به عمل آورده و وعده دادند طی 6 
ماه آینده پروژه گاز رسانی به شرکت را انجام خواهند داد. اما تاکنون در این زمینه 

اقدام عملی صورت نگرفته است.

* با فعال شدن مجدد این کارخانه برای 50 نفر فرصت شغلی ایجاد 
خواهد شد 

در  فقط  حاضر  حال  در  اینکه  اعلام  با  همچنین  مدیره  هیأت  عضو  این 
را توسعه  تولید  تا ظرفیت  نیاز مجموعه هستیم  تأمین سوخت مورد  انتظار 
فرصت شغلی  نفر   50 برای  کارخانه  این  فعال شدن  با  کرد:  تصریح  دهیم؛ 

ایجاد خواهد شد.
مدیران شرکت راهسازان کوه سفید در پایان مصاحبه با خبرنگارما؛ ضمن آرزوی 
موفقیت برای سرپرست استانداری  قم جناب مهندس هاشمی  نماینده ارشد دولت در 
استان تقاضا نمودند با توجه به جایگاه مجموعه کارخانه راهسازان کوه سفید در اجرای 
پروژه های عمرانی و اشتغالزایی؛ تدابیر و تمهیدات لازم جهت اقدام  عملی شرکت نفت 
و گاز برای تأمین سوخت مورد نیاز این مجموعه باتوجه به سرمایه گذاری شخصی 

صورت گرفته به عمل آید.

مدیران شرکت راهسازان کوه سفید خواستارشدند

لزوم تأمین نیاز سوختی جهت توسعه تولید و اشتغالزایی
کارخانه بعد از نوسازیکارخانه قبل از نوسازی


